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● Finanční analýza hospodaření města Blovice
● Ukládání výkopové zeminy
● Volby do zastupitelstva obcí
● Návštěva z Německa
● Blovice a okolí, pro sport jako stvořené
● Pozvánka na 100. výročí výstavby Sokolovny v Blovicích
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● Vzpomínka na Karla Bečváře
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Vážení čtenáři,
po prázdninové pauze se vám dostává 
do rukou letošní sedmé číslo Blovických 
novin. Příznivci koupání a opalování jsou 
určitě spokojení, 
stále ještě probíha-
jící léto nabízí pro 
tyto aktivity příznivé 
podmínky. Mnozí 
z vás, pak jistě vy-
užili rozvolnění epi-
demických opatření 
a vyrazili se svými 
rodinami k moři. 
Pohled do kalendáře je však neúprosný 
a již za pár dnů začne našim nejmenším 
opět povinnost vyrazit s aktovkami na 
zádech směrem ke škole. Přeji všem, 
zejména pak prvňáčkům, šťastné vykro-
čení.
Spousty prostoru je na následujících 
stranách věnováno informování o pro-
běhlých prázdninových akcích, které 
příspěvkové organizace města, spolky 
a sportovní oddíly pro blovické občany 
připravily. Dočteme se také o některých 
stavebních akcích, které byly v posled-
ních týdnech v Blovicích dokončeny. 
Mnohé z vás jistě zaujme článek a ze-
jména pak fotografie týkající křížů a bo-
žích muk v katastru našeho města a také 
připomínka na povodně z roku 2002.
Několik stran je věnováno informacím 
k nadcházejícím komunálním volbám, 
včetně prezentace kandidujících sub-
jektů. Komunální volby proběhnou 23. 
a 24. září, ve stejném termínu proběhne 
také první kolo senátních voleb v našem 
obvodě. Doufám, že většina občanů své-
ho volebního práva využije a k volbám 
dorazí. Přeji všem šťastnou ruku.
Titulka tohoto čísla odkazuje na pozván-
ku na letošní Blovické slavnosti. Pro vás 
všechny je připraven bohatý kulturní pro-
gram v již osvědčeném formátu. Jsem 
rád, že stejně jako v loňském roce jsou 
akce naplánované nejen v samotném 
městě, ale i ve spádových obcích. V Hra-
dišťské Lhotce bude charitativní minifes-
tival, ve Vlčicích pak setkání rodáků se 
křtem nové knihy. Přátelské posezení je 
přichystáno i v Hradišťském Újezdě. Vá-
žím si toho, že se vzájemná spolupráce 
vedení města a aktivních zástupců obcí 
rozvíjí a doufám, že to tak i bude pokra-
čovat. Nesmím zapomenout zmínit také 
pozvání na oslavy 60. výročí našeho blo-
vického gymnázia, podrobný program 
publikován na straně 27.
Na všechny akce jste srdečně zváni!

S úctou Bc. Robert Zelenka, 
starosta města

ÚVODNÍ SLOVO Zprávy z radnice

Graf: Vývoj finanční kondice Blovic v tis. Kč ukazuje nejlepší výsledky posledních let 

 

 

FINANČNÍ ANALÝZA HOSPODAŘENÍ MĚSTA
Jak jsme avizovali, níže přinášíme výsledek nezávislé fi-
nanční analýzy, kterou si město Blovice nechalo zpracovat 
u renomované firmy CITYFINANCE ekonoma Ing. Luďka 
Tesaře. Jsme rádi, že jsme dopadli na jedničku. Prostě se 
snažíme hospodařit odpovědně, a to se projevilo i v číslech. 
Velký dík patří nejen vedení města, ale i kolegyním na od-
boru ERM MěÚ Blovice.

Ing. Michal Hodek, 
místostarosta města Blovice

BLOVICE JSOU V NEJLEPŠÍ FINANČNÍ KONDICI V HISTORII
Podrobná finanční analýza města konstatovala, že Blovice prosperovaly a docílily nejlepší finanční 
kondice v historii. Blovice od roku 2012 zdvojnásobily výsledek provozního hospodaření navzdory 
nepříznivým vnějším podmínkám posledních let. Město nehromadilo finance a dokázalo je vyu-
žívat, čímž se vyhnulo znehodnocení financí inflací. Skvělou finanční pozici města podpořil také 
stabilní počet obyvatel, přírůstek počtu žáků v zařízeních města a vysoký podíl zaměstnanců 
pracujících na území města. Město splatilo své dluhy.
Blovice měly pohodlnou finanční kondici na údržbu svého majetku i budování nového. Tuto schop-
nost si město od roku 2012 výrazně zlepšovalo. Blovice za poslední 4 roky vynaložily do svého 
majetku excelentních cca 201 mil. Kč (cca 157 mil. Kč investicemi a zbytek opravami). Samospráva 
Blovic poslala za poslední 4 roky do roku 2021 na investice a opravy sumárně téměř 201 mil. Kč, 
tj. excelentních cca 49 tis. Kč na obyvatele.
Analýza mj. uvádí řadu dalších konkrétních údajů. Např. opakující běžné příjmy města postačily 
k pokrytí běžných provozních výdajů a městu stále zbývalo v roce 2021 cca 41 mil. Kč, tj. exce-
lentních téměř 10 tis. Kč na obyvatele. Na reprodukci majetku bylo zapotřebí cca 17 mil. Kč ročně. 
Město splatilo své dluhy, na účtech mělo na konci roku 2021 celkem téměř 40 mil. Kč.
Ač je doba nejistá a nikdy jistá nebyla, analýza financí jasně potvrdila silnou pozici města, správný 
kurz financí, díky kterému může město realizovat další rozvoj infrastruktury a zlepšovat podmínky 
pro život svých obyvatel.

Ing. Luděk Tesař, ekonom

MĚŘIČ RYCHLOSTI VE ŠTÍTOVĚ
Ve Štítově ve směru od Blovic objednalo město 
Blovice u společnosti SOVT-RADIO s.r.o. do-
dávku a montáž měřiče rychlosti. Cena insta-
lace činí 61.589 Kč vč. DPH. Přístroj umožňuje 
stažení statistiky rychlosti projíždějících vozidel 
– budeme ji průběžně vyhodnocovat. Věříme, 
že se tato investice vyplatí, protože přispěje 
k větší bezpečnosti zejména chodců a cyklistů 
ve Štítově.
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UKLÁDÁNÍ VÝKOPOVÉ ZEMINY
V pátek 29. 7. otevřela pro veřejnost společnost AZS RECYKLACE OD-
PADU s.r.o. místo pro ukládání výkopové zeminy a podobných materiálů 
v blovické cihelně. Otevírací doba je od 12 do 17 h, 
bude otevřeno každý sudý pátek. V případě předlože-
ní dokladu o zaplacení místního poplatku za odpady – 
uložení 1,5 t za měsíc zdarma. Větší množství je 
zpoplatněno částkou 350 Kč/t. V případě potřeby kon-
taktujte obchodní odd. tel. 736 504 171.
PŘEHLED PŘIJÍMANÝCH ODPADŮ
Katalog. č. Název      
17 05 04 Zemina a kamení neuvedené pod číslem 17 05 03
17 05 04 01 Sedimenty vytěžené z koryt vodních toků a vodních nádrží
17 05 06 Vytěžená jalová hornina a hlušina neuvedená pod číslem  
  17 05 05
20 02 02 Zemina a kameny
Zařízení je provozováno na základě souhlasu zákona č. 541/2020 Sb.,  
o odpadech. Souhlas vydal: KÚ Plzeňského kraje, tel.: 377 195 111

NEBYTOVÝ PROSTOR K PRONÁJMU
Město Blovice nabízí k pronájmu nebytový prostor č. 2 v centru měs-
ta – na adrese Americká 88, Blovice, v přízemí o celkové výměře 
69,11 m2. Jedná se o bývalou provozovnu televizní služby, vstup 
z chodníku. Měsíční nájem pouze 4.838 Kč + úhrada energií (elek-
třiny, plyn, vodné a stočné). Nájemce je povinen složit při podpisu 
nájemní smlouvy kauci 14.514 Kč. Volné – k dispozici ihned. Zájemci 
se mohou přihlásit na e-mail: michal.hodek@mublovice.cz, infor-
mace na tel. 724 517 402.

NOVÝ VÝTAH V BUDOVĚ AMERICKÁ 88
Město Blovice úspěšně dokončilo akci s názvem „2021 – Bezbariéry – 
Blovice, Americká 88“. Předmětem tohoto projektu bylo zřízení bez-
bariérového přístupu a instalace výtahu do budovy bývalé školy, která 
je ve vlastnictví města. Realizaci projektu provedla firma STAFIS-KT 
s.r.o., přičemž celkové náklady tvořily 2 042 864 Kč. Na tuto akci se 
městu podařila získat dotace z fondu Ministerstva pro místní roz-
voj ve výši 928 766 Kč. Nově je tak bezbariérově přístupných všech 
26 bytů v budově činžovního domu Americká 88.

REVITALIZACE MASARYKOVA NÁMĚSTÍ
Jistě jste v posledních dnech zaregistrovali nový prvek, který se 
v podstatě „přes noc“ objevil na blovickém Masarykově náměstí. 
Jedná se o multifunkční solární dobíjecí stanici SPOT, která v sobě 
kombinuje stojan, zásuvky pro dobíjení elektrokol, sloty na nabí-
ječky mobilních telefonů a kompresor. Instalace dobíjecí stanice 
je dalším krokem dlouho připravované revitalizace Masarykova 
náměstí. Celá akce začala již na jaře, kdy došlo k úpravě stávající 
zeleně a obnově záhonků. V průběhu srpna a září bude k osaze-
na nová elektronická deska, která svou funkcí nahradí současné 
zastaralé vitríny vedle autobusové čekárny. Namísto současných 
vitrín dojde k instalaci nových vývěsek, které budou poskytovat 
více prostoru pro propagaci místních spolků a Městského kultur-
ního střediska Blovice. Ve spolupráci se společností ProMinent 
Systems spol. s.r.o dojde rovněž k vybudování nového přístřešku 

u autobusové zastávky. V poslední fázi pak budou instalovány nové 
lavičky, odpadkové koše a turistická mapa Blovic a okolí, kterou 
městu bezplatně zajistil Klub českých turistů. Na akci získalo měs-
to Blovice dotaci z Programu rozvoje venkova 446 732 Kč, což tvoří 
80 % uznatelných nákladů. 

MODERNIZACE AUTOBUSOVÝCH ČEKÁREN
V rámci dlouhodobé strategie péče o objekty veřejné dopravy, bylo 
počátkem letošního roku rozhodnuto, že v následujících letech do-
jde ke kompletní revizi, opravě a grafickému sjednocení autobuso-
vých zastávek a čekáren. 
V letošním roce tak byla realizována první etapa výměn čekáren, 
které byly v nejkritičtějším stavu. Pro tuto etapu byly vybrány dvě 
čekárny v Komorně a jedna ve Štítově. Jednalo se konkrétně o ob-
jekty sloužící cestujícím u zastávek Komorno, rozcestí a Štítov, 
kde se dlouhodobě nacházely provizorní betonové čekárny. Obě 
tyto čekárny byly v havarijním stavu a výrazné nedostatky vyka-
zovaly rovněž z hlediska estetického (viz foto před realizací). Třetí 
čekárna byla instalována u zastávky v Komorně na návsi na místo 
staré plechové, která byla rovněž v neutěšeném stavu a u níž by 
kompletní renovace svými náklady přesáhla cenu nově vybudova-
né čekárny. Z celkového počtu devíti návrhů byla nakonec vybrána 
dřevěná varianta od Zakázkového truhlářství Dúša z Blovic. Finální 
částka realizace 175 800 Kč bez DPH byla navíc podpořena dotací 
100 000 Kč v rámci dotačního programu Podpora stabilizace a ob-
novy venkova Plzeňského kraje. Na tuto etapu bude ještě v letoš-
ním roce navazovat modernizace přístřešku autobusové zastávky 
na Masarykově náměstí. 
Do konce roku by měly být nově zrekonstruované zastávky osaze-
ny příslušnými názvy s jednotným grafickým designem.
Fota čekáren na následující stránce.
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OPRAVA TŘÍ KŘÍŽKŮ
V rámci oprav drobných sakrálních památek investovalo město 
Blovice v letošním roce do obnovy hned tří křížků. Konkrétně se 
jedná o významné objekty drobné architektury v místních částech 
Hradišťská Lhotka a Štítov. V Hradišťské Lhotce byly takto oprave-
ny dva křížky, první, tzv. Janíčkovský křížek (někdy také Boží muka 
sv. Janíčka) se nachází blízko polní u Hradišťské Lhotky směrem na 
Blovice východně od vrchu Oběšený, druhý křížek zvaný „Na vyhlíd-
ce“ potom můžeme najít na konci vsi poblíž silnice na Smederov. Ve 
Štítově byl opraven křížek, který se nachází u zemědělského areálu 
blízko silnice vedoucí k Blovicím. Oprava těchto objektů proběhla 
v rámci dlouhodobého plánu péče o drobné sakrální památky. V mi-
nulých letech byla takto opravena kupříkladu boží muka u Komorna, 
křížek v Poplužní ulici či dórský sloup ve Vlčicích. V příštích letech 
plánuje město tímto způsobem opravit i další objekty, které jsou 
v současné době v neutěšeném stavu jako je například výklenková 
kaple sv. Josefa v Setecké ulici nebo křížek u Hladomří. Fotografie 
křížků si můžete prohlédnout v článku pí. Hambergerové.

JEDNÁNÍ RADY MĚSTA BLOVICE V ROCE 2022
Přinášíme výtah nejdůležitějších projednávaných věcí z jednání 
Rady města za letošní rok 2022. Během 14 jednání bylo projedná-
no celých 359 bodů usnesení.
RM 01/22 ze dne 10. 1. 2022
Rada města schválila předložení do Zastupitelstva města – schvá-
lení názvu nové ulice na Dubí jako „Javorová“. Rada vzala na vě-
domí informaci společnosti Západočeské komunální služby a.s. 
o změně svozového dne pro SKO v části města (Hájek, Bohušov) 
ze středy na pondělí. Byla rovněž schválena poslední VII. úprava 
rozpočtu roku 2021. Na základě rozhodnutí radních poskytneme 
rovněž finanční dar Českému svazu ochránců přírody a organizaci 
zrakově postižených SONS ČR (obojí 5.000 Kč).
RM 02/22 ze dne 24. 1. 2022
Rada města Blovice se vyjádřila kladně k připojení se k mezinárod-
ní kampani „Vlajka pro Tibet“. Společnost OTIS a.s. zajistí na zákla-
dě schválení v radě města vypracování projektové dokumentace 

pro vestavbu výtahu v budově DPS Blovice. Rada schválila uza-
vření Smlouvy o využití systému odpadového hospodářství města 
s SVJ U Nádraží 509 pro vývoz nadlimitního množství odpadu.
RM 03/22 ze dne 16. 2. 2022
Rada schválila na základě výsledku poptávky cenové nabídky fir-
my František Smitka na obnovu dětského hřiště ve vnitrobloku za 
cenu 259.970 Kč bez DPH a dále na obnovu hřiště v ulici 5. května 
za 215.240 Kč bez DPH. Další schválenou cenovou nabídkou je 
Dodávka serveru pro MěÚ Blovice od společnosti BLUEPEOPLE 
s.r.o. za cenu 421.698 Kč bez DPH. V. etapu pokládky optických 
kabelů (Masarykovo náměstí) provede spol. SUPTel a.s. za cenu 
488.844 Kč bez DPH. Rada města schválila výsledek poptávko-
vého řízení „Dodávka mrazícího boxu pro školní jídelnu ZŠ, kdy 
toto zařízení dodá za cenu 377.750 Kč bez DPH spol. 2P GASTRO 
s.r.o. Rada odsouhlasila rovněž zapojení se do systému sběru pou-
žitých rostlinných olejů na základě spolupráce s firmou LEX EURO 
s.r.o., kdy budou na pěti místech rozmístěny speciální nádoby na 
olej. Kladně jsme se vyjádřili rovněž k pořádání 4. Revival Rallye 
Úslava 2022. Opravu střechy na knihovně v Hradišťské Lhotce za-
jistí spol. STŘECHY – BERGL s.r.o. za 103.026 Kč bez DPH.
RM 04/22 ze dne 28. 2. 2022
Byly schváleny cenové nabídky společnosti STUCCO TM – Město 
Touškov – oprava dlažby v kapli ve Štítově za 48.200 Kč, oprava 
křížku ve Štítově za cenu 74.555 Kč a opravy křížků v Hradišťské 
Lhotce za 131.255 Kč (částky bez DPH). Rada schválila poskytnutí 
daru organizaci Člověk v tísni ve výši 20 tis. Kč na pomoc Ukrajině. 
Rovněž radní schválili cenovou nabídku fy Robert Fryček na vytvo-
ření letáků s mapou města za cenu 66.000 Kč. Rada odsouhlasila 
posunutí termínu dokončení oprav sálu v přísálí v budově čp. 54 ve 
Štítově do 15. 5. 2022.
RM 05/22 ze dne 16. 3. 2022
Rada města schválila na základě výsledku poptávkového řízení ce-
novou nabídku společnosti ATELIER SOUKUP OPL ŠVEHLA s.r.o. 
na vyhotovení projektové dokumentace pro územní řízení na novou 
ZUŠ za cenu 968 tis. Kč bez DPH. Vyhověno bylo Hospici sv. La-
zara s poskytnutím datu ve výši 15 tis. Kč. Rada schválila nabídku 
fy Petr Kohout na strojní sečení travnatých ploch za 199.000 Kč 
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bez DPH. Ing. Martina Pavlíková provede za 189.750 Kč bez DPH 
zpracování technické studie revitalizace vnitrobloku vedle areálu 
komunálních služeb. Rada města schválila cenovou nabídku spol. 
Habeš – stálé sucho s.r.o. na sanaci vlhkosti v budově Americká 55 
(laboratoř zubního odd.). Miroslav Lodl provede na základě souhla-
su radních chodník v ul. 5. května mezi budovami čp. 661 a 662 za 
cenu 346.615 Kč bez DPH. Rada města schválila podání žádosti 
do Programu rozvoje venkova na financování akce na úpravu ve-
řejného prostoru Masarykova náměstí v Blovicích. Bylo schváleno 
uzavření nájemní smlouvy se spol. AZS RECYKLACE ODPADU 
s.r.o. jako nájemcem na pronájem ploch města v bývalé cihelně za 
účelem ukládání výkopové zeminy. Vhledem k situaci na trhu jsme 
museli odsouhlasit navýšení ceny palivového dřeva z městských 
lesů na 500 Kč/m3 bez DPH.
RM 06/22 ze dne 28. 3. 2022
Rada schválila rozdělení podpory z Programu podpory spolků 
2022 – celkem 600 tis. Kč, 148 tis. Kč v kategorii I. a 452 tis. Kč 
v kategorii II. Centrum Hájem obdrží na základě souhlasu radních 
dar ve výši 15.000 Kč. Rada města odsouhlasila výsledek zadá-
vacího řízení „Blovice, Hradiště – lokalita Za valem, infrastruktura 
pro 3 RD“ s tím, že vítězem je spol. SWIETELSKY stavební s.r.o. 
za cenu 5.594.551 Kč bez DPH. Technický dozor na tuto stavbu 
provede Boula IPK s.r.o. za 112.000 Kč bez DPH. Bylo schváleno 
poskytnutí účelového příspěvku ZŠ na nákup 20 ks kol pro účely 
dopravního hřiště ve výši 214 tis. Kč. Se dvěma fyzickými osoba-
mi ze Štítova byla na základě rozhodnutí RM uzavřena smlouva 
o poskytnutí podpory do výše 50 tis. Kč na individuální zásobování 
pitnou vodou ze schváleného programu města. Rada mimo jiné 
vzala na vědomí informace o zápisu dětí do 1. třídy ZŠ a zápisu do 
MŠ pro školní rok 2022/23.
RM 07/22 ze dne 20 .4. 2022
Radní schválili novinku – nákup poukázek od spol. DM Drogerie na 
akci „Vítání občánků“. Rada rovněž odsouhlasila cenovou nabídku 
fy Truhlářství DÚŚA na výrobu a montáž 3 ks autobusových zastá-
vek ve Štítově a Komorně za celkovou cenu 175.800 Kč bez DPH. 
Bylo vyhověno žádosti občanů Vlčic, kdy bude proplacen materiál 
na opravu pergoly u hospůdky čp. 52 do výše 60.000 Kč. Schválili 
jsme rovněž cenovou nabídku spol. JD ROZHLASY s.r.o. na dodá-
ní a montáž solární dobíjecí stanice SPOT za cenu 196.611 Kč bez 
DPH. Rada města přidělila dva volné byty v DPS Vlčice.
RM 08/22 ze dne 2. 5. 2022
Rada města schválila na základě výsledku poptávky dodání au-
tobusových zastávek na náměstí a obytné buňky do areálu ZŠ 
cenovou nabídku spol. BP STAVBY CZ s.r.o. za cenu 497.876 Kč 
bez DPH. Michal Honzík provede na základě souhlasu pokládku 
PVC podlahy na zubním odd. za max. cenu 78.394 Kč bez DPH. 
Petr Milota zajistí do budovy čp. 54 ve Štítově dodání a montáž 
klimatizační jednotky za 84.988 Kč a opravu střechy a komínů za 
157.147 Kč (částky bez DPH).
RM 09/22 ze dne 16. 5. 2022
Rada města odsouhlasila poskytnutí daru Klubu třetí armády Pl-
zeň na pohonné hmoty pro historická vojenská vozidla ve výši 
15.000 Kč. Rada rovněž schválila cenovou nabídku Miroslava Lod-
la na zhotovení základu pro nabíjecí stanici SPOT za 92.540 Kč 
bez DPH. Předmětem schválení byla rovněž nabídka spol. SUPTel 
a.s. na akci „Chodník před radnicí“ v hodnotě 257.930 Kč bez DPH. 
Bylo rovněž vyhověno nabídce na opravu tobogánu na biotopu za 
cenu 48.490 Kč bez DPH, kterou provede spol. BIOAQUA s.r.o. 
Rada města schválila přidělení volného bytu v DPS Blovice.
RM 10/22 ze dne 6. 6. 2022
Tento den byl schválen rekordní počet bodů. Rada města z titulu 
zřizovatele příspěvkových organizací schválila mimořádné odměny 
pro ředitelky MŠ, ZŠ, DDM a ZUŠ. Bylo vyhověno žádosti ředi-
telky Gymnázia Blovice Marcely Šustrové o poskytnutí finančního 
daru ve výši 20.000 Kč na uskutečnění oslav 60. výročí Gymná-
zia v Blovicích. Rada města schválila nabídku spol. Geo Vision 
s.r.o. na projektové práce v souvislosti s výsadbou zeleně za cel-
kovou cenu 45.750 Kč bez DPH. Miroslav Lodl provede na zákla-
dě souhlasu Rady rekultivaci a sanace prostoru v bývalé cihelně 
za cenu 194.973 Kč bez DPH. Firma SOVT-RADIO s.r.o. dodá do 
Štítova měřič rychlosti za cenu 50.900 Kč bez DPH. Rada souhla-

sí se zpracováním PD na obnovu lávek přes Jiříkovský potok za 
celkovou cenu 208.000 Kč bez DPH. Firma Elektro HERINK s.r.o. 
realizuje satelitní TV připojení na budovu DPS Blovice za cenu 
189.231 Kč bez DPH. Rada města schválila také cenovou nabídku 
Ing. Luďka Tesaře na zpracování analýzy financí města za cenu 
29.000 Kč bez DPH. Společnost MAZEPPA s.r.o. bude realizovat 
administraci třech veřejných zakázek za celkovou cenu 104.500 Kč 
bez DPH. Rada souhlasí s pořízením kamen do objektu Štítov čp. 
54 od spol. LS KAMNA s.r.o. za cenu 61.998 Kč bez DPH. Další 
schválenou cenovou nabídkou byla nabídka na realizaci novoroč-
ního videomappingu od Fakulty designu a umění LS za 111.500 Kč 
bez DPH. Bylo rovněž schváleno přidělení dvou volných městských 
bytů na adrese Americká 88. Rada schválila účetní závěrku pěti 
příspěvkových organizací. Dalšími body bylo předložení ke schvá-
lení Zastupitelstvu města – návrh na udělení čestného občanství 
panu MgA. Alfrédu Strejčkovi, návrh závěrečného účtu a účetní 
závěrky města za rok 2021.
RM 11/22 ze dne 21. 6. 2022
Rada města odsouhlasila cenovou nabídku spol. BP STAVBY CZ 
s.r.o. na pokládku dlažeb v ulici Pod Rybníčkem za cenu 129.134 Kč 
bez DPH, dále cenovou nabídku Ing. Ireny Potužákové na pro-
jektovou dokumentaci rekonstrukce střechy školní družiny ZŠ za 
cenu 108.000 Kč bez DPH. Miroslav Lodl provede po odsouhla-
sení opravu opěrné zdi a chodníku u kostela za cenu 103.815 Kč 
a opravu parkoviště u kostela za 149.650 Kč (částky bez DPH). 
RM schválila cenovou nabídku Ing. Kláry Salzmann na krajinářské 
řešení parku cihelna za 355 tis. Kč. Společnost SPOJMONT Brno 
s.r.o. dodá elektronickou úřední desku včetně dalšího inventáře na 
Masarykovo náměstí za celkovou cenu 461.500 Kč bez DPH.
RM 12/22 ze dne 29.6.2022
Byl schválen dodatek č.1 ke smlouvě o dílo se společností SWIE-
TELSKY stavební s.r.o. na prodloužení termínu dokončení vybra-
ných objektů (zeleň) na akci „Blovice, Hradiště, lokalita za valem“ 
do 30. 11. 2022. RM souhlasí s předložením Zastupitelstvu města 
následujících 3 bodů – zvýšení členských příspěvků do Mikroregio-
nu Úslava na 60 Kč na obyvatele; dále úprava finančního plánu by-
tového hospodářství na rok 2022 a úpravu Zásad prodeje pozemků 
určených v výstavbě RD v lokalitě Za Valem, 3 RD.
RM 13/22 ze dne 14. 7. 2022
Rada schválila výsledek zadávacího řízení na provozovatele sběr-
ného dvora v dalším období s tím, že vybraným bude stávající pro-
vozovatel Západočeské komunální služby a.s. Dále byla obnovena 
veřejná zakázka na bytovou správu, kdy od října 2022 bude pokra-
čovat ve své práci správce PRODOMIA s.r.o. Rada města schválila 
rovněž cenovou nabídku fy Petr Toman Štukatérství, která prove-
de v Komorně opravu pomníku Jana Sýkory za cenu 136.350 Kč. 
Karel Žmiják bude provádět na základě souhlasu radních vrtanou 
studnu pro hospůdku ve Vlčicích, a to za 80.150 Kč bez DPH. Rada 
musela přistoupit k navýšení ceny obědů ve školní jídelně, dle ná-
vrhu Základní školy Blovice.
RM 14/22 ze dne 1. 8. 2022
Radní se vyjádřili kladně k výsledku zadávacího řízení na další eta-
pu cyklotrasy „Kamensko – Žákava“, s tím, že zhotovitelem bude 
spol. ROADFIN STAVBY s.r.o. za cenu 3.150.666 Kč bez DPH. 
Rada schválila přidělení volného bytu v DPS Blovice. SDH Hradišť-
ská Lhotka bude poskytnuta na základě rozhodnutí Rady dotace 
ve výši 5.000 Kč na akci Rockový minifestival a SDH Vlčice obdrží 
10.000 Kč na akci Sraz rodáků.
To byl „skromný“ výčet toho, co Rada města Blovice schválila v le-
tošním roce. Je toho ale daleko více. Mnoho usnesení je věnováno 
mnohdy formálním, ale i důležitým finančním či majetkoprávním 
záležitostem – věcným břemenům, nájmům, prodejům apod. Chtěl 
bych touto cestou poděkovat svým kolegům v Radě, že u drtivé 
většiny projednávaných bodů došlo k plodné diskuzi a nakonec 
k jednoznačnému odhlasování. Velký dík patří kolegům z Městské-
ho úřadu za perfektní přípravu materiálů. A nakonec osobní podě-
kování za spolupráci skvělé kolegyni Jarce Vojtěchové, naši ma-
jetkářce. Přeji ji, ať se jí v dalším profesním i osobním životě daří!

Ing. Michal Hodek, 
místostarosta města Blovice
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9. 9. ‒ 11. 9. 2022

Program slavností:

Městské slavnosti Blovice
100 let od stavby SOKOLOVNY

Sobota 10. 9. 2022

Pouťové atrakce
Masarykovo náměstí

13:00 – 15:20 vystoupení žáků  
ZUŠ, kroužků DDM, ZUMBA  
a odboru sokolské všestrannosti   
– hromadné skladby na Sokolgym 
2022 za spoluúčasti TJ Sokol  
Koterov, Valcha a Křimice
13:30 příjezd hraběcího kočáru

15:20 – 16:10 Dětské představení  
Culinka

Sokolovna

10:00 – 21:30 Letní barokní festival 
STOPY BAROKA

19:30 nádvoří zámku: koncert SOJKOVO KVARTETO
21:00 Zámecký park: Barokní ohňostroj

Zámek Hradiště

17:00 – 19:15 New Style Band
20:00 – 21:30 Kečup
22:00 – 00:00 KOHN Rock
+   13:30 – 18:00 Skákací hrad, horolezecká 
stěna, atrakce pro děti

Pouťové atrakce
Masarykovo náměstí

20:00 – 21:15 Radiátor 
21:45 – 23:30 KraVítMa

Sokolovna

Pátek 9. 9. 2022

Pouťové atrakce

Neděle 11. 9. 2022
Masarykovo náměstí 

od 14:30 setkání rodáků a přátel obce 
VLČICE, STARÁ HUŤ – Tak šel čas

10. 9. 2022 Hospoda Vlčice

od 15:30 ROCKOVÝ FEST..ík  
pro Honzu – charitativní akce

 
3. 9. 2022 Hradišťská Lhotka
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Městský úřad Blovice informuje

Vážení čtenáři, dovolte mi, abych Vás v souvislosti s přípravou letošních 
voleb informoval o činnosti našeho městského úřadu. Volby do zastu-
pitelstev obcí a 1/3 Senátu Poslanecké sněmovny Parlamentu České 
republiky jsou bezesporu nejnáročnějším typem voleb a mají bezpro-
střední význam pro nově zvolené samosprávy a soužití občanů ve všech 
19 obcích spadajících do působnosti našeho města – obce s rozšířenou 
působností (ORP).
Termín konání voleb, vyhlášený prezidentem republiky, je 23. a 24. září 
2022, případné II. kolo voleb do Senátu pak ve dnech 30. září a  1. října 
2022.
MěÚ Blovice vykonává podle zákona č. 491/2001 Sb., o volbách do za-
stupitelstev obcí a prováděcí vyhlášky 59/2002 Sb. funkci registračního 
úřadu pro komunální volby pro celkem 13 obcí, včetně města Blovice. 
Provádíme veškeré úkony počínaje registrací volebních stran a jednot-
livých kandidátů, přes tisk hlasovacích lístků, až po zabezpečení zdár-
ného průběhu vlastního hlasování v jednotlivých volebních komisích. 
Samozřejmě také zajišťujeme předání výsledků Českému statistickému 
úřadu, a ty se pak v reálném čase zveřejňují v systému www.volby.cz. 
Na zdejším úřadu je potřeba vytvořit vhodné pracovní podmínky pro pra-

covníky sumarizačního útvaru ČSÚ, kteří zpracovávají data od jednot-
livých OVK, včetně podmínek pro dodržení kybernetické bezpečnosti. 
Zájmem nás všech, kteří se podílíme na organizačně technickém za-
bezpečení voleb je, aby tato činnost byla pokud možno bezproblémová, 
efektivní a plně odpovídala dané legislativě.
V rámci nadcházejících komunálních voleb bylo ve spolupráci se zmoc-
něnci jednotlivých stran zaregistrováno v Blovicích 5 volebních stran se 
75 kandidáty, celkem pak v našem obvodě 21 stran a 203 kandidátů. 
Žádná kandidátka nebyla odmítnuta, ani nebylo přistoupeno k vyškrtnutí 
některého z kandidátů.  
V 8 okrscích našeho města je vždy zařazeno kolem 50 sčítacích komi-
sařů včetně zapisovatelek. Ve zbylých 16 okrskových volebních komi-
sích našeho registračního úřadu jsou to další vyšší desítky pracovnic 
a pracovníků, kteří se na zdárném průběhu voleb v obcích podílejí. Za 
jejich práci jim určitě patří velké poděkování. Za posledních 13 let pro-
běhly vždy volby v našem městě bez zásadních nedostatků či pochybení 
a pevně věřím, že tomu tak bude i nadále. 

Bc. Václav Kybic, 
tajemník MěÚ

V souvislosti s nadcházejícími volbami, které se konají ve dnech 
23. a 24. září 2022 a se zkušenostmi z posledních voleb žádáme ob-
čany, aby si v dostatečném předstihu zkontrolovali platnost svých 
dokladů totožnosti.
K volbám můžete jít s platným občanským průkazem (dále jen OP) nebo 
s platným cestovním pasem. Dle nových právních předpisů již nelze vy-
dávat OP na počkání v souvislosti s výkonem volebního práva občanů 
(jak tomu bylo v minulých letech).
Pokud občan zjistí cca 1 až 2 týdny před volbami, že nemá platný doklad 
totožnosti a chce volit, může si požádat o OP typu BLESK ve zkrácené 
lhůtě do 5 pracovních dnů. OP má platnost 10 let a jedná se o plnohod-
notný OP s elektronickým čipem a biometrickými údaji.
Pokud občan zjistí až v posledním týdnu před volbami, že nemá platný 
doklad totožnosti a chce volit, může požádat o OP typu SUPERBLESK 
ve zkrácené lhůtě 24 hodin. Vyzvednout takto vyrobený OP musí osobně 
(či jiná osoba na základě plné moci s úředně ověřeným podpisem) pou-
ze na pracovišti Ministerstva vnitra ČR v Praze. Tento OP má platnost 
10 let a jedná se o plnohodnotný OP s elektronickým čipem a biomet-
rickými údaji. Pro praktické využití k volbám je nutné o SUPERBLESK 
požádat nejpozději ve čtvrtek před konáním voleb!
Volební místnosti
Dále je dobré, aby každý volič předem věděl, v jaké volební místnosti je 
oprávněn volit. Volební okrsek, tzn. volební místnost se odvíjí od aktuál-
ního místa trvalého pobytu občana (dále jen TP). V případě, že dojde ke 

změně TP v rámci Blovic, může dojít ke změně volebního okrsku. Voleb-
ní lístky jsou taktéž doručovány na adresu aktuálního TP ke dni vyhoto-
vení seznamu pro roznášku volebních lístků. Pokud by došlo v mezidobí 
ke změně TP a volič by neměl hlasovací lístky (tzn. byly správně doruče-
ny ještě do původního TP), jsou vždy k dispozici v dostatečném množství 
v každé volební místnosti. Seznam volebních místností s vymezením 
okrsků včetně příslušnosti voličů dle TP uvádíme v následujícím článku.
Voličské průkazy
Pro úplnost uvádíme, že pro hlasování ve volbách do zastupitelstev obcí 
se nevydávají voličské průkazy (dále jen VP). 
Pro hlasování ve volbách do Senátu se VP vydávají. Den 16. 9. 2022 
je poslední den lhůty, kdy je možné doručit žádost o vydání VP poštou 
(s úředně ověřeným podpisem) či datovou zprávou. Den 21. 9. 2022 (do 
16.00 hod) je poslední den lhůty pro osobní podání žádosti o VP.

Vážení občané,
zajímejte se včas o výše uvedené skutečnosti. Rádi Vám poskytneme 
informace o občanských průkazech, cestovních dokladech, trvalém po-
bytu i Vašem volebním okrsku na níže uvedených telefonních číslech 
správního oddělení, Hradišťská 271 (vedle FÚ):  
tel. 371 516 133 – H. Brejchová, 371 516 140 – J. Kovářová, 
371 516 172 – R. Havlová

Za správní oddělení:
Hana Brejchová

Okrsek č. 1 – zasedací místnost radnice
pro voliče s trvalým pobytem v ulicích – Klementova, Krátká, Rauša-
rovy Sady, Javorová, U Nádraží, Dubí, Nad Tratí, Jirotova, Bečvářo-
va, Husova, Řadová, Pod Rybníčkem, Lidická, Sýkorova (mimo č. p. 
181, 710 a 711), Za Spořitelnou, Americká (část), 5. května (od Pa-
lackého k Husově), Luční, Cecima, Bělohrobského, Malá, Pobřežní, 
Malé náměstí, Hradišťská, Pod Lékárnou, Masarykovo nám., Tržní, 
Fügnerova, Tyršova, Husova, Pod Výkupem, Kolmá, Sportovní.
Okrsek č. 2 – učebna v SOUz
pro voliče s trvalým pobytem v ulicích – Americká (část), Hájecká, 
Hájek, Kamenického, Kamensko, Na Radosti, Spojovací, U Trati, 
Zahradní, Setecká, 5. května (od Palackého k Setecké), Blahnova, 
Cihlářská, Drnkova, Polní, U Lípy, U OSP, Družstevní, Pod Tratí, Pa-
lackého, Branka, Sýkorova – č.p. 181, 710 a 711.

Okrsek č. 3 – místnost v zámku na Hradišti
pro voliče s trvalým pobytem na Hradišti, Bohušově, Hladomří, Ha-
bří, Pohodnici.
Okrsek č. 4 – knihovna Hradišťský Újezd
pro voliče s trvalým pobytem v Hradišťském Újezdě.
Okrsek č. 5 – knihovna Komorno
pro voliče s trvalým pobytem v Komorně.
Okrsek č. 6 – knihovna Štítov
pro voliče s trvalým pobytem ve Štítově.
Okrsek č. 7 – restaurace – společenský sál Vlčice
pro voliče s trvalým pobytem ve Vlčicích a Staré Huti.
Okrsek č. 8 – sportovní klubovna Hradišťská Lhotka
pro voliče s trvalým pobytem v Hradišťské Lhotce.

SEZNAM VOLEBNÍCH MÍSTNOSTÍ V BLOVICÍCH, VYMEZENÍ VOLEBNÍCH OKRSKŮ VČETNĚ PŘÍSLUŠNOSTI 
PODLE TRVALÉHO POBYTU VOLIČŮ

INFORMACE MĚÚ K VOLBÁM DO ZASTUPITELSTEV OBCÍ 
A DO SENÁTU PARLAMENTU ČR

VOLBY DO ZASTUPITELSTEV OBCÍ A 1/3 SENÁTU POSLANECKÉ SNĚMOVNY PČR
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OMLUVA MĚÚ BLOVICE
Omlouvám se manželům Fialovým za uvedení chybných údajů v Blovických novinách č. 6/2022. 
V rubrice o výročí našich občanů bylo v jejich případě uvedeno chybné datum výročí diamantové svatby. Uvádíme tímto údaje na pravou míru:
Diamantovou svatbu oslavili manželé Věra a Ladislav Fialovi z Blovic, Stará Huť 9, dne 23. 6. 2022. Ještě jednou se omlouvám za způ-
sobené nepříjemnosti.

Hana Brejchová, matrikářka MěÚ Blovice 
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volte č.1  

Kdo jsme? 
 jsme vlastenci - patrioti 
 jsme sdružení politické strany 

KSČM a levicově smýšlejících 
blovických občanů 

 
Oč nám jde? 
 aby místní obyvatelé měli 

zajištěné potřebné služby 
 dostupné bydlení 
 volnočasové vyžití 
 pro OSVČ více příležitostí pro 

svoji živnost 
 aby bylo naše město 

zajímavé pro návštěvníky 
 
 

Co je pro nás samozřejmé? 
 podíl spoluobčanů na 

rozhodovacím samosprávném 
řízení formou anket 

 maximální čerpání financí 
z dotačních titulů 

 propagace města 
 běžná údržba a obnova 

veřejných komunikací 
 údržba bytového fondu, parků, 

zeleně a dětských hřišť 
 

Co nepodpoříme? 
 zvyšování daní z nemovitosti 
 zvyšování poplatků za odpady 
 zvyšování poplatků za vodné 

a stočné  
 
Proč volit právě nás? 
 není nám lhostejný život  

ve městě 
 máme zkušenosti s prací  

v zastupitelstvu 
 máme zkušenosti s prací  

s dětmi a mládeží 
 máme zájem přiložit ruku  

k dílu 
 máme životní zkušenosti 
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komunální volby 23. — 24. ZÁŘÍ

PŘIJĎTE NÁS PODPOŘIT!  
ZAŠKRTNĚTE CELOU KANDIDÁTKU „ŽIJEME BLOVICE“  

Sdružení nezávislých kandidátů

BC. ROBERT ZELENKA
KANDIDÁT NA STAROSTU

Ing. Božena Šroubková

Mgr. Jana Černíková

Mgr. Jan Rous
Miloslav Šipla

Karel Prokopec

Stanislav Říkovský

Radek Větrovec

Bc. Pavel Januš

Ing. Miloslava Janovská

MUDr. Jana Doušová

Mgr. Dagmar Hrubá

Václav Šmíd

Bc. Jiří Synáč

RNDr. Pavel Vlach, Ph. D.

VOLTE  
ČÍSLO 2

VÁŽENÍ SPOLUOBČANÉ,

Děkuji, že přijdete k volbám. S úctou Robert Zelenka, starosta města.

před čtyřmi lety jsem se rozhodl kandidovat na starostu našeho města. 
Podporou mi byl tým mých spolukandidátů, pracovitých a zkušených lidí. 
Díky důvěře většiny z vás jsem tak mohl post starosty Blovic v právě kon-
čícím volebním období vykonávat. Vzhledem k předchozím dlouholetým 
zkušenostem v radě našeho města, k odbornému základu ze studia soci-
ální geografie a pracovní praxi v předchozím zaměstnání jsem rozhodně 
nešel do neprobádaných vod. V uplynulých čtyřech letech jsme se snažili 
nejen spravovat a řídit chod města, ale zároveň v jednotlivých oblastech 
nastavit směr, chcete-li vizi, dlouhodobějšího a udržitelného rozvoje Blo-
vic. Byť jsou kompetence města, jako takového, legislativně omezené, 
stále zbývá mnoho nástrojů, jak zlepšovat a zkvalitňovat okolí nás všech.  
Zkrátka vytvořit a udržet příjemné prostředí, ve kterém všichni v Blovicích 
žijeme, pracujeme, studujeme, využíváme služeb, bavíme se a odpočíváme.  
Zda se nám to alespoň částečně podařilo, posoudíte vy, občané Blovic,  
v nadcházejících komunálních volbách. Ano, rád bych pokračoval v rozdě-
lané práci jako starosta vás všech! Budu tak stát v čele sdružení nezávis-
lých kandidátů s názvem „ŽIJEME BLOVICE“. Zůstáváme partou blovických 
patriotů, kteří pro svoji kandidaturu nevyužívají podpory žádné politic-
ké strany či hnutí. Skoro čtyři stovky z vás nám svými podpisy umožnili se  
o vaše hlasy ucházet. Neslibujeme nesplnitelné, mnohdy protiřečící si.  
Jsme lidé s mnoha profesními zkušenostmi a hlavně lidé se spoustou a spous-
tou času a úsilí věnovaného ku prospěchu a příjemnému životu nás všech.

Naše plány, záměry, připravované projekty a mnoho dalšího, najdete ve  
Volebních novinách, které všichni obdržíte do svých schránek a také na

ŽIJEME S VÁMI A SPOLEČNĚ  
TVOŘÍME BLOVICE

„ “

WWW.ZIJEMEBLOVICE.CZ
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Milí Blovičáci,

chtěl bych vám představit naši kandidátku SPOLEČNĚ PRO BLOVICE. Za uplynulé 4 roky se nám toho 
v Blovicích hodně podařilo. Ve spolupráci s kolegy z koalice jsme se snažili Blovice rozvíjet, pove-
dlo se nám například zvýšit počet parkovacích míst, rozšířit kamerový systém, postavit nové silnice, 
připravit nové lokality pro stavbu rodinných domů, vytvořit nový terminál na blovickém nádraží, vy-
budovat cyklostezku do Kamenska, která propojí Blovice a Žákavu a zahájili projekt oživení blovické 
cihelny. Rozdělili jsme také více peněz spolkům, aniž bychom město zadlužovali. Nechci vás unavovat 
dlouhým seznamem, každý z vás na vlastní oči viděl, co se v Blovicích a okolí mění. 

V příštích letech nás čeká hodně práce, chceme dotáhnout projekty, které jsme rozběhli a pustit se 
do nových úkolů. Důležité je pro nás vzdělání, proto chceme investovat do školství. Velkou výzvou 
je výstavba nové základní umělecké školy. Městský úřad musí fungovat moderně a poskytovat co  
nejvstřícnější služby občanům, zavedeme portál občana, abyste si mohli vyřídit co nejvíce papírování  
z domova a nemuseli se vším běžet na úřad. Budeme se starat o životní prostředí, Blovice chceme mít 
zelenější a méně závislé na zdražujících se dodávkách energií. Dali jsme proto dohromady tým lidí, 
který má chuť a sílu se vrhnout do další práce pro Blovice. Najdete v něm zkušené osobnosti i nové tváře.  

Bez vás to ale nepůjde, přijďte prosím k volbám. Pojďme do toho společně!

Michal Hodek, 
místostarosta, lídr kandidátky 
SPOLEČNĚ PRO BLOVICE

SPOLEČNĚ
POJĎME DO TOHO 

ZADAVATEL/ZPRACOVATEL: TOP 09, KDU-ČSL

3
PRO BLOVICE

Michal Hodek

místostarosta Blovic
Miroslav Hlaváč  

zástupce tiskového mluvčího Zdenka Palacká
zdravotní sestra Zdeněk Jandík 

informatik
Marcela Šustrová 

ředitelka Gymnázia Blovice

sledujte nás na: facebook.com/spolecneproblovice

A4 Inzerce_BLOVICE.indd   1A4 Inzerce_BLOVICE.indd   1 15.08.2022   16:0615.08.2022   16:06
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47 let, prorektor ZČU

 V současnosti působí jako prorektor pro výzkum a vývoj na Západočeské univerzitě
v Plzni. Vystudoval mechaniku, v aplikované mechanice získal doktorát a později
i habilitaci. Studoval na University of Hull ve Velké Británii a trávil časté stáže v různých 
institucích v zahraničí. „Své zkušenosti z veřejné sféry chci využít pro zlepšení života 
občanů Blovic. Chci zlepšit údržbu okrajových částí města a pokusím se omezit těžkou 
nákladní dopravu, která komplikuje dopravu a snižuje bezpečnost v centru i okrajových 
částech.“

4. Doc. Ing. Luděk Hynčík, Ph.D.

42 let, státní zaměstnanec

V Blovicích žije již více než 25 let, působí ve státní správě, konkrétně v oblasti 
bezpečnostních složek (oblast silniční dopravy). Vystudoval Fakultu fi lozofi ckou
se zaměřením na humanistiku. Vzhledem k jeho pracovnímu zaměření se chce věnovat 
oblasti bezpečnosti a dopravy ve městě a přilehlých částech, též zkvalitnění
a dostupnosti veřejné dopravy.  

5. Bc. Aleš Pavlík, DiS

www.anobudelip.cz | www.chcemelepsicesko.cz |     AndrejBabis    AndrejBabis

v současné turbulentní době se člověk skoro
nevyzná, koho a co vlastně jednotliví politici re-
prezentují a jak chtějí občanům pomoci. Celá 
řada politiků změnila za posledních roky stra-
nu i více než dvakrát. Co si o tom má běžný 
občan myslet? Znamená to, že daný politik již 
nesdílí názory své strany? Nedělá to pouze pro 
svůj osobní prospěch a pro to, aby získal přízeň 
voličů, když „jeho“ strana takříkajíc pokulhává? 
I když nemusím zrovna s programem té či oné 
strany souhlasit, je přece dobré, že tu máme 
pestrost názorů a politickou diskusi. A neměla by 
mít ta diskuse konzistentní a neměnný základ?

Politické hnutí ANO se drží od počátku své linie 
a dovolím si říci, že lidé zastupující ANO nepře-
vlékají kabáty podle aktuálních voleb. I nyní 
představujeme kandidátku složenou z lidí pod 
hlavičkou ANO s významnou podporou nezá-
vislých. A právě tato nezávislost umožňuje vést 
širokou diskusi i v rámci našeho hnutí. Diskusi, 
jejíž výsledky přinesou zlepšení života občanů
a ne jenom jednotlivých politiků. Odborná praxe 
našich kandidátů zajišťuje široké kompetence 
pro řešení problémů našeho města. Netvrdí-
me, že se všechno v minulosti dělalo v Blovi-
cích špatně, jen se domníváme, že některé věci 
budeme dělat lépe.

Základem dobrého vedení města je komunika-
ce s občany a naslouchání jejich názorům. Na-
stavíme přímý komunikační systém, ve kterém 
bude každý v Blovicích i ve spádových obcích 

vědět, na koho se může konkrétně obrátit. 
Budeme podporovat všechny dobrovolné čin-
nosti, které jsou ku prospěchu všem občanům 
našeho města. Podporou širokého spektra vol-
nočasových aktivit zajistíme našim nejmladším 
spoluobčanům veselé dětství plné inspirace.
 
Zajistíme dostupnost co nejširší škály odbor-
ných lékařů na blovické poliklinice a nastavíme 
systém dalších služeb (např. senior taxi), který 
zajistí důstojný život pro seniory. Podporou kul-
turních a společenských akcí oživíme Blovice 
pro všechny věkové kategorie.

Čistota a bezpečnost města je prioritou, a s tím 
souvisí i optimalizace odpadového hospodář-
ství. Snížením poplatků za svoz popelnic tro-
chu stabilizujeme rodinné rozpočty, které jsou
v dnešní době nadměrně zatíženy aktuální eko-
nomickou situací. Zasadíme se o bezpečnost 
na silnicích snížením těžké dopravy centrem 
města.

Budeme klást důraz na vyšší hospodárnost
a efektivitu při nakládání s veřejnými prostředky. 
Vše co budeme prosazovat máme ve volebním 
programu, který Vám zašleme přímo do Vašich 
domovů a dále Vás srdečně všechny zveme 
dne 21. 9. 2022 od 14.00 hodin na Blovické 
náměstí, kde si společně můžeme popovídat.
 
Zkrátka dáme Blovicím nový trend - volte naši 
celou kandidátku. Děkujeme Vám.

2. JUDr. Martina Králová

65 let, advokát

V případě mého zvolení chci v Blovicích prosazovat cestu práva a pomoci i okolním 
vesnicím, aby mohly prosazovat své oprávněné požadavky.

3. Doc. JUDr. et Mgr. Jan Brázda, Ph.D.

43 let, právník

Budu pracovat na zlepšení komunikace mezi obcí a občany a hledat zákonné cesty,
jak pomáhat občanům našeho města.Chci hájit zájmy blovických občanů zákonnou 
cestou, propagovat blovické podnikatele a vyzdvihnout vše hezké v našem městě.
Chci více zapojit do dění v Blovicích okolní vesnice a naopak.

kandidát na starostu

Vážení spoluobčané,

11. Luboš Gešvinder, 55 let, podnikatel

12. Libor Žmiják, 47 let, zemědělský technik

13. Josef Zmeškal, 68 let, důchodce

14. Dušan Žáček, 51 let, jednatel společnosti

15. Francisc Roth, 49 let, truhlář

6. Radka Hrubá, 53 let, radiologický asistent

7. Karel Sluka, 43 let, konstruktér

8. Stanislav Juha, 63 let, řidič MKD

9. Ing. Josef Rund, 74 let, důchodce

10. Helena Pachová, 46 let, HSE managerZ
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Celý volební program naleznete na www.ods.cz/ms.blovice

FB: fb.com/ms.ods.blovice

Celý volební program naleznete na www.ods.cz/ms.blovice

FB: fb.com/ms.ods.blovice
Twitter: twitter.com/ods_blovice

Výběr toho nejdůležitějšího
z našeho programu pro Blovice

Celý volební program naleznete na www.ods.cz/ms.blovice
VOLTE ČÍSLO 5!

6. Jaroslava Jägerová, 50 let, zaměstnanec PČR
7. Petr Brandl, 37 let, podnikatel
8. Miloslav Pilz, 82 let, zkušební technik v.v.
9. Ladislav Mráz, 39 let, strážný na zámku Kozel
10. Jaroslav Krpejš, 69 let, projektant vodovodů
11. Dana Menclová, 63 let, ředitelka MŠ Blovice v.v.
12. MUDr. Olga Javůrková, 48 let, praktická lékařka
13. Mgr. Lenka Markvartová, 55 let, učitelka ZŠ
14. Jiří Pohanka, 43 let, vedoucí řidič ZZS
15. Jan Poduška, 47 let, podnikatel

5. Martina Roulová
53 let,
pokladní v Penny

2. Jan Poduška
74 let, bývalý starosta 
města Blovice

1. Jakub Sochor
22 let, jaderný chemik, technolog pitných vod

4. Lucie Podušková
22 let, studentka 
právnické fakulty

3. Josef Andrlík
59 let, vedoucí výstupní 
TK Škoda Plzeň

• zrevidujeme movitý i nemovitý majetek města a jeho využití
• pohlídáme rozumné využití pozemků bývalé cihelny
• zvětšíme počet i rozsah grantových programů města
• zajistíme opravu a pravidelnou údržbu zadržovací nádrže nad 

Vlčicemi
• budeme podporovat rozvoj cestovního ruchu v našem městě 

a okolí
• rozvineme místní spolkovou činnost a podpoříme lokální 

sportovní kluby
• zajistíme zlepšení stavu některých nepřehledných křižovatek 

v Blovicích a okolí
• postavíme chodník ve Vlčicích až do Staré Huti
• zařídíme otevření průchodu zámeckým parkem z centra 

do Bohušova
• podpoříme výstavbu nabíjecí stanice pro elektromobily 

a čerpací stanice pro auta na vodíkový pohon
• vyřešíme dopravní situaci v Družstevní ulici
• připravíme projekty na úpravu veřejných prostranství 

v Blovicích i spádových vsích
• podpoříme sportovně i intelektuálně nadanou mládež
• podpoříme nejen formální vzdělávání v našem městě 

(MŠ, ZŠ, SŠ, Gymnázium), ale i neformální (DDM), a zvýšíme 
jejich kapacitu

• zajistíme veřejně přístupný online přenos jednání 
zastupitelstva i lepší informování v Blovických novinách

• navrhneme využívání pocitových map pro lepší život 
v Blovicích

• prosadíme aktivní používání mobilních aplikací na hlášení 
závad a připomínek

• hodláme pravidelně informovat i o dlouhodobých plánech 
města, případně dalších subjektů

• budeme pořádat pravidelné připomínání místních osobností
• budeme dbát na péči o drobné kulturní památky

23. a 24. září 2022
23. a 24. září 2022
23. a 24. září 2022KOMUNÁLNÍ VOLBY 2022

4 Blovice inzerát A4 - 3.indd   14 Blovice inzerát A4 - 3.indd   1 14.08.2022   22:31:4114.08.2022   22:31:41
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Drobné památky

Boží muka Vlčice, bez datace

KŘÍŽE A BOŽÍ MUKA
Poslední skupinou sakrálních drobných 
památek jsou kříže a boží muka připo-
mínající utrpení a umučení Ježíše Krista. 
V krajině naznačují, kudy probíhala síť 
cest a stezek, které dnes vlivem poválečné 
změny vlastnických vztahů, způsobů hos-
podaření i způsobu osídlení často již zanik-
ly. Potkáme je samozřejmě také uvnitř sídel 
na venkově i ve městech. 
Smrt Ježíše Krista na kříži je ústředním té-
matem křesťanského umění. Samotné vy-
obrazení Krista na kříži se objevilo až kolem 
2.–3. století, a to velice zřídka. Pravdě-
podobným důvodem ojedinělého zobra-
zování tohoto motivu na počátku tisíciletí 

mohla být nechuť raně křesťanského pro-
středí ke zdůraznění Kristovy smrti, jejíž 
způsob – ukřižováním1 – byl vyhrazen jen 
těžkým zločincům. Většinou Kristovo ukři-
žování doprovázel početný kompars postav 
a symbolů. V nejstarším období to bylo 
dvanáct apoštolů, ve středověku symboly 
Slunce, Měsíce, dále dva lotři na křížích 
a vojíni Longinus (voják s kopím) a Stefa-
ton (voják s houbou na tyči). Pod křížem 
byla zpodobňována Panna Marie s dalšími 
třemi ženami a Janem Evangelistou. Od 
11. století začal být kladen důraz i na Kris-
tovo lidství a utrpení – tělo poseté ranami, 
hlava pokleslá k pravému rameni, později 
korunovaná trnovou korunou. Postava Máří 
Magdalény – kajícnice, ale i dalších světců 
(např. sv. Františka a sv. Kláry) se u paty 
kříže objevily spíše až na konci 13. století, 
a to zejména v Itálii. Eucharistický význam 
Ukřižování byl zdůrazněn motivem kalicha, 
do nějž stékala Kristova krev. Od renesan-

ce bývá na vrcholu kříže umístěn nápis 
(titulus) „INRI“, což jsou iniciály latinského 
výroku „Iesus Nazarenus, Rex Iudaeorum“, 
což v překladu znamená „Ježíš Nazaret-
ský, král židovský“. Podle Janova evangelia 
nechal tento nápis na kříž napsat pilát při 
Ježíšově ukřižování. 
Podoba a provedení křížů jsou nesmírně 
různorodé, může se jednat o jednoduché 
dřevěné kříže, kříže bez korpusu Ježíše 
Krista nebo s ním nebo o náročné kame-
nosochařské práce. Pro výrobu křížů se po 
celá staletí nejvíce využívalo dřevo – levný 
a dostupný materiál, jehož životnost je ale 

Detail bohatě zdobeného kříže, bez datace, 
na konci obce při cestě na Milínov

Detail provedení kříže z r. 1884, Planiny

Detail provedení kříže z r. 1887, Hradišťská Lhotka, 
na konci obce při cestě na Smederov

Detail zdobení kříže z r. 1903, Milínov

Dřevěný kříž s korpusem Krista, bez datace, Lipnice, 
před domem č. p. 7
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Kříž z r. 1892 u Staré Huti

v porovnání s jinými velmi krátká. Teprve až 
v novověku s rozvojem železářské výroby 
přicházejí železné kované kříže a zhruba 
od druhé třetiny 19. století kříže litinové, 
obojí na kamenném podstavci, s plecho-
vým nebo litým korpusem Krista a jiných 
doplňků (doprovodnými postavami, titulem, 
oválnou či obdélnou nápisovou páskou). 
Stejně jako u jiných drobných památek je 
místo, kde byl kříž postaven, téměř vždy 
spojeno s jeho zřizovatelem nebo událostí, 
která se tam přihodila. Kříže mohly sloužit 
i zástupně k liturgickým účelům.
Také boží muka připomínají Ježíšovo utr-
pení. Jedná se obvykle o kamenné sloupy 
s kaplicí, na přední straně často s hlubším 
výklenkem pro umístění tesaného reliéfu, 
obrazu malovaného na plechu nebo dře-
věné sošky Krista. K nejčastějším ikono-
grafickým typům na božích mukách patřil 
bičovaný Kristus, Ukřižování, Pieta, rouška 
sv. Veroniky, Kristus padající pod tíhou 
kříže, Korunování trním. Nejčastěji motiv 
Ukřižování doplňuje Panna Maria Bolestná 
a sv. Jan, náměty se 14 svatými pomocní-
ky a někdy se objevují v reliéfu světci, kteří 
jsou patrony – jmenovci objednavatele.  

Kříž v poli u Hradišťské Lhotky, bez datace

Dřevěný kříž s plechovým korpusem Krista, 
bez datace, Orlov u Příbrami

Dřevěný kříž s plechovým korpusem Krista, v polích 
nedaleko Těnovic, bez datace, foto – Michal Hodek

Jednoduchý kříž bez korpusu Krista, bez datace, 
u silnice ze Sp. Poříčí do Lipnice

Kříž při cestě na Hladoměř, 
rozcestí se silnicí od Blovic, bez datace

Kamenný kříž z r. 1873 při silnici z Blovic ke Komornu

Kříž – boží muka z r. 1904, 
při cestě ze Sp. Poříčí do Lipnice
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Obrázek nebo reliéf často doprovázelo slo-
vo – citát z Písma nebo napomenutí a vý-
zva k anonymním kolemjdoucím, s nimiž se 
při postavení božích muk počítalo, protože 
byla určena k veřejné zbožnosti, pobídkou 
k zastavení, modlitbě a k usebrání. 
Boží muka ve volné krajině či ve městech 
se objevují od pozdní gotiky, najdeme je 
v renesanci, v baroku a v lidovém podání 
přetrvávala do 19. století. Ve 20. století 
ubývá nově postavených božích muk, obje-
vují se kopie starých forem nebo staré mo-
tivy v novém uspořádání. Nejvíce byla boží 
muka rozšířena ve střední Evropě a nevy-
hýbaly se jim ani protestantské země, které 
jinak vizualizaci víry odmítaly. Z konstrukce 
božích muk pak vycházela podoba nejstar-
ších výklenkových kapliček.

***********************************************

Naše povídání o drobných památkách je 
u konce. Připomněli jsme si jejich existenci 
a snad i trochu probudili zájem o ně. Vel-
ká většina drobných památek v naší zemi 
nepodléhá zákonné ochraně jako kultur-
ní památky. Jejich ochrana shora, tedy 
garantovaná státem, možná nakonec ani 
není úplně žádoucí. Drobné památky v mi-
nulosti vznikaly a i dnes vznikají z niterné 
potřeby jednotlivců, popř. úzké skupiny lidí 
něco vyjádřit nebo sdělit, něco vypovědět 
o určitém místě, za něco poděkovat. Pokud 
tedy taková památka ztratí význam, pokud 
její existence už nikoho nezajímá a nikdo ji 
ke svému životu nepotřebuje, splnila svoji 
funkci a nemá pak cenu ani logiku „nási-
lím“ přikazovat shora její údržbu a obnovu. 
Možná současný model, kdy stát chrání to 
nejcennější z našeho kulturního dědictví 
a osud drobných památek zatím vkládá do 
rukou obcím, občanským iniciativám nebo 
jednotlivcům, je nakonec v pořádku. Je po-
tom jen na nás a na našem svědomí, co 
z těch nejdrobnějších skvostů uchováme 
pro další generace. Za sebe mám velkou 
radost z toho, že v našem městě se kromě 
kulturních památek také ostatní kapličky, 
boží muka, křížky, památníky a pamětní 
desky průběžně opravují. A není to jen pro-
to, že jejich osud není v průběhu let lho-
stejný představitelům města, ale také právě 
díky zájmu místních občanů o ně. 

Irena Hambergerová, 
MěÚ Blovice

Poznámky v textu:
1) Ukřižování patřilo k nejkrutějším římským tres-
tům, avšak jako druh trestu je nevynalezli Římané, 
ale bylo známo  již ve starém Egyptě, Asýrii, Ský-
thii,  Médii  a  Persii.  Z  Persie  ho  převzali  Řekové 
a  ti  ho,  společně  se  svými  osadami,  rozšířili  po 
celém  Středomoří.  Začali  jej  používat  nejen  Ří-
mané,  ale  také  Kartáginci.  V  římském  pojetí  šlo 
o  mimořádně  odstrašující  trest;  tímto  způsobem 
mohli  být  popraveni  pouze  váleční  zajatci,  zbě-
hové, vzbouřenci a  těžcí zločinci, ale ani pro  tyto 
osoby  nešlo  o  standardní,  nýbrž  výjimečný  trest. 
Kromě toho takto mohli být popravováni ještě otro-
ci. Oběť byla ke kříži buď přibita hřeby nebo pouze 
přivázána provazy,  smrt  však nastala  v  obou pří-
padech udušením. Jakmile byl kříž vztyčen, váha 
vlastního  těla bolestivě napjala a vykloubila paže 
odsouzence. Do vztyčených rukou neproudila krev 
a  roztažený, nepřirozeně zatížený hrudník odsou-
zenému  nedovoloval  dostatečně  dýchat.  K  smrti 
došlo během několika hodin v důsledku zadušení 
a selhání krevního oběhu.

Zdroje:
Bukačová,  Irena.  Krajina  a  drobné  památky.  In 
Kaplička  na  návsi,  křížek  v  polích.  O.  s.  Drobné 
památky severních Čech. Česká Lípa. 2006
Belis,  Jiří;  Belisová,  Natalie;  Červinková  Petra. 
Krajina  kovaných  křížů.  Národní  muzeum.  Praha. 
2015. 
Památkový katalog – dostupné z: https://pamatko-
vykatalog.cz/
Ostatní zdroje a foto – archiv města

Kříž z r. 1909, pod Štítovem Renesanční Gryspekovská boží muka z r. 1606, 
detail reliéfu Ježíše na kříži, Plzeň, náves v Bolevci

tzv. Turecká Boží muka, kolem r. 1605, 
Nepomuk, Třebčická ul.

Kříž, Hladoměř, bez datace, foto – Michal Hodek

Renesanční boží muka z r. 1693 – patří k nejnáročněji 
provedeným památkám svého druhu na celém 

Plzeňsku, Plzeň, náves v Bolevci
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Ze starých kronik...
PAMÁTNIK OCHRANNÉHO MĚSTA BLOWIC 1839 ROKU
Pokračování přepisu od str. 119 vpravo

Další zápis dle pamětí kronikáře:
5. května byla dána zpráva k odstranění dvoj-
jazyčných nápisů. První dvojjazyčná tabule 
byla stržena na poštovním úřadě. To byl po-
čátek zjevného odboje v našem městě. Byla 
dána výzva k vyvěšení československých vla-
jek a za nedlouho tone celé město v národních 
barvách. Revoluční místní národní výbor ujímá 
se správy za nepopsatelného jásotu lidu. Byly 
rozestaveny stráže na přechodních silnicích. 
Byli odzbrojovány němečtí důstojníci a vojáci, 
odebrány jim zbraně i auta.
Na četnické stanici byly vydány zbraně nově 
utvořivším se strážím. Byla slyšet dělostřelec-
ká střelba od západních hranic a očekával se 
příchod západních spojeneckých armád. Lid 
plnil po celý den náměstí a naslouchal vyhla-
šování nových zpráv z revolučního míst. ná-
rodního výboru, vysílaných na rychlo namon-
tovaným radiotlampačem, který opatřil občan 
Šefl Ottakar.

6. května přiblížila se od Struhař ve 4 hodiny 
ráno německá auta, v počtu asi 9. O přestřelce 
je zápis soudr. Herdy jako zástupce velitele na 
straně 116 a 117. Odtáhli směrem na Choce-
nice.
Hrach Petr a Ledajaks, členové RMN Výboru, 
odjíždí do Kbelnice u Letin, kam dorazily před-
voje americké armády, aby vyjednali městu 
pomoc. Ledajaks uměl anglicky. Protože ame-
rické jednotky měly již svůj denní plán splněný, 
nevzaly toto na vědomí a přišly až druhý den.
Příslušníci německé národnosti byli zajištěni 
v Panském domě pod dozorem ozbrojených 
hlídek. Pro nedostatek místa byli pak převede-
ny do školy, kde byli pak společně i s němec-
kými vojáky odzbrojenými.
Velitel četnické stanice Smetana a četnický 
strážmistr Syrovátka pro jejich vadné chová-
ní ve službě za protektorátu, byli odzbrojeni 
a dáni mimo službu až do vyšetření jejich viny.

7. květen.
V pondělí 7. května po poledni, přijíždí šest 
amerických tanků. Velitel americké tankové 
jednotky, Emil Meis, učinil projev obyvatelstvu. 
Byli od místních obyvatel, hlavně z řad blovické 
buržoasie, velice okázale pohoštěni.
V odpoledních hodinách již prochází asi 
1 500 německých zajatců, odzbrojené ame-
rickými jednotkami. K ním byli připojeni u nás 
internovaní němci. Pak je vedli k Seči, kde se 
utábořili do příštího dne.
Obyvatelstvu bylo nařízeno, že se nesmí mezi 
22. hodinou v noci až 5 hodinou ranní zdržovat 
na ulicích.

9. květen.
Na výzvu Prahy o pomoc, vezl Martin Kozák 
autem na Plzeň přihlasivší se občany:
Rota Václava a Šefla Otakara. Protože v Plzni 
je nechtěli pustit dál, vrátili se zpět.
Ve středu 9. května se konal pohřeb Rudolfa 

Procházky, jedinné oběti u nás v revolučních 
dnech. Pohřeb byl vypraven se všemi vojen-
skými poctami.
Provedena sbírka pro pozůstalé, která vynesla 
přes 24 tisíce korun.

Zatýkání špatných čechů vlastenců.
Následující občané kteří se nechovali jako češi 
octli se v revolučních dnech ve vyšetřovací 
vazbě:
Schejbal Josef dentista s jeho rodinou, kteří 
po vyšetření a složení kauce propuštěni domů. 
pod policejní dozor a nesměli se vzdálit mimo 
město Blovice.
Dále vlajkaři kterým bylo též přičítáno udavač-
ství:
1. Komorous Frant. dělník ČSD dílny Plzeň,
2. Nový František, cestující, prodej eternitu,
3. Kuneš Josef, bývalý zaměst. ČSD
4. Špaček František dělník. - zedník.
Byli odsouzeni podle malého dekretu lidovým 
soudem v Plzni. Nejvíce dostal Špaček, který 
dostal 10 roků, ostatní nejvíce 5 roků.

Salcman Jos.
Nejhůře za protektorátu si počínal člověk mla-
dý, zdravý ale práce se štítící ze samých pod-
vodů žijící. Pro jeho neocenitelné služby pro 
gestapo, měl náběh na provaz a přičiněním 
politického vězně Zítka Josefa, který mu dával 
polehčující vysvědčení, dostal jen 20 roků. Byl 
chycen až v Rožmitálských lesích a přivezen 
do Blovic na nákladním autu, spoután silnými 
řetězy. Takový byl Salcman Josef.

Schuster, dělník, který se přistěhoval do Blovic 
při zabírání t. zv. Sudet němci se během pro-
tektorátní doby přihlásil za němce a dělal uda-
vače. Byl uvězněn ve věznici okresního soudu 
v Blovicích a druhý den byl nalezen oběšený 
na klice u dveří.

Hons Adolf, komisař židovského obchodu 
železem po Antonínu Radnitzerovi. Původem 
čech, posledně bytem ve St. Plzenci, dělal 
němcům důvěrníka a udavače. odsouzen byl 
na 10 roků.

Žídek Antonín varhaník, který sám byl obětí 
udavače kněze Slabeňáka, byl taktéž uda-
vačem. Byl zatčen a předán do Plzně, odkud 
uprchl, neznámo kam.

Vyšetřováno bylo ještě několik rodin ze smí-
šeného manželství. Po vyšetření propuštěni. 
Rodiče Salcmana Jos. byli za doby okupace 
sice neškodní, přesto v revolučních dnech se 
museli zajistit. jelikož podávali synovi zprávy 
o postupu jeho hledání.
Po chycení Salcmana Josefa, byli rodiče pro-
puštěny.
Vyšetřující komise měla těžký úkol, protože 
byly i případy, že lidé udávali z osobní msty.

Zřízení obvod. sekretariátu KSČ.
V pátek 7 května zřízen obvodní sekretariát 

KSČ v místnostech bývalého sekretariátu ná-
rodního souručenství u p. Schejbala, a 18 květ-
na založena komunistická strana českosloven-
ska, která získala na 50% občanů za členy.

Příchod Rudé armády.
Dne 11. května přijela špičková hlídka Rudé 
armády od Hradiště. Vedoucí důstojník učinil 
projev v rozhlase. Uvítání místním národ. vý-
borem a dělnictvem bylo sice velice vřelé, ale 
u naší městské tak zvané lepší třídy bylo vidět 
jakousi nelibost s přítomností Rudé armády, 
což dali na jevo velice slabým vítáním proti ví-
tání američanů.

13 května již to bylo jiné. Náš lid vítal příchod 
větší jednotky Rudé armády, tankovou kolonu. 
Byly 3, o váze ca 35 tun. Na počest Rudé ar-
mády byla uspořádána taneční veselice v Pan-
ském domě.

Dne 13. května přišla domů s. Bečvářová 
Anna, která byla vězněna ve Svatobořicích 
u Kyjova na Moravě. 16 dubna utekla ještě 
s několika vězni. Schovávali se po sklepích kde 
byli osvobozeni Rudou armádou.

Chycení SS manů.
Dne 19. května bylo zadrženo a odzbrojeno re-
voluční gardou 6. esesmanů a zastřeleni u ži-
dovského hřbitova a tam u zdi pohřbeni.
Na Dubí v lese, těsně u hranic blovického ka-
tastru jest malá prohlubeň, ve které jsou po-
hřbeni 4 esesmani zastřelení američany.

20. května se konaly na náměstí polní děkovné 
služby boží československé církve.

Byl zajištěn majetek zdejších kolaborantů a to: 
Pillera, úředníka na poště za první republiky 
který se zde oženil s M. Nesnídalovou. Dále 
zajištěn majetek vdovy Lajpoldové po zemře-
lém Matěji Lajpoldovi.

30. května byl spatřen blovický udavač, katol. 
kněz Karel Slabeňák v Plzni. Ježto nebyl nikým 
zadržen, ujel nám na Slovensko, odkud jsme 
ho od slovenských úřadů nemohli dostat zpět, 
aby se z jeho činů spáchaných u nás zodpo-
vídal. Byl odsouzen lidovým soudem in kontu-
macium na doživotní žalář.       (15 let!)

Bývalý policejní strážník u československé taj-
né policie v Plzni, Sedláček Alois, při náletech 
na Plzeň se nastěhoval do uzavřeného bytu 
vezněného Bečváře Karla a jeho manželky. 
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Byl za jeho zrádcovské služby gestapu, v Plzni 
popraven. Byl to veliký tyran českých vězňů 
a nejvíce měl spadeno na komunisty. Jeho man-
želka byla také zajištěna a později propuštěna.

Během celého měsíce května bylo stále živo 
v ulicích a hlavně na náměstí protože každou 
chvíli byly nějaké nové zprávy.
Doprava na drahách se opět pomalu rozjíždě-
la. Dělnictvo mohlo opět jezdit do práce. Cesta 
z Blovic do Plzně trvala ale také několik hodin 
proto, že se v Nezvěsticích přejíždělo z neutrál-
ního pásma které bylo u nás do pásma okupo-
vaného američany. V Nezvěsticích byla kontro-
la občanských průkazů americkou vojenskou 
hlídkou. To samé se opakovalo při jízdě zpět.

30. května se již může dát zpráva o obětech 
druhé světové války našeho města.
Každý den přicházeli domů z vězení a nebo 
z nasazení na práce v říši naši občané očeká-
vaní doma svými rodinami a příbuznými. Bylo 
to šťastné a radostné shledání. A přece bylo 
několik rodin sklamaných, kteří místo radosti 
měli smutek ježto se jim jejich otec, syn, bratr 
již nevrátil.

Českosl. letci.
1.) Bečvář Karel, nadporučík letectva známý 
pod jménem „Bimba„. Bojoval ve Francii pak 
v Anglii. Prodělal 36 náletů nad Německo. Pak 
15 náletů protiponorkových nad mořem. Při 
16 tém náletu byl sestřelen německými stiha-
či nad Biskajským zálivem do moře. Zahynul 
18.8.42 s celou 6.ti členou posádkou. Byl pový-
šen in memoriam na štábního kapitána.

2.) Blahna Václav, četař, zřítil se při startování 
hned na letišti, roku 1943. Jelikož tam se oženil 
s angličankou, zůstala tato vdovou.

3.) Drnek Miroslav, svobodník, zabit při havarii 
létadla v roce 1941.

Blahna a Drnek jsou pochováni v Anglii, Beč-
vář je bezpochyby zapadnutý v moři.

Ve vězení zahynuli:
Klement František, velitel hasičů, zemřel v Te-
rezíně na tyfus 24. dubna 1945.

Škořepa Miroslav, zemřel v Německu kde byl 
nasazen na práci.

Eisman Vlad. zemřel v Německu při náletu. byl 
tam též nasazen na práce.

Šefl, železniční zaměstnanec, zemřel ve vězení.

Při náletech doma zahynuli:
Komorousová Marie, o které je již zmínka dří-
ve, a bývalí občané města Blovic:
Holá Anna, roz. Strejcová se svoji dcerou Jir-
kou, zahynuly při náletu v Plzni.
Karas Vlad. Koubek Josef, Weitz Dimitryj.

V Praze na barigádách.
Klement Václav, syn obecního hajného. Vy-
znamenám čs. válečným křížem 1939.

Následkem útrap věznění:

Později zemřeli:
Sýkora František, úředník.
Šafařík Jaroslav – „Šafara„ akademický malíř.

Z židovských rodin se navrátil nikdo, a přesto 
se našli na všechny jejich majetky dědicové.  
Bezpochyby zahynuli v plynových komorách.

To je výsledek šestileté okupace v Blovicích.

15. června projížděl z Plzně po státní silnici 
president Beneš. Lid se ubíral k státní silnici 
aby jej spatřil a vítal.

Dne 17. června přijeli američtí vojáci a ubytova-
li se v Sokolovně a v Lidovém domě. 23. červ-
na se již zase odstěhovali.

Volby národních výborů
Dne 16. června se konaly veřejné volby do 
místního okresního národního výboru. Z Blovic 
byli zvoleni Za KSČ: Kokešová Barbora, za nár. 
soc. Žák Jan, za lidovou stranu Majkut Karel.
27. července konány volby do místního ná-
rodního výboru, také na náměstí, kde mládež 
veřejně vystoupila proti neoblíbeným členům 
místního národního výboru, kteří pak museli 
ustoupit novým silám.

Odvody.
Od 23. července do 3. srpna se konaly první 
odvody branců v nové republice.

15. srpna byl definitívní konec druhé světové 
války. Japonsko kapitulovalo.

6. srpna se počal vydávat krajanský časopis 
„Blovicko„ pod patronátem MNV a za přispění 
některých činovníků z KSČ a ČSM. Vychází 
dvakrát měsíčně, a tiskne se v tiskárně s. Kotr-
šala v Blovicích.

Sbírka na československý červený kříž vynes-
la 32.226 Kčs.

Závod Lekov vykoupil za pomoci MNV, vedle 
závodu ležící pozemky na nichž byly pak po-
staveny nové dílny.

Bylo nařízeno, že německé osoby musí být 
označeny na obleku žlutými páskami, aby byli 
rozeznány od čechů.

Dne 2. srpna byl ustaven nový MNV, ve kterém 
byl předsedou Fišer Václav, soudní úředník.

Manželka bývalého šefa plzeňského gesta-
pa pí. Löhnerová, chtěla využít shovívavosti 
blovických občanů, zažádala si o domovské 
právo v Blovicích. Důvod udávala že její man-
žel, který byl zabit, blovické občany zachránil 
od jisté smrti. Její žádost byla zamítnuta. Za 
svobodna jako češka byla příslušná do Nepo-
muka. O zachránění blovických občanů panu 
Löhnerovi moc nešlo jako o příbuzenský po-
měr k panu Černýmu a Zahradníkovi a hlavně 
o svou existenci ježto byl sám anonýmním 
udavačem udán na Pražské gestapo.

Dne 13 září schváleno pořízení městského 
rozhlasu. Též se jednalo na MNV. o postavení 

nové školy a koupaliště. Ještě v roce 1956 se 
nevědělo kdy se škola bude stavět a o koupa-
lišti je totéž.

Měnová reforma
Dne 27. října byla provedena měnová reforma. 
Každý občan dostal vyměněno v nových pe-
nězích 500 Kčs na osobu, a ostatek přihlášen 
na vázaný vklad.

Pro nedostatek papíru, byly zastaveny některé 
časopisy, což postihlo také náš časopis „Blo-
vicko„. Dlouho jsme se s ním netěšili.

Dar.
Paní Raušarová Josefa věnovala vkladní kníž-
ku s částkou 197.666. 40 Kčs různým korpora-
cím a hlavně místnímu museu.

Dne 22. prosince byl opět prvně rozsvícen na 
náměstí vánoční strom republiky. Výnos sbírky 
činil 9 177 Kčs.

Od 24. prosince až do 6. ledna příštího roku, 
v některých závodech omezena výroba pro 
nedostatek uhlí.

Počet obyvatelstva:
Počet obyvatelstva města Blovic za protek-
torátu, t.j. ku konci až do květnové revoluce 
činil 2 980 osob a asi 250 národních hostí 
ubytovaných ve školách, což dohromady činí 
3 230 osob.

Spolková činnost.
Po 5. květnu obnoveny politické strany: Ko-
munistická strana československa, sociálně 
demokratická strana, národně socialistická 
a lidová strana.

Jiné:
Sokol, DTJ, československá obec legionářů, 
Hasiči, Rybářský klub, myslivecký klub,
Nově se utvořily: Svaz československé mlá-
deže, Svaz národní revoluce, Svaz osvobo-
zených politických vězňů, Svaz brannosti            
ten byl v I. republice?

Hospodářství.
V 74. období tj. v dubnu, bylo jen 30 dkg cukru 
na osobu a měsíc,
Bylo málo třešní, takže cena u sadařů byla 15 
Kčs za 1 kg.
Počátkem června započaly senoseče a 23. 
června již byly skončeny.
17. července se začínaly sekat žita.
Sklizeň ovoce byla celkem slabá, hlavně jablek.
V listopadu byly zrušeny lístky na kvasnice 
a prodávají se volně. Jeví se nedostatek soli, 
který je přechodný.
V prosinci byl příděl paliva 40%.
Od 10. prosince platí nová úprava cen které 
byly zvýšeny.
Zemědělci vyzváni aby plnili kontingenty, ježto 
je to jen pro výživu našeho národa.
Kontingenty splněny následovně:
Předpis tvrdého obilí: 952.76 q, splněno:  
865.64 q
-  " -       brambor :   2 020 q ,     - " -      1 903.74 q
Olejnin se urodilo málo, proto také dodávka 
byla slabá.
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Mléka dodáno za 5 měsíců od 129 dojnic 
52.526 litrů, a vajec za 5 měsíců 8 128 kusů.

Podniky:
6. července konán den svazu československé 
mládeže který byl pokažen špatným počasím.
Počátkem září začal hrát opět biograf.
26. srpna konána první národní pouť k sv. kříži 
na Hradišti.
6. září konán konzert „Pepi Bartoně„ virtuosa 
na housle      
5. listopadu konána oslava velké říjnové revo-
luce v Panském domě.
Školní oslava k velké říjnové revoluci se konala 
v Sokolovně.
Konány dvě mikulášské zábavy.
31. prosince KSČ provedla zdařilý Sylvestrov-
ký večer.

Školství a osvěta.
Vánoční prázdniny prodlouženy do 22. ledna 
a 23. ledna ihned znovu vyučování zastaveno. 
Děti si chodili každé úterý a pátek jen pro úlo-
hy. Vyučování zahájeno 4. dubna. Hlavní škola 
vyučuje střidavě v budově u kostela, obecná 
na Růžku a v zasedací síni Sokolovny,
Kol 19. dubna vyučování na školách opět sa-
močině ustalo, protože rodiče ze strachu z ná-
letů, děti do školy neposílali.
Vyučování zahájeno opět 3. června.
Znovu rozvinuta otázka postavení nové školy. 
Byli pozváni odborníci: Ing. (inspektor- Topinka 
a ing. Zákal.
Vyhlédnuto místo na tržišti a ing Zákal dal ná-

vrh na novou školu, při které by bylo v obecné 
škole 24 tříd a ve střední škole 15 tříd. Náklad 
na takovou školu by činil ca: 45 milionů kčs.
Pro velký náklad finanční, z toho opět sešlo.
Školní rok začal 4. září.
Vánoční prázdniny na školách započaly od 
15. prosince do 14. ledna příštího roku.

Přepsala: D.Š.

Zdroj: Památnik ochranného města Blowic, str. 119 
vpravo – 132 vpravo, dostupné z: http://www.portafon-
tium.eu/iipimage/30560322
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Muzeum jižního Plzeňska v Blovicích
Vážení a milí příznivci Muzea jižního Plzeňska 
v Blovicích, p. o., 
aktivitami nabité období prázdnin a dovole-
ných je za námi, ale ani babí léto nebude v zá-
meckém areálu Hradiště o nic chudší. Připravili 
jsme pro vás nejen zbrusu novou výstavu, ale 
rovněž množství zajímavých tematických akcí, 
na které Vás srdečně zveme.
Vzhledem k velkému návštěvnickému zájmu 
jsme prodloužili hned dvě stávající výstavy 
s doplňkovým edukačním a kreativním progra-
mem pro školní i zájmové skupiny, a to „Naše 
paní Božena Němcová II“ až do 13. 11. 2022 
a „Zbraně a zbroj z dílny Vladislava Ruperta“ do 
10. 9. 2022. Zároveň můžete navštívit do 18. 9. 
výstavu „Letem světem s naším motocyklem“, 
která připomíná historii značek Jawa a ČZ. 
Mezi vystavenými motocykly značky JAWA 
vynikají světově proslulé modely 250 a 350 
Pérák z přelomu 40. a 50. let 20. století. Stra-
konickou Čezetu reprezentuje i ikonický skútr 
ČZ 175/502, jenž uspěl na zahraničních trzích. 
Ve čtvrtek 15. 9. bude vernisáží v 17 hod. slav-
nostně zahájena výstava „80 roků se štětcem 
a paletou. Ladislav Čáslavský – kresby a obra-
zy“. O hudební doprovod během vernisáže se 
postará dětská kapela DRAGON. Od 20. 9. do 
1. 10. 2022 bude na zámku Hradiště instalová-
na výstava „Poklady ze školního archivu GRA-
FIKY“, připravená ve spolupráci s Gymnáziem 
Blovice.
Zářijový muzejní program nabízí nesmírně za-
jímavé akce pro návštěvníky všech věkových 
kategorií. Jako již tradičně se Muzeum jižního 
Plzeňska v Blovicích, p. o., zapojuje do blovic-
kých městských slavností. V jejich rámci bude 
rozšířena otevírací doba zámeckého parku pro 
veřejnost, a to v pátek 9. 9. i v sobotu 10. 9. od 
10 do 19 hod., a to nejen hlavní branou u zám-
ku Hradiště, ale rovněž vstupy na Bohušov 
a Husinu. Oblíbená akce „STOPY BAROKA“, 
jež je součástí „Letního barokního festivalu 
Plzeňského kraje“ nabídne bohatou progra-
movou náplň od 10 až do 21.30 hod. Nebu-

dou chybět autorské kostýmované prohlídky 
výstavy „Zbraně a zbroj z dílny Vladislava 
Ruperta“, komentované prohlídky revitalizova-
ných zámeckých sklepů s důrazem na barokní 
období stavebně historického vývoje zámku 
Hradiště v 10.30, 12.30, 14.30 a 16 hod., z toho 
prohlídka ve 14.30 hod. bude tlumočena do 
znakového jazyka, speciální program pro dět-
ské návštěvníky „Rytířská abeceda“, komen-
tované prohlídky zámeckého parku v 10.30 
a 15.00 hod., recitál žáků a pedagogů ZUŠ 
v 17.30 hod. a v 19.30 hod. koncert Sojkova 
kvarteta. Program bude završen ve 21 hod. 
barokním ohňostrojem.
V úterý 20. 9. se v kapli sv. Ondřeje uskuteční 
přednáška „Stíhací pilot RAF Stanislav Ma-
šek“, kterou u příležitosti 100. výročí narození 
tohoto rodáka z Komorna u Blovic připravil 
PhDr. Daniel Švec. Ve čtvrtek 22. září bude 
zámek Hradiště opět od 17 hod. hostit aktéry 
„Literárního večera Gymnázia Blovice“ s podti-
tulem „Literární vzpomínání“. V pásmu příspěv-
ků reflektujícím 60. výročí založení této institu-
ce, které byly vytvořeny na téma „Gymnázium 
v proměnách času“ se v autorském čtení za 
hudebního doprovodu pod vedením pana Ro-
mana Škaly představí nejen žáci nižšího a vyš-
šího gymnázia. Tato akce bude spojena s udě-
lením čestného občanství města Blovice panu 
Alfredu Strejčkovi.
Ve svojí činnosti pokračuje i blovická poboč-
ka Univerzity třetího věku v Plzni. Zápis do 
akademického roku 2022/2023 proběhne na 
zámku Hradiště dne 14. 9. od 13 do 14 hod. 
První přednáška z cyklu „Archeologie a histo-
rie jižního Plzeňska 3 a 4“ je plánována 27. 9. 
od 16 hod. 
Více informací naleznete na našich webových 
stránkách, FB a IG. Během září máme otevře-
no v běžné otevírací době, tj. od úterý do ne-
děle od 10.00 do 17.00.
Těšíme se na vaši návštěvu.

PhDr. Radka Křížková Červená

KVÍZ

?

?
?

??

?
Z nabízených odpovědí vyberte jiný název 
pro komorové dělo, používané husity:
a) Komořice
b) Rychlice
c) Kuglšus

Odpověď  naleznete  na  výstavě  „Zbraně  
a zbroj z dílny Vladislava Ruperta“.

Správná odpověď z minulého čísla: 
c) KOLEČKOVÝ ZÁMEK

KALENDÁRIUM AKCÍ:

VÝSTAVY

Naše paní Božena Němcová II 
20. 1. – 13. 11. 2022 
(výstava prodloužena)

Letem světem s naším motocyklem
1. 5. – 18. 9. 2022

Zbraně a zbroj z dílny Vladislava 
Ruperta (výstava prodloužena)
2. 6. – 10. 9. 2022

80 roků se štětcem a paletou. 
Ladislav Čáslavský – kresby a obrazy. 
15. 9. – 12. 11. 2022

Poklady ze školního archivu 
GRAFIKY 
20. 9. – 1. 10. 2022 
(k 60. výročí Gymnázia Blovice)

AKCE

Letní barokní festival Plzeňského 
kraje na zámku Hradiště – STOPY 
BAROKA
10. 9. 2022, program 10–21.30 hod.
Univerzita třetího věku ZČU v Plzni, 
pobočka Blovice – zámek Hradiště, 
zápis do akademického roku 2022/23 
14. 9. 2022 od 13 do 14 hod.
Vernisáž výstavy 80 roků se štětcem 
a paletou. Ladislav Čáslavský – 
kresby a obrazy. 
15. 9. od 17 hod.
Přednáška Stíhací pilot RAF Stanislav 
Mašek, přednáší PhDr. D. Švec
20. 9. 2022 od 17 hod.
Literární večer Gymnázia Blovice 
22. 9. 2022 od 17 hod. 
Univerzita třetího věku ZČU v Plzni, 
pobočka Blovice – zámek Hradiště, 
zahájení výuky v akademickém roce 
2022/2023 „Archeologie a historie 
jižního Plzeňska 3 a 4“ 
27. 9. 2022 od 16 hod.
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NÁLEZ BAROKNÍ KAMENNÉ DLAŽBY 
NA ZÁMKU HRADIŠTĚ
V letech 2019 až 2020 proběhly hlavní staveb-
ní práce při revitalizaci sklepních suterénních 
prostor východního a částečně severního zá-
meckého křídla. Práce se dotkly i dvou men-
ších zaklenutých sklípků ve východní části 
severního křídla.
Severní barokní křídlo bylo přistavěno ke stá-
vajícímu renesančnímu zámku při radikální 
barokní přestavbě v roce 1704. Vznikla tak 
trojkřídlá dispozice patrná na vyobrazení 1. vo-
jenského mapování a na mapě stabilního ka-
tastru, vzniklého v letech 1824 až 1843. 
Západní z obou sklípků byl vybaven nevy-
hovující, částečně poškozenou betonovou 
podlahou. Dle principu památkové péče bylo 
rozhodnuto, že stávající podlaha bude odstra-
něna a nahrazena vhodnější, terrazzovou, jež 
se nachází v celém spojovacím prostoru sute-
rénu západního a severního křídla. 
Stavební práce byly zahájeny v dubnu 2019. 
Po odstranění betonové vrstvy se v severozá-
padním rohu místnosti podařilo objevit v hloub-
ce ca 0,1 m pod úrovní stávající podlahy relikt 
původní barokní kamenné dlažby. Prostor byl 
začištěn, vypreparován a fotograficky zdoku-
mentován. Relikt dlažby byl tvořen kameny 
o rozměrech 0,1 až max. 0,4 m a dochovaná 
plocha dlažby měla rozměr ca 1,80 × 2,00 m. 
Jednotlivé kameny byly uloženy do maltové 
vrstvy. Vzhledem k tomu, že se dlažba nedo-
chovala v celé ploše barokního sklípku, je mož-
né se domnívat, že došlo k jejímu poškození 

během stavebních prací v 19. století, spíše 
však během úprav zámku ve století dvacátém. 
Po zdokumentování nálezové situace byla 
v celé ploše sklepní místnosti nalita a vybrou-
šena nová terrazzová podlaha. 
Rozsahem nepříliš velká nálezová situace vý-
znamně přispívá k naší představě o podobě 
suterénních prostor hradišťského zámku, které 
v 18. století sloužily již spíše jen hospodářským 
účelům. Oba barokní sklípky v severním křídle 
jsou v současnosti součástí 3. návštěvnického 
okruhu a jsou přístupné veřejnosti.

Mgr. Jiří Bouda
vedoucí archeologického pracoviště

Použité prameny a literatura: 
Bouda, J.: Záchranný archeologický výzkum, zámek 
Hradiště, revitalizace sklepů severního a východního 
křídla, terénní dokumentace, 2019–2020; Hanzlíko- 

 
vá H., Lancinger L.: Rekonstrukce zámku Hradiště, 
Stavebně historický průzkum, R projekt Brno, arch. č. 
R-0027.02-Pr., 2002, nepublikováno.

Obr. 1 – Hradiště, severní křídlo, suterén, demolice 
nevyhovující betonové podlahy, 9. 5. 2019 

(všechny foto J. Bouda 2019)

Obr. 2 – Hradiště, severní křídlo, suterén,
 dokumentace reliktu barokní kamenné dlažby

 v severozápadním rohu, 13. 5. 2019.

Obr. 3 – Hradiště, severní křídlo, suterén, 
celkový pohled do prostoru sklípku, 15. 5. 2019.

Bělohrobského ulice, Blovice, 13. 8. 2002. Foto: 
Archiv Muzea jižního Plzeňska v Blovicích, p. o.

Zřícený dům čp. 67, Luční ulice, Blovice, nedatováno. 
Foto: Archiv města Blovice

Luční ulice, Blovice, nedatováno. 
Foto: Archiv města Blovice

BLOVICE V DOBĚ SRPNOVÝCH
POVODNÍ ROKU 2002
V srpnu 2022 uplynulo dvacet let od devastujících povodní, které patří 
mezi nejničivější v historii České republiky. Blovice se stejně jako celý 
region musely vypořádat jak s náhlým vzestupem vodní hladiny, tak 
s následky způsobenými řáděním živlu. Silné srážky naplnily během 
prvních srpnových dní roku 2002 většinu jihočeských a západočeských 
řek. Především na jihu Čech se úroveň hladiny pohybovala již 8. srpna 
na výšce padesátileté vody. O den později se situace uklidnila. Bohu-
žel 11. a 12. srpna začalo opět pršet a tentokrát se již živel nezastavil. 
Půda přesycená vodou již nedokázala další srážky pojmout. Celou situ-
aci v Blovicích popsal po deseti letech starosta města Jan Poduška ve 
vzpomínkovém článku v srpnových Blovických novinách z roku 2012. 
Od neděle 11. srpna zasáhly srážky i Blovice. Déšť vytrvale padal dál 

a ještě zesílil. Vrchol povodně 
přišel v noci z 12. na 13. srpna. 
Evakuace se dotkla také obča-
nů z Pobřežní ulice. Záchranné 
akce řídil krizový štáb. Při povod-
ni i odklízecích pracích zasaho-
vali příslušníci Sboru dobrovol-
ných hasičů Blovice. Třicet domů 
bylo zaplaveno a tři v Luční ulici 
se zřítily. Spoluobčané nenechali 
postižené v nouzi. Někteří pomá-
hali při likvidaci následků a další 
se zapojili do finanční sbírky. 
Celková výše škody nenechala 
nikoho na pochybách, že se jed-
nalo o naprosto výjimečnou udá-
lost s drtivým dopadem na životy 
tisíců osob.

Mgr. Jaroslava Smetanová 
a Mgr. Michal Červenka
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BLOVICKÉ OSOBNOSTI – 
STANISLAV MAŠEK
Na počátku měsíce srpna jsme si připomněli 
100 let od narození pilota Stanislava Maška, 
který bojoval během druhé světové války 
v řadách letců 310. československé stíhací 
perutě britského Královského letectva (RAF). 
Stanislav Mašek, celým jménem Stanislav 
Jan Josef Mašek se narodil 5. srpna 1922 
v Komorně nedaleko Blovic. Jeho otec Sta-
nislav pocházel z Týčku u Zbiroha a matka 
Filumena, rozená Jandová, z Komorna. 
Stanislavovi rodiče v době jeho narození tr-
vale žili a pracovali v Londýně. Společně se 
svou sestrou Annou však pravidelně jezdívali 
na návštěvy za příbuznými do rodné obce. 

Stanislav vystudoval 
v Londýně střední 
školu a po jejím ab-
solvování pokračo- 
val na univerzitě 
v Northamptonu. Jako  
osmnáctiletý se dne 
28. listopadu 1940 
dobrovolně přihlásil 
ke Královskému le-
tectvu. V roce 1943 byl přeřazen k 310. čes-
koslovenské stíhací peruti, kde létal až do roku 
1944. Během svého působení v britském Krá-
lovském letectvu byl několikrát vyznamenán 
a v březnu 1945 dosáhl hodnosti leteckého po-
ručíka v záloze. Po skončení války opakovaně 

navštěvoval svou rodinu v Komorně. Ač přestál 
řadu bojových operací, radost z vítezství prožil 
jen velmi krátce. Životní pouť tohoto úspěšného 
stíhacího pilota se uzavřela dne 22. července 
1945 po neúspěšné operaci mozku v nemoc-
nici ve Wolverhamptonu.

Mgr. Michal Červenka

Foto: Stanislav Mašek v uniformě RAF, 1940–1945,
soukromý archiv.
Zdroje:
ŠVEC, Daniel. Za křídly stíhačů. Mariánské Lázně: 
Daniel Švec, 2020. ISBN 978-80-270-7277-4.
Plk. v. v. Ing. Miroslav Flajšman. Nepublikovaný 
medailonek Stanislava Maška.
Soukromý archiv rodiny Stanislava Maška.



Vážení čtenáři, letní prázdniny jsou téměř 
u konce a já si opět začátkem tohoto článku 
dovolím malé ohlédnutí za uplynulými akcemi. 
Ve středu 22. června jsme zahájili již 4. roč-
ník Léta za Liďákem vystoupením populární 
dvojice Václav Žákovec a Anička Volínová. Ve 
čtvrtek 14. července byla naplánovaná v rámci 
Letního kina exkluzivní premiérová projekce 
filmu „Hádkovi“, kterou jsme ovšem museli 
přesunout z důvodu deštivého počasí. O týden 
později (v náhradním termínu) 21. července 
se již projekce české novinky zdárně usku-
tečnila. Nádherné letní počasí nám naprosto 
neuvěřitelně přálo na všechny další akce za 
Liďákem, a tak jsme mohli i o týden dále (ve 
čtvrtek 28. července) navázat další projek-
cí letního kina, tentokrát s filmem „Po čem 
muži touží 2“. O dva dny později (v sobotu 
30. července) u nás vystoupila kapela Lucie 
Revival v rámci open air koncertu. Druhý srp-
nový čtvrtek (11. srpna) jsme navázali další 
filmovou projekcí českou novinkou Vyšehrad: 
Fylm, na kterou dorazilo přes 300 diváků! 
Pokračovali jsme hned nadcházející sobotu 
(13. srpna) s kapelou Anakonda Benda opět 
v rámci open air koncertu s naprosto nesku-
tečnou atmosférou, kterou všichni přítomní 
vytvořili! 4. ročník Léta za Liďákem byl tedy 
velice úspěšný a celkem ho navštívilo bezmála 
1 000 diváků! Děkujeme! V prostoru za Lido-
vým domem během prázdnin vystoupily také 
kapely Extra Band revival a Arzzen.
Informace k podzimnímu kurzu tance 
a společenské výchovy
Do konce července byla možnost online při-
hlášení do podzimního tanečního kurzu 2022 
pod vedením taneční školy Filip Gregoriá-
des. Všem zaregistrovaným účastníkům byl 
8. srpna rozeslán email s propozicemi kurzu. 
V případě, že v doručené poště zprávu nena-
leznete, zkontrolujte prosím "spam". Zahájení 
proběhne v pátek 23. září a bude následovat 
dalších 7 základních lekcí, dvě prodloužené 
a slavnostní závěrečný ples, kterým v pátek 
2. prosince vše zakončíme.  
Zájezd na Prodanou nevěstu do Plzně
Město Blovice společně s Plzeňským krajem 
a Divadlem Josefa Kajetána Tyla v Plzni po-
řádají zájezd za kulturou pro seniory na operu 
PRODANÁ NEVĚSTA dne 8. října ve 14.00 
(Velké divadlo / Plzeň). Rezervace vstupenek 
probíhá fyzicky v Městském kulturním středis-
ku Lidový dům Blovice a v Městské knihovně 
Blovice.
Doprava na operu je hrazena Městem Blo-
vice a Plzeňským krajem!
Více informací na info@ldblovice.cz nebo 
mob.: 737 740 174.
Na co dalšího se můžete těšit?
Kromě výše zmíněných akcí proběhne v pátek 
2. září za Lidovým domem tradiční Sportovní 
odpoledne. V úterý 6. září budeme v Městské 
knihovně pokračovat Akademií třetího věku, 
tentokrát na téma  „Zábavná  historie  krimi-
nalistiky“ (vstupné 50 Kč). Po prvním setkání 
opět upozorním, že se nejedná o Univerzitu 
třetího věku, akce není omezena věkem ani 
vzděláním, nikdo nikoho nezkouší a může se 

zúčastnit kdokoliv! Ve stejném týdnu se můžete 
těšit na Městské slavnosti. Podrobný program 
naleznete na plakátu. V sobotu 24. září se na 
sále Lidového domu uskuteční taneční zábava 
s kapelou Eges k příležitosti oslav 60. výročí 
Gymnázia Blovice. Na podzim se také můžete 
těšit na populární taneční podvečery s Vác-
lavem Žákovcem a Aničkou Volínovou, Retro 
párty, koncerty atd. (podrobné informace bu-
deme průběžně uveřejňovat). 

Pro aktuální informace sledujte naše informač-
ní kanály a vývěsní plochy – web:
www.lidovydumblovice.cz, FB 
a INSTAGRAM@ldblovice.

Těším se na společné kulturní zážitky!

Za Lidový dům Bc. Václav Podroužek
ředitel MKS Lidový dům Blovice

KULTURNÍ PŘEHLED

2. 9.  –  Sportovní odpoledne za LD
6. 9.  –  Akademie třetího věku –
   zábavná historie kriminalistiky
23. 9. –  Taneční kurz – 1. lekce
24. 9. –  Taneční zábava s kapelou  
   Eges (výročí Gymnázia) 
29. 9. – Taneční podvečer s Žákovcem 
30. 9. –  Taneční kurz – 2. lekce

Bližší informace o dalších 
plánovaných akcích naleznete na:
 Webu – www.lidovydumblovice.cz 
 Facebooku –  
www.facebook.com/ldblovice 
 Instagramu –  
www.instagram.com/ldblovice 
 Telefon – 371 522 236
 Email – info@ldblovice.cz 

Informace z Lidového domu
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Informace z knihovny
PŘIPRAVOVANÉ AKCE
Zveme všechny milovníky kriminálních příběhů na druhý cyklus Aka-
demie třetího věku – tentokráte o Historii kriminalistiky. Přednáš-
ka se uskuteční v úterý 6. září od 17.30 hodin. Historie kriminalistiky 
je zajímavostmi přímo protkaná. Ukážeme si počátky policejních sbo-
rů, slavné kriminalisty a jejich největší úspěchy. Dozvíte se, kdo byl 
slavný londýnský „Jack rozparovač“. Naše putování kriminalistickou 
historií zakončíme vzpomínkou na slavného Čecha, který se pokusil 
prodat pražskou tramvajovou linku i samotný Karlštejn. 
Vstupné bude 50 Kč. 
Balení učebnic
V měsíci září nabízíme školákům a studentům službu balení učebnic. 
Obaly děláme přímo na míru. Cena jednoho obalu je 7 Kč.
Od pondělí 5. září se opět vracíme k tradiční otevírací době:
pondělí  8–12 13–18
středa 8–12 13–17
pátek 8–12 13–17

OHLÉDNUTÍ ZA JIŽ PROBĚHLOU 
AKCÍ
Pasování nových Rytířů čtenářů
Na konci měsíce června již tradičně 
v městské knihovně pasujeme žáky prv-
ních tříd na Rytíře čtenáře. Tato tradice 
již trvá 15 let. Úplně první Rytíři čtenáři 
byli pasováni v roce 2007. Letos jsme pa-
sovali dvě třídy prvňáčků ze ZŠ Blovice 
a nově i žáčky ZŠ Chocenice. Krásné let-
ní počasí nám umožnilo uskutečnit akci 
ve venkovních prostorách za Lidovým 
domem, kde jsme si to společně užili. Všichni prvňáčci nadšeně plnili 
připravené úkoly a poté byli královnou slavnostně pasováni na Rytíře 
čtenáře. Každý si jako památku na pasování odnesl knihu a rytířský 
řád. 

pracovnice knihovny

Zprávy ze školství
GYMNÁZIUM BLOVICE
OHLÉDNUTÍ ZA KONCEM ŠKOLNÍHO ROKU
Měsíc červen s sebou vždy do škol přináší výjimečnou atmosféru. 
Prázdniny jsou za dveřmi a prakticky každý den se něco děje. Po dvou 
„covidových“ letech jsme opět mohli zažít tento nevšední měsíc plný 
přednášek, exkurzí a třídních výletů. Také jsme se mohli opět všichni 
sejít na naší školní akademii. Ale hezky popořádku.

Díky zapojení naší školy do projektu Vzdělávání 4.0 v Plzeňském kraji 
mohli naši žáci napříč ročníky vyrazit zcela zdarma do Botanické zahra-
dy Praha, Papilonie (motýlí dům Praha), Koněpruských jeskyň, Jihočes-
ké zoologické zahrady Hluboká nad Vltavou či do Regionálního muzea 
Jílové u Prahy. Všechny exkurze byly velmi vydařené! Žáci si odnesli 
spoustu zajímavých informací a řada z nich objevila i nové kamarády. 

Koněprusy

Národní muzeum – prima
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U příležitosti oslav 60. výročí GB běží na naší škole akce s názvem 
Studenti studentům. V pátek 10. června jsme mohli navštívit naše ab-
solventy na Elektrotechnické fakultě ZČU v Plzni. Vašek Kotlan, David 
Rot, Oldřich Tureček a Lenka Stachová (roz. Přibylová) ukázali 20 našim 
technicky naladěným studentům laboratoře, v nichž se dějí pozoruhodné 
věci.
Kluci a holky od tercie až po septimu se proletěli na simulátoru paraglidu, 
sami měřili tvrdost kovů na tvrdoměru, pracovali s termokamerou. V la-
boratoři chemie poznali podstatu palivových (vodíkových) článků. Od-
dělení akustiky se svými speciálními měřicími komorami zaujalo nejen 
naše hudebníky. Ukázka levitačního tavení a indukčního kalení dovršila 
prohlídku vnitřních laboratoří fakulty. Naše exkurze doslova vyvrcholila 
na střeše budovy FEL, kde 
nám Ing. Ivo Veřtát, Ph.D. 
ukázal antény komunikují-
cí s FELkou řízenou druži-
cí a řídicí centrum pro tuto 
družici.
Děkujeme všem našim 
absolventům za to, jak 
vstřícně nás přijali a kolik 
svého cenného času nám 
věnovali. Na fakultě jsme 
se cítili jako doma. Per-
fektní den!

Potěšilo nás, že spoustu hostů jsme mohli přivítat přímo na naší půdě 
a naši žáci si tak mohli vyslechnout řadu zajímavých přednášek. Např. 
pro žáky septimy a 3. ročníku si připravil přednášku PhDr. Daniel Povol-
ný, Ph.D. z Ústavu pro studium totalitních režimů, který je odborníkem 
na roky 1968 a 1969, a proto nám mohl podat velmi zasvěcený výklad 
o příčinách, průběhu a důsledcích událostí z 21. srpna roku 1968. Naši 
žáci se tak dozvěděli i zajímavosti, které se běžně do výkladu nedosta-
nou. Už vědí, kdo byl semínkovým generálem, jak s událostmi souvisí 
zvací dopisy, ale i to, že 21. srpen byl původně plánován na jindy a jinak. 
V pondělí 20. června se konala školní akademie. Hlavní organizátor je 
každý rok stejný – třída kvinta, ta má před sebou vždy nelehký úkol – 
vymyslet téma, scénář, zajistit technické vybavení atd. Úkolem každé 
třídy je pak vymyslet libovolné číslo, kterým akademii obohatí – primáni 
si připravili skvělé taneční vystoupení, při kterém nás provedli hudební 
scénou od 90. let do současnosti, sekunda zazářila ochutnávkou písní 
z připravovaného muzikálu Ať žijí duchové, terciáni ukázali své filmařské 
umění a kvarta při svém tanečním vystoupení roztleskala celý Lidový 
dům. Pozadu nezůstali ani žáci vyššího gymnázia – 1. ročník předvedl 
vlastní nastudování divadelní hry, sexta svou Macarenou zvedla ze žid-
lí nejen všechny žáky, ale i některé učitele, ani druháci nás nenechali 
odpočinout a i oni předvedli vtipné taneční vystoupení, třetí ročník nás 
pobavil vtipným videem a třída septima „grilovala“ několik našich učitelek 
při pořadu Máme rádi Česko! Naše paní učitelky si tak doplnily řadu dů-
ležitých informací – už např. vědí, kdo je to felák či o jakou fobii se jedná 
v případě hipopotomonstrosesquipedaliofobie .
Součástí akademie je také předání ocenění našim žákům, kteří uspěli 
v nejrůznějších soutěžích a olympiádách. Jsme rádi, že tento seznam 
čítal několik desítek jmen a obory byly skutečně různorodé.
A jaký by to byl konec školního roku bez třídních výletů?! Letos jsme 
se vydali třeba do Prahy, Atommuzea Brdy, Zoo Plasy či na Hra-
cholusky. Naplno jsme si užívali toho, že bez jakýchkoliv omezení 
můžeme vyrazit za zážitky a užívat si společně strávený čas.

Závěr školního roku 
byl ale i ve znamení 
loučení. Paní učitelky 
Eva Vacíková a Anna 
Velichová ukončily své 
pedagogické působe-
ní a nyní si budou moci 
užívat zasloužený od- 
počinek a radostné 
chvíle se svými rodi-
nami. Oběma přejeme 
hlavně pevné zdraví 
a ať je neopouští jejich 
smysl pro humor, který 
nám všem bude chybět.
Nyní se již všichni připravujeme na školní rok 2022/2023. A začátek 
bude více než nabitý! V měsíci září nás budou čekat adaptační kurzy 
prvních ročníků, 5denní exkurze do Francie a samozřejmě avizované 
oslavy. Těšíme se na všechny naše žáky a na vše, co následující rok 
přinese. K účasti na zářijových oslavách 60. výročí založení našeho 
gymnázia jste všichni srdečně zváni. Pro podrobnější informovanost při-
kládáme podrobný program.

výlet septima

přednáška D. Povolný

exkurze  na FEL

exkurze  na FEL

exkurze  IKAP

septima na školním výletě
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Café de Blowitz

10:00 - 20:00 Nostalgická kavárna (možnost příjemného 
posezení mezi karikaturami B. Losenického) 

Lidový dům 

19:00 - 00:00

15:00 - 18:00 Individuální prohlídka s možností 
posezení se spolužáky

Taneční zábava napříč generacemi - 
Eges (pořádá GB a MKS Blovice, vstup od 18:00, prodej 
vstupenek na místě, předprodej od 10:00 v budově GB)

Dům dětí a mládeže

17:30 Ať žijí duchové! (muzikál)

Kulturní program mezi pavilony 

Kulturní program moderuje M. Šefl

11:30

14:30

13:00

10:30

16:30

12:30

13:30

Slavnostní projevy ředitelky školy a hostů

Zasazení památného stromu

Rozjezdy pro hvězdy GB (pěvecká vystoupení)

Úslaváček

Neváhej a … hraj! (dramaťák J. Jakoubka / hudba nejen 
k poslechu)

Cesta do hlubin študákovy duše (dramaťák J. Hlobila)

Taneční kroužek DDM

Program v budově gymnázia

10:00 - 16:30

10:00 - 15:00

10:00 - 15:00

10:00

10:00 - 16:30

10:00 - 16:30

10:00 - 14:00

10:00 - 16:30

10:00 - 16:30

10:00 - 16:30

10:00 - 16:30

10:00 - 16:30

10:00 - 16:30

10:00 - 12:00

11:00 - 12:00

10:00 - 16:30

M. Čadek - průřez fotografickou tvorbou

Poklady z archivu K. Volfa (pozvánky na

Sport převážně nevážně (hřiště)

Výstava historické kancelářské techniky

Čtenářský koutek (staré učebnice a časopisy) 

(tercie)

(učebna fyziky)

Komentované prohlídky budov GB + ZŠ

(smyčka) (učebna biologie)

Konzultační hodiny bývalých pedagogů

GB DNES (prezentace současných aktivit školy)

maturitní plesy, půlnoční noviny…)

Z. Sviták, V. Pavel, M. Pavlová, A. Vyčítalová /Hrabačková/,

Intra a maturitní plesy (smyčka)

(2. ročník)

Selfie box (mezi pavilony ev. tercie)

B. Škardová, E. Vacíková a další)

Záznamy z akademií a školních akcí 

GB v proměnách času (vzpomínkové výstavy)

Turnaj generací (tělocvična)

(E. Ball, M. Bílková, M. Čadek, H. Chocholová, J. Lásková, 

Otevření školy

Výstava J. A. Komenský (aula)

Malování na obličej (dopravní hřiště)

 24. 9. 2022Hlavní program oslav

Bližší informace k programu oslav sledujte na 
www.gblovice.cz.

Na všechny akce jste srdečně zváni!
Změna programu vyhrazena.

Občerstvení po celý den zajištěno.

 19. 9. 2022 – 1. 10. 2022Doprovodný program

19. 9. - 26. 9.

20. 9., 17:00-19:00

19. 9. - 26. 9. 

19. 9., 10:30

20. 9. - 1. 10.

start a cíl u vchodu do GB

Vernisáž výstavy o J. A. Komenském
aula Gymnázia Blovice

(grafiky)

Naučná stezka 

Muzeum jižního Plzeňska

Výstava Poklady ze školního archivu

(okruh městem s deseti zábavnými a poučnými zastávkami)

GB v proměnách času (výstava pod širým nebem)

Café de Blowitz

Nostalgická kavárna

Masarykovo náměstí 

23. 9., 17:00-18:30

20. 9., 17:00

21. 9., 17:00-19:00 

22. 9., 17:00

23. 9., 18:30

Vernisáž výstavy Sborovna 
v karikaturách B. Losenického

Café de Blowitz

Muzeum jižního Plzeňska

Literární vzpomínání (literární večer spojený 
s předáním čestného občanství města Blovice)

Café de Blowitz

Z historie školství v Blovicích 
(ve spolupráci s Muzeem jižního Plzeňska)

Nostalgická kavárna

Nostalgická kavárna

Café de Blowitz 

Café de Blowitz 

Café

de B
lowitz

Oslavy 60. výročí
Gymnázia Blovice

 60
GB
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loučení s paní učitelkou Vacíkovou

Anna Velichová prima a sekunda

loučení s paní učitelkou Vacíkovou

POKRAČOVÁNÍ ROZHOVORŮ 
S BÝVALÝMI PEDAGOGY GYMNÁZIA BLOVICE:

Našim váženým kolegyním byly položeny tyto otázky:
1. Proč jste si vybral/a učitelské povolání a proč jste začal/a vyučo-
vat právě na blovickém gymnáziu?
2. Myslíte si, že je naše škola něčím jedinečná? Čím? A proč se Vám 
zapsala do srdce?
3. Nač či na koho z doby svého působení na gymnáziu nejraději 
vzpomínáte?
4. Co byste popřál/a Gymnáziu Blovice do dalších let?

Anna Velichová (Nj–Rj–Lat–ZSV, na GB působila 1979–2022)
1. Proč jsem si vybrala učitelské povolání? Z rodinné tradice (rodiče, 
strýc i dědeček byli učitelé). Jednoho dne přišel strýc a řekl: „Tak se 
zrovna uprázdnilo místo v gymnáziu v Blovicích pro němčináře. Ale ty 
se tam stejně nedostaneš…“ Neváhala jsem, hned druhý den jsem tam 
jela a místo bylo moje. Sice bylo více uchazečů, a dokonce s praxí, ale 
já – čerstvý absolvent – měla nejvhodnější aprobaci předmětů. Strýc se 
divil ještě měsíc…
2. Čím je naše škola jedinečná? Je to malá manufakturka, kde se všichni 
známe, má domáckou atmosféru …a tím pádem ani studenti tu nejsou 
anonymní masa a jejich prohřešky jsou rychle odhaleny.
3. Nač či na koho z doby svého působení na gymnáziu nejraději vzpo-
mínám?
Je to pestrý kaleidoskop, ale nejvíc vzpomínám, když jsem zde v 70. le-
tech studovala.
4. Co bych popřála Gymnáziu Blovice do dalších let? Štěstí na osvícené 
a kreativní vedení, schopné vyučující a nadané žáky.
 
Malý výzvědníček
Oblíbená kniha: Zrovna ta, na které pracuji.
Oblíbená hudba: vážná hudba, country a swing

Oblíbený film: Jay a mlčenlivý Bob vrací úder (parodie na slavné americ-
ké filmy a akční hrdiny s desítkami vtipných narážek)
Oblíbené místo: roubenka na Šumavě
Oblíbená činnost: psaní, chození po památkách a „gaučing“
Oblíbené jídlo: vlastnoručně vyrobené lasagne
Tajná neřest: výroba náhrdelníků a náramků z korálků
Zvláštní znamení: pátrání po dosud nezveřejněných dějinných událos-
tech v mém rodném městečku
 
Alena Vyčítalová (Hrabačková) 
(Čj–Nj, na GB působila 1980–1990)
1. Učitelkou jsem chtěla být od malička. Často jsme si s kamarádkami 
hrály na školu. Rychle přešlo období, kdy mě pod vlivem četby dobro-
družných románů lákalo stát se hlavně cestovatelkou. Bavilo mě učit se 
a od 1. ročníku na gymnáziu jsem už ani o jiném povolání neuvažovala.
Celou svou školní docházkou jsem byla spjata se školou v Blovicích. 
Chodila jsem tam ráda na základní školu, dostala jsem se na gymná-
zium. Měla jsem štěstí jak na kamarádky ve třídě, s nimiž se stýkám 
dodnes, tak na báječné profesorky a profesory. Proto jsem byla po studiu 
na vysoké škole potěšena, že právě na našem gymnáziu hledali učitele 
mého oboru. Vrátila jsem se v podstatě domů.
2. Po jedenácti létech na zdejším gymnáziu jsem z rodinných důvodů 
z Blovic odešla. Opustila jsem milé, přátelské, téměř rodinné prostředí 
a zvídavé studenty. Vlastně až později jsem si uvědomila, oč jsem svým 
odchodem přišla. Mohu říci, že blovické gymnázium je mou srdeční zá-
ležitostí.
3. Blovické gymnázium pro mě navždycky zůstane příjemnou školou 
s velmi dobrými vztahy. S kolegy jsme sdíleli jednu místnost a navzdo-
ry tehdy skromnému vybavení byla atmosféra výborná. Vycházeli jsme 
spolu a kolegiální pomoc byla samozřejmostí. 
4. Co bych popřála gymnáziu? Hodně vnímavých studentů a trpělivé ko-
legy se smyslem pro humor, kteří budou mít dosti sil a nadšení vzdělávat 
další generace.
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Malý výzvědníček
Oblíbená kniha: momentálně Veselá říkadla 
Josefa Lady a Kuřátko a obilí od Františka 
Hrubína
Oblíbená hudba: Javory, Petr Hapka
Oblíbený film: právě teď Cesta do pravěku 
a Počkej zajíci
Oblíbená činnost: meditace v pohodlném křesle
Oblíbené místo: hlavně, aby tam byl klid
Oblíbené jídlo. Bohužel, chutná mi všechno.
Tajná neřest: nakukování do ledničky hlavně 
večer
Zvláštní znamení: Myslím, že jsem po 39 lé-
tech ve školství normální.

Ing. Jitka Lásková (ZVOP–Bi, na GB půso-
bila 1981–2002)
1. Moje cesta do blovického gymnázia byla 
poněkud klikatá. Po maturitě v sedmnácti 
letech jsem se hlavně nechtěla stát učitelkou 
jako moje maminka. Ta sice přestala učit už 
před mým narozením, ale její původní profese 
jí pod kůží zůstala nadosmrti. Zvolila jsem si 
obor svého otce a ve dvaadvaceti letech jsem 
ukončila studium na agronomické fakultě ze-
mědělské univerzity, tehdy, v roce 1963, se 
nazývala Vysoká škola zemědělská a sídlila 
v Praze Dejvicích. Umístěnku jsem dostala 
na Školní statek ZMŠ V Blovicích Hradišti 
do funkce technika rostlinné výroby s ná-
stupním platem 1100 Kčs hrubého měsíčně. 
A šedivá školní teorie začala nabírat pestré 
barvy praxe a já v ní plavala jako čerstvý 
zelenáč. Pojala jsem to trochu kovbojsky, 
jen místo koně jsem sedlala motorku nebo 
traktor… Po dvou letech jsem se zamilova-
la, vdala a časem si pořídila dvě děti. Bez 
„hlídacího“ rodinného zázemí jsem nemohla 
přijmout ani práci s pevnou pracovní dobou, 
natož v zemědělském provozu, kde se dělalo 
„od nevidím do nevidím“. Ale asi jsem se ve 
svém prvním zaměstnání úplně neznemož-
nila, protože pak ještě několik dalších let mě 
jako ženu v domácnosti lákal můj bývalý šéf, 
abych se vrátila. Až když se nám podařilo obě 
děti umístit do školky, mohla jsem nastoupit 
na zkrácený úvazek jako skladnice do místní 
STS. Jak mi to situace v rodině pak dovolova-
la, v dalších letech jsem ještě vystřídala dvě 
různorodá zaměstnání, obě ve vedoucí pozi-
ci, která mi byla postupně nabídnuta. A když 
byla v roce 1981 na gymnáziích zavedena 
výuka odborného zaměření, využila jsem 
možnost uplatnit se znovu se svou původní 
profesí a ve čtyřiceti letech jsem se stala uči-
telkou zemědělských předmětů. Časem byly 
odborné předměty zase zrušeny a já dostala 
od vedení školy důvěru a učila jsem až do 
odchodu do důchodu a ještě několik let po-
tom jenom biologii. Základy jsem měla z VŠ, 
ale jak doba pokročila a vývoj šel kupředu, 
musela jsem se samostudiem naučit mnoho 
nového, především z molekulární biologie 
a genetiky. Moje vřelé díky patří mým milým 
kolegyním paní Škardové a paní Pavlové, 
které mi nezištně a obětavě pomáhaly zvlá-
dat moje nejisté začátky. Jsem jim oběma 
neskonale vděčná.
2. Často vyzdvihujeme „rodinné prostředí“ 
malé školy, soudržnost kolektivu, přátelské 
vztahy mezi pedagogy a studenty. To všech-

no snad není až tak jedinečné jen pro naši 
školu, ale nesporně to zvyšuje její kredit. Do-
mnívám se, že jedinečný je nebo byl projev 
dobrých vztahů v tom, že jsme se všichni 
scházeli o hlavní přestávce ve sborovně na 
kávu a „na kus řeči“ a že ne všude se dokáží 
učitelé předvést svým žákům v pozici bavičů 
na různých tradičních školních akcích. 
Strávila jsem na blovickém gymnáziu téměř 
dvacet let. Vážila jsem si toho, že mě mezi 
sebe vlídně přijali zkušení kolegové, kteří mi 
pomáhali vpravit se do pedagogické profese. 
Všichni mi svým přístupem pak pomohli pře-
konat nejhorší chvíle v mém životě, se který-
mi jsem se musela jako matka vyrovnat.
3. Vzpomínám na sborovnu ve staré škole, 
kde byl problém projít mezi stoly k tomu své-
mu. Ten jsem navíc sdílela napůl s kolegyní. 
Vzpomínám na radost a nadšení, se kterými 
jsme se zařizovali v nové budově. Vzpomí-
nám, jak se se mnou kolegové loučili při mém 
prvním odchodu do důchodu a vůbec na 
všechny ty společné akce. Vzpomínám na 
všechny prázdninové výlety, tzv. „expedice“, 
kterých jsem se pod hlavičkou Gymnázia 
Blovice nadšeně účastnila. A nezapomínám 
na kolegy, kteří tu s námi už nejsou: Ivan Ko-
rovický, Jana Stieberová, Zdeňka Kubátová, 
Zdeněk Mírka, a nejvíc mi stále chybí pan Ka-
rel Volf. O to víc se těším na skoro pravidelná 
setkávání s přáteli v našem „seniorklubu“, ve 
kterém v poslední době vítáme další kolegy, 
kteří už také dospěli do důchodového věku. 
Těší nás, že se k nám naši mladší přátelé stá-
le hlásí a mají nás rádi. My je také.
4. Do dalších mnoha let přeji Gymnáziu Blovi-
ce zapálené pedagogy a vynikající studenty.

Můj zpovědníček
Knihy: historická témata, literatura faktu, 
Agatha Christie
Hudba: Suchý, Šlitr, Semafor (Nemám ani 
špetku hudebního sluchu a moc mi to vadí.)
Film: staré italské a francouzské komedie. (Ty 
naše povedené ani nemusím jmenovat.)
Místa: Praha mého mládí, Šumava, Blovice
Činnost: teď už jen kytičky, číselné křížovky 
a sudoku a pravnučka Márinka
Jídlo: Všechno, co nemusím sama vařit a pak 
mýt nádobí.
Tajná neřest: Nemám ráda časné vstávání.
Zvláštní znamení: Dozvím se ho od vás?

Ing. Jana Horáková (ekonomika–Nj, na GB 
působila 1990–1995)
1. Moje cesta k učitelskému působení na 
Gymnáziu v Blovicích nebyla nijak přímo-
čará. Vystudovala jsem sice obor učitelství 
ekonomických předmětů na Vysoké škole 
ekonomické v Praze, ovšem po promoci jsem 
se rozhodla pro práci ve stavebním podniku 
v místě mého bydliště. Právě v té době k nám 
dorazily z „východního“ Německa kancelářské 
počítače DARO 1750. Práci na nich jsem se 
věnovala až do doby své první mateřské do-
volené. Po ní jsem hledala práci na částečný 
úvazek a naskytla se mi příležitost dovést po-
slední ročník ekonomického směru na Gym-
náziu v Blovicích k maturitě. Úkol to byl v době 
společenských a hospodářských přeměn 
nelehký. Ale díky nesmírně vlídnému přístupu 

všech kolegů v učitelském sboru ke mně, díky 
vstřícnosti předchozí paní kolegyně (po které 
jsem třídu přebírala) a určitě i díky sympatické-
mu přístupu zdejších studentů jsme maturitou 
z odborných předmětů se ctí prošli… V násle-
dujícím školním roce jsem učila v prvních roč-
nících němčinu. Když pak ve druhém pololetí 
ohlásil náš syn úmysl přijít na svět, ubíral se 
pak můj život jiným směrem…
2. Blovické gymnázium na mne zapůsobilo 
jako jedna velká rodina. Zvláště když mne – 
téměř ve čtyřiceti letech začínající učitelku – 
přijalo s otevřenou náručí. A velice mě těší, 
že – i přes mé krátké působení na škole – si 
na mne při každé slavnostní příležitosti vzpo-
mene.
3. Nikdy nezapomenu, jak mě kolegové 
v době mého rizikového těhotenství matky 
v již pokročilejším věku podpořili. Ubezpečili 
mě, že všechny moje hodiny rádi odsuplují, 
jen když v říjnu přijde na svět zdravá ratolest. 
Ráda vzpomínám na celý pedagogický sbor, 
zvláště pak na pana Zdeňka Mírku, který mi 
byl opravdu fundovaným a laskavým rádcem 
ve věcech výuky němčiny. S několika bývalý-
mi studenty se občas potkávám v Přešticích 
a zjišťujeme, jak ten čas nám všem letí…
4. Pedagogům i studentům gymnázia přeji 
především dobrou pohodu, protože z ní pak 
může vzejít úspěch a radost z dobře vykona-
né práce.

Malý výzvědníček
Oblíbená kniha: Mým oblíbeným autorem je 
Karel Čapek. Dnes s ratolestmi naší rodiny se 
vracím ke knize pro malé i velké – Dášeňka 
čili život štěněte. Ze současných autorů mě 
zaujaly romány Jany Poncarové inspirované 
příběhy skutečných žen, například Eugenie, 
Cyklistka nebo Podbrdské ženy.
Oblíbená hudba: Dech se mi tají, když po-
slouchám Novosvětskou Antonína Dvořáka 
nebo Nocturno in G. Vadima Petrova. Z doby 
svého mládí miluji písničky Semaforu. V sou-
časné době mi radost připraví třeba Ed Shee-
ran.
Oblíbený film: Když mám příležitost zhlédnout 
filmový muzikál Starci na chmelu, jde všech-
no stranou. Z mnoha filmů, které mám ráda, 
uvedu Sedm let v Tibetu (z roku 1997) podle 
knihy Heinricha Harrera.
Oblíbené místo: Magicky na mne působí 
hora Svaroh v Královském hvozu na Šuma-
vě. Když to nevyjde v zimě na sněžnicích, 
musím tam vystoupat aspoň jednou v roce 
v létě.
Oblíbená činnost: Novou energii hledám při 
putování po kopečkách, a to buď pěšky, nebo 
s kolem. V horkém létě spíš tíhnu ke zvelebo-
vání naší zahrádky a k plavání v řece Úhlavě.
Oblíbené jídlo: Ráda jím pestře a hlavně v kli-
du. Snad nejvíc si však pochutnám na šku-
bánkách s máslem, cukrem a buď s mákem, 
nebo s tvarohem. Ty nejlepší však vařila moje 
maminka.
Tajná neřest: Neřestí mám určitě více, ale taj-
né nejsou. Moji blízcí o nich dobře vědí.
Zvláštní znamení: O svém zvláštním zname-
ní nevím. Ale přála bych si, aby to byl pro 
svět okolo mne třeba příjemný úsměv na mé 
tváři.
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ZŠ BLOVICE
NA NAŠI ŠKOLU ZAVÍTALA NÁVŠTĚVA Z NĚMECKA
Už dlouhých třicet let udržuje město Blovice partnerské vztahy s duryn-
ským Triptisem. Před třemi lety na toto partnerství navázala i základní 
škola. Šest našich žáků devátých ročníků bylo pozváno na čtyři dny na 
návštěvu. Bydleli v rodinách, chodili do školy, s německými dětmi ab-
solvovali mnoho sportovních aktivit. V následujícím roce jsme měli po-
zvat na návštěvu německé děti k nám. Bohužel přišla epidemie covidu. 
A tak jsme teprve nyní mohli návštěvu oplatit. V době příprav, na podzim 
2021, nebylo vůbec jisté, zda se setkání bude moct uskutečnit a pokud 
ano, v jaké míře to bude možné. Nechtěli jsem nic riskovat a zvolili jsme 
kompromis. Naši hosté nebudou bydlet v rodinách a pobyt zkrátíme na 
tři dny.
A konečně tedy po několika měsících příprav, zajišťování programu, 
ubytování, finanční podpory… nastal v pondělí 13. června 2022 „Den 
D“. V poledne k nám ke škole dorazil minibus se šesti dětmi ve věku 
14–15 let a dvěma učiteli. U hlavního vchodu na ně čekali zástupci de-
váťáků, aby se s nimi přivítali. Kromě nich celou delegaci přivítala paní 
ředitelka s paní zástupkyní. Po krátkém posezení, představení a občers-
tvení předvedli naši žáci německým hostům školu. Ukázali jim plaveckou 
učebnu, tělocvičnu, hřiště a jazykovou učebnu. Vše z toho děti i učitelé 
obdivovali a trochu i záviděli. Sami se snaží získat finanční podporu na 
modernizaci tělocvičny a o takovém hřišti, jaké máme my, se jim může 
jen zdát. Výuka plavání u nich probíhá pouze ve venkovním koupališti. 
Po prohlídce školy a obědu ve školní jídelně se jelo na ubytování. O to 
se nám výborně postaral pan Černý v Panském domě. Poté následovala 
procházka po městě, které se zúčastnilo mnoho žáků osmých a devá-
tých ročníků. Společně jsme si prohlédli zámek a výstavy v něm. Za 
ochotu otevřít nám svoje prostory i v zavírací den moc děkujeme paní ře-
ditelce muzea Radce Křížkové Červené a panu Michalu Červenkovi. Ze 
zámku jsme zamířili k radnici, kde nás s její historií seznámil pan tajem-
ník Václav Kybic. Poslední zastávkou byl kostel. Pan farář Piotr Marek 
nás v něm všechny mile přivítal a pověděl nám něco o historii a zajíma-
vostech kostela. Procházka byla velmi příjemná a děti se spolu během 
ní velmi spřátelily. Na večer byl naplánovaný společný program ve školní 
jídelně. Děti si navzájem ukázaly prezentace ze své školy a města, ve 
skupinkách absolvovaly vědomostní kvíz, nakreslily společně znaky 
obou měst, zahrály si společenské hry a zatancovaly si. Nejlepší na tom 
bylo, že si spolu neustále naprosto nenuceně a spontánně povídaly. 
Úterý 14. června byl „výletní den“. Na něj kromě německých dětí a pe-
dagogů jelo i devět našich žáků. Nejprve jsme si společně prohlédli pl-
zeňský pivovar s německým výkladem. Další zastávkou byla zoologická 
zahrada. Nakonec si všechny děti i němečtí učitelé zaskákali v jump 
aréně. Večer se po návratu z Plzně všichni sešli v sokolovně, kde pro ně 
ženy ze všestrannosti připravily občerstvení. A následovala volná zába-
va. Děti společně hrály pétanque, zahrály si s kin-ballem a zaskákaly na 
skákací gumě. Byly ze společných aktivit tak nadšené, že se jim vůbec 
nechtělo loučit a jít spát.
Ve středu 15. června se všechny děti opět potkaly, tentokrát ve škole. 
Německé děti spolu s našimi absolvovaly hodiny hudební a výtvarné vý-
chovy, německého a anglického jazyka, vyzkoušely si jízdu na doprav-
ním hřišti i jízdu zručnosti a na závěr si s našimi dětmi zahrály basketbal 
a vyzkoušely si florbal. Ten do té doby nikdo z nich nehrál. V půl třetí 
se pak všichni sešli na radnici, kde hosty i naše děti přivítal pan sta-
rosta s panem místostarostou a tajemníkem společně s paní ředitelkou 
a paní zástupkyní. V zasedacím sále proběhlo neformální posezení, kde 
děti i učitelé vyjádřili svoji spokojenost a nadšení z jejich první návštěvy 
našeho města a hlavně proběhlo i slavnostní rozloučení. Všichni hosté 
dostali dárečky na památku, skvělou připomínkou budou i fotografie od 
paní Supíkové. Největší a nejhezčí ale budou vzpomínky a nově navá-
zaná přátelství. Děti si vyměnily kontakty a jen těžko se spolu loučily.
Návštěva a pobyt našich hostů z Triptisu se rozhodně podařily a byly 
přínosem pro obě strany. Je skvělé, že se už mladí lidé z obou měst 
mezi sebou budou znát, komunikovat a dál udržovat partnerské vztahy. 
A v neposlední řadě si všichni mohli vyzkoušet, že učení se cizím jazy-
kům má svůj obrovský význam.
Na závěr bychom moc chtěli poděkovat všem, kdo se na hladkém prů-
běhu celé akce podílel. Velikánský dík patří vedení školy a města, paním 
kuchařkám, které pro nás vždy připravily skvělé pohoštění a svačiny 
i obědy. A samozřejmě největší dík patří dětem. Dobrovolně a ve volném 
čase se věnovaly německým kamarádům. 

vyučující německého jazyka 
V. Cuplová a P. Baťková
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TŘÍDA NA VÝLETĚ
V červnu se naše třídy 4. A a 4. B jely podívat na výrobu porcelánu do 
Nové Role u Karlových Varů.
O čem jsme se učili, jsme teď viděli na vlastní oči. Nejprve nás v krátkém 
filmu seznámili s historií podniku, postupem výroby a distribucí výrobků. 
Pak nás průvodkyně provedla celým procesem. 
Viděli jsme, jak se vyrábí kuchyňský porcelán. Každý z nás si na závěr 
prohlídky mohl jeden výrobek vybrat a nazdobit. Ten nám později v pe-
cích vypálili a poslali do školy. 
Pak nás autobus dovezl do Mariánských Lázní. Tam jsme si prošli lázeň-
skou kolonádu. Mnozí zakoupili vyhlášené oplatky a suvenýry a u Zpíva-
jící fontány si všichni vyslechli melodii z filmu Tenkrát na západě. Tímto 
hezkým kulturním zážitkem jsme zakončili náš školní výlet. Myslím, že 
byli všichni spokojeni. 

Vanka Jasná

DĚTSKÉ DIVADLO
V červnu měli naši dětští herci své premiérové vystoupení v sálku 
školní družiny. Jejich celoroční snažení vyvrcholilo představením 
pohádky K. J. Erbena Rozum a Štěstí. Hrálo se nejprve pro rodi-
če a následně několikrát pro žáky školy. Přestože nácvik narušila 
vysoká nemocnost učinkujících, podařilo se pohádku společně na-
studovat a myslím, že i úspěšně odehrát. Divácký aplaus byl pro ně 
obrovskou odměnou. Nejistota a tréma z nich spadla a nevýslovná  
radost jim přímo čišela z očí. Radost mám také a na své svěřence 
jsem nesmírně pyšná.
Za hezký kulturní zážitek, obětavost a snahu všem učinkujícím velice 
děkuji. Ohromné nadšení malých herců mě nutí uvažovat o nastudo-
vání další divadelní hry pro příští školní rok.

Vanka Jasná

INFORMACE Z DDM BLOVICE

LETNÍ JEZDECKÝ TÁBOR V DDM BLOVICE
V letošním roce proběhl opět jezdecký tábor, který pořádá již tradičně 
dům dětí a mládeže a Jezdecký klub Úslavan Blovice. Tábor byl letos 
pro velký zájem rozdělen na dva turnusy po cca 30 dětech a vždy po 
týdnu se děti vyměnily. Jezdecký tábor je zaměřen na výuku jízdy na 
koních, péče o koně a samozřejmě na táborovou činnost. Letos jsme 
se opět vrátili k zařazení celotáborové hry s názvem Expedice Concor-
dia. Téma hry je motivováno 50 let starým příběhem Juliany Kopeckové, 
která se svou matkou letí letadlem letecké společnosti LANSA z Limy 
do Pucallpa za svým otcem zoologem, vedoucím přírodovědné stani-
ce s výzkumným úkolem. Bohužel letadlo se dostane do tropické bouře 
a zřítí se v neobydlené části pralesa. Jediným pasažérem, který přežije 
leteckou havárii, je 15letá Juliana Kopecková, která se vydá pralesem 
hledat civilizaci. Její cesta vede nebezpečnou džunglí, kde na ni čekají 
jedovatí hadi, pavouci, nebezpečný hmyz, kajmani a krokodýli. Spaluje 
ji žhavé slunce, zažije tropické lijáky, musí plavat v řece. Ví, že se musí 
držet vodního toku, který by ji měl ukázat cestu k domorodým lidem. Má 
strach z otravy a tak se bojí jíst neznámé plody a pít vodu z řeky. Pije 
tedy jen vodu, kterou nachytá při deštích. Celý tenhle skutečný příběh 
zachytil režisér Maria Scotese ve filmu „Zázraky se dějí“ z roku 1974. My 
jsme jen využili filmovou předlohu ke zpracování naší celotáborové hry.

Vše začalo tím, že děti obdržely přesnou kopii letenky na let Lima – Pu-
callpa. Na zatemnělém sále jsme vytvořili virtuální palubu letadla s ote-
vřenou pilotní kabinou. Všichni pasažéři byli přivítáni na palubě letadla 
po předložení letenky, dostaly malé občerstvení, představil se jim kapi-
tán letadla, pilot a dvě letušky v pravých uniformách. Když se pasažéři 
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usadili, viděli před sebou 
na plátně nejdříve přístroje 
letadla, následoval střih po-
hledu na ranvej, start a poz-
dější let letadla, bohužel 
i jeho nekontrolovaný pád 
do pralesa, kdy dostávali 
instrukce od letušek, jak se 
chovat v letadle při ohrože-
ní letu. V prvním běhu, kde 
byly především malé děti, 
vše působilo více než věro-
hodně a museli jsme poté vysvětlovat, že je to jen simulace k navození 
atmosféry k naší hře. Po této předehře a uvedení hry jsme „pasažérům 
letu“ pustili skutečný film, který i přesto, že je starý skoro 50 let doporu-
čujeme shlédnout. No a pak každý den odpoledne jsme plnili úkoly, které 
vyplynuly ze scénáře připravené hry. Děti vyráběly z přírodnin sandál 
a snažily se s ním ujít co největší trasu, poznávaly rostliny, malovaly si 
zvířecí obličejové masky zvířat z džungle, zpívaly a nacvičovaly písně 
domorodých kmenů, utužovaly svoji kondičku, kreslily džungli zajíma-
vou technikou s názvem enkaustika. Pekli jsme hady z těsta na ohni 
a opékali jsme vuřty. Vše jsme doplnili nácvikem čtverylky na koních 
a plavením koní. Na závěr tábora proběhla tzv. „zvířecí diskotéka“ s vyro-
benými maskami na oslavu toho, že Juliana našla domorodé obyvatele 
a shledala se se svým otcem. 
Tábor se všem líbil a oba turnusy proběhly bez problémů, dík patří peda-
gogickým vedoucím, trenérům u koní, pracovníkům kuchyně Panského 
domu, kteří se starali o naše spokojené žaludky a všem dětským účast-
níkům, kteří si dokázali hrát od začátku až do konce tábora. Vedoucí jezdeckého tábora

OSADNÍCI Z KATANU VE SVRŽNĚ
Osadníci z Katanu je oblíbená stolní společenská hra pro malé i velké. 
Je napínavá, vyžaduje kombinaci, logiku a odvahu. Takže naše ve-
doucí napadlo připravit celotáborovou hru právě na toto téma. Venca 
s Aničkou (oddíláci) připravili na 7 dní hru o nových přistěhovalcích 
na ostrově Svržno. V neděli večer se na táborové základně začalo 
scházet skoro 30 nových osadníků, kterým bylo vyhrazeno místo na 
spaní a uložení jejich skromných majetků a každý z nás obdržel misku 
bramborového guláše s chlebem. Po večeři všichni napjatě očekávali, 
co se bude dít, protože překvapení viselo ve vzduchu. Pět vedoucích 
v osadních krojích se slamáčky na hlavě, někteří bosí, jiní obuti si svo-
lali nové osadníky. Nejprve se nám vedoucí představili a Venca nám 
představil i instruktorky Káju, Terezu a Karolínu. Noví osadníci byli roz-
děleni do tří osad a vše mohlo začít. Nejprve bylo třeba opevnit naše 
příbytky, připravit ohniště s dostatkem dříví (umíme řezat, osekávat 
i štípat), zajistit dostatek čerstvé vody a doplnit osadnické oblečení pro 
všechny osadníky. Každý den sliboval nějaké překvapení a zajíma-
vých momentů a her bylo nepočítaně. Jako osadníci jsme se naučili 
znát rostliny, které jsou dobré pro obživu a obohacení jídelníčku, vařili 
jsme polévku kotlíkovku na otevřeném ohništi, pekli jsme těstové hady 
nasladko i naslano. Při každovečerních táborácích jsme dle libosti 
pekli vuřty, zpívali jsme při kytaře a povídali jsme si o tom, co jsme se 
ten den naučili a co jsme vylepšili v našich osadách. Mimo to každý 

den probíhal výcvik jízdy na koních pod vedením zkušených vedoucích 
na jízdárně nebo přímo na volných vyjížďkách v přírodě. Postupně se 
z nás stávali zkušení koňáci, kuchaři, obchodníci, dřevorubci, jen to  
uklízení našich skromných příbytků nám ještě dělalo potíže. Po týdnu 

jsme všichni měli zlepšenou kondičku (ranní 
rozcvičky), dokázali jsme ohlídat tábor proti 
nenechavcům a byli jsme určitě samostatněj-
ší (mami už se nebojím). Výborná kuchyně je 
ve Svržně pravidlem a tak jsme hlady nestrá-
dali a naopak jsme přebytek energie věnovali 
sportovnímu vyžití. Vše hezké jednou končí 
a tak i osadníci ve Svržně se po sedmi dnech 
se slzičkami museli rozejít do svých domovů, 
ale je třeba konstatovat, že takhle vydařený tá-
bor jsme už dlouho neměli. Velké poděkování 
všem vedoucím, instruktorům, ale především 
všem osadníkům za krásně prožitý týden.

Osadníci ze Svržna 
(jo a hru si určitě zahrajte, je to dobrodružství)
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ZPRÁVY Z JUDA

SUŠICE, 11. 6. 2022 – MLADŠÍ ŽÁCI
42 kg 1. místo  JAN JAVŮREK 
 2. místo  MICHAL FIALA
Oba postoupili ze skupin z 1. místa, v semifinále 
nezaváhali a ve finále si to rozdali mezi sebou, 
po tuhém boji zvítězil Honza nad Michalem.
55 kg 2. místo  VÁCLAV MOTTL 
(2× vítězství 1× prohra)
+66 kg 1. místo  ADAM KARAS 
(opět nenašel přemožitele).

7. ročník – VELKÉ CENY 
ČESKÝCH BUDĚJOVIC V JUDU, 18. 6. 2022
U9 (7–8 let) 
26 kg 1. místo  PELIKÁN JONÁŠ
 2. místo  PAŠEK DANIEL 
(o první místo si to kluci rozdali mezi sebou, 
Dan byl aktivnější, Jonáš si chytře počkal 
a okontroval Dana na wazari).
29 kg 1. místo  ZEMAN JÁCHYM 
 2. místo  GRITZ DOMINIK 
(Jáchym nedal šanci Dominikovi, stále útočil, 
získal převahu a zvítězil v tomto malém finále).
33 kg 1. místo  VANÍK DAVID
 3. místo  HÁJKOVÁ JULIE
(David vždy vítězil před časovým limitem na 
ypony).
39 kg 3. místo  RYBÁK STANISLAV 
(v rozhodujícím utkání o medaili se pral velmi 
dobře, soupeře hodil a ještě podržel).
U11 (9–10 let)
29 kg 3. místo  KEJHOVÁ AMÁLIE
(tentokráte 1. místo nezískala, prala se v kate-
gorii společně s chlapci).
32 kg 2. místo  MAŠEK ŠTĚPÁN
(v boji o 1. místo Štěpán přijal taktiku soupeře 
a to se mu stalo osudným, měl na výhru).
U13 ml. žákyně
 2. místo  ZEMANOVÁ AMÉLIE
(prala se vyrovnaně se zkušenou soupeřkou 
o první místo, na výhru to však nestačilo).
Všichni se prali za družstvo a díky těmto vý-
sledkům jsme získali za 1. místo krásný vel-
ký zlatý pohár a to i bez našich mladších žáků 
(Javůrek, Karas se prali v Lipsku a dále Fialy,   
Mottla a Kováře).

PŘÍMĚSTSKÝ TÁBOR JUDA
1.–5. 8. 2022 v DDM Blovice
Příměstského tábora se zúčastnilo 32 judis-
tů včetně chlapců a děvčat z přípravky juda, 
náplň tábora byl zaměřen na sportovní pří-
pravu, techniku chvatů, získání vyšších pásků 
(kyu) a to se také většině podařilo. Začínalo 
se trénovat brzy ráno v 8.00 hod. Odpoledne 
jednu až dvě hodiny v Sokolovně a pak opět 
na tatami, kde probíhali i zkoušky. Dopoledne 
i odpoledne vydatné svačiny, mezitím chutný 
oběd v Panském domě. Děti trénovali zkušení 
trenéři Ondřej Šlais, Filip Vaník za odborného 
dohledu Františka Vlčnovského.
Velkou pomocí na táboře byla paní Stáňa Ry-
báková (pedagog volného času), která připra-
vovala svačiny pro všechny účastníky, ale také 

pomáhala při tréninku. A poděkovat je třeba 
i aktivním rodičům dětí, kteří poslali všem dě-
tem na svačiny výborné řezy.
Poslední den probíhala soutěž jednotlivců 
a družstev a na závěr tábora vyhodnocení 
a předání drobných odměn, diplomů a nášivek 
na kimono se znakem našeho blovického juda.

Výsledky táborové soutěže:
Žáci
1. místo  Michal Fiala, 
2. místo  Mottl Václav
3. místo  Štastný Václav
U 11        
1. místo  Plachý Ondřej
2. místo  Štastný František
Mašek Š. a Ptáček M. se neprali
U 9         
1. místo  Šlais Jakub
2. místo  Vaník David
3. místo  Zeman Jáchym
4. místo  Pelikán Jonáš
5. místo  Plachý Jan

1. místo  Vaníková Nela
2. místo  Rybák Stanislav
3. místo  Šula Matyáš 
4. místo  Cipra Christian
5. místo  Rupert Jan

1. místo  Burgos Cespedes Damian
2. místo  Hájková Julie
3. místo  Gritz Dominik

1. místo  Pašek Daniel
2. místo  Nachlinger Matěj Yamato
3. místo  Bečvář Antonín
4. místo  Šustr Vít

Přípravka  
1. místo  Popp Denis Sebastian
2. místo  Ryšánková Ema 
1. místo  Burgos Cespedes Mariana
2. místo  Nachlinger Štěpán Hikaru
1. místo  Šerlovský Albert
2. místo  Hudec Kryštof
3. místo  Červená Andrea 
4. místo  Fremr Filip

Za Sportovní klub juda DDM Blovice 
F. Vlčnovský
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Dům dětí a mládeže Blovice
Tyršova 807, 336 01  Blovice, Tel.: 371 522 159, www.ddm-blovice.cz

zve rodiče s dětmi na výlet

MIRÁKULUM MILOVICE
Park Mirákulum – 10 hektarů originální zábavy a volnočasových aktivit 
s velkým množstvím nápaditých herních prvků (lesní hřiště, kontaktní ZOO, 
obří trampolíny, lanová centra, prolézačky, podzemní chodby, vodní svět
a oázy s vodními hříčkami, aj.). Více informací: www.mirakulum.cz

Termín: 3. září 2022 (sobota)

Cena: Doprava: 300 Kč / osoba (při plně obsazeném autobusu)
Vstupné: zdarma (do 90 cm)

ostatní 270 Kč / osoba (včetně programu)

Doprava: autobusem s bezpečnostními pásy

Odjezd: v 8.00 hodin od DDM Blovice 

Příjezd: cca v 18.00 – 19.00 hod. před DDM Blovice
(po dohodě s účastníky)

Informace: Šárka Fialová (tel.: 604 293 473)

V případě neúčasti (předem neomluvené) na zájezdu či akci DDM Blovice se nevrací 
částka za dopravu a poměrná část za předem zaplacené vstupné. V případě 
nedodržení termínu platby bude vaše místo postoupeno náhradníkům.

Dům dětí a mládeže  Blovice

Tyršova 807, 336 01 Blovice

nabízí zájezd

do termálních lázní Bad Füssing
(Německo – u Passau)

(možno navštívit komplex Europa Therme nebo Johannesbad Therme) 

Termín: 28. 9. 2022 (středa – státní svátek)

Cena: 300 Kč doprava/osoba

           vstup Europa Therme 15,- € (5 hodin)

               vstup Johannesbad Therme 14,- € (3 hodiny) nebo 19,- € (denní vstupenka)
                     mládež do 15 let 5,- € (denní vstupenka)
                     termální koupel pro  žáky/studenty celodenně za 12,- €

Odjezd: 7.00 hod. od DDM Blovice

Příjezd: cca 19 hod. před DDM Blovice

S sebou: platný cestovní doklad – platí i v případě dětí, plavky, ručník, hygienické 
                      potřeby, popř. koupací plášť, plážové pantofle, kapesné na občerstvení

Přihlášky: nejpozději do 15. 9. 2022 a zároveň je nutno uhradit částku za dopravu, 
                 vstupné se hradí v den odjezdu – nutno mít přesnou částku

Informace: Šárka Fialová, tel.: 604 293 473
V případě neúčasti (předem neomluvené) se nevrací částka za dopravu. V případě 
nedodržení termínu platby bude vaše místo postoupeno náhradníkům.

PPoossttuupp  ppřřiihhllááššeenníí  nnaa  kkrroouužžeekk  

V případě komplikací s přihlášením nás neváhejte kontaktovat, rádi Vám pomůžeme 

www.ddm-blovice.cz 
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TJ Sokol Blovice
NEJVĚTŠÍ SOKOLSKÁ AKCE ROKU 2022 – SOKOLGYM BRNO
O celý rok se musela kvůli covidové pandemii posunout největší me-
zisletová sokolská akce Sokolské Brno – Sokolgym. Brno je první ze 
„Sokolských měst“, které tuto velkou akci pořádá už poněkolikáté. Jed-
ná se o tradiční celorepublikové setkání Sokolů, spojené s přehlídkou 
sokolské činnosti, která propaguje různé druhy sportů a kultury pro 
všechny věkové kategorie. V květnu se tato akce konala v Plzni.
Do Brna se letos sjelo až 5 000 cvičenců, kteří se zde představili 
v šestnácti hromadných skladbách. Většina z nich byla napsána a na-
cvičena právě pro tuto příležitost. Byla zde ale představena i novinka 
– skladba určená pro Světovou gymnaestrádu v Amsterodamu 2023 
s názvem Rocková symfonie. 
Program Sokolgymu běžel v Brně už od pátku, kdy se zájemci mohli 
zúčastnit komentovaných prohlídek města, navštívit hrad Špilberk, zú-
častnit se sportovních aktivit, vyzkoušet si splnit disciplíny Sokolského 
odznaku zdatnosti… V sobotu potom po celý den probíhaly společné 
nácviky hromadných skladeb, večer se konala přehlídka ohňostrojů.
Protože naše děti měly nácvik svojí skladby už brzy ráno, jela část 
blovické výpravy do Brna už v pátek. Dospělí měli svůj nácvik až v so-
botním odpoledni, a proto odjížděl zbytek cvičenců až v sobotu ráno. 
I tak si všichni stačili v klidu užít atmosféru Sokolského Brna.
Konečně v neděli proběhlo vyvrcholení třídenního sokolského setká-
ní. Od 13.00 se konal průvod všech cvičenců a krojovaných složek za 

doprovodu dechových orchestrů městem. To je vždy parádní a velmi 
navštěvovaná událost. Stejně jako v hromadných skladbách, i v průvo-
du jsme měli svoje početné zastoupení krojovaných cvičenců, histo-
rických krojů a všechny tři naše prapory. Po průvodu, který směřoval 
k hlavnímu stadionu na Sokolu Brno I, se už začalo s přehlídkou hro-
madných vystoupení. V úvodu si všichni vyslechli slavnostní projevy 
a po nich se postupně na ploše vystřídali cvičenci všech připravených 
skladeb. Naši jednotu reprezentovali již zmínění vlajkonoši a krojované 
složky, které šly nejen v historických slavnostních krojích, ale i v his-
torických cvičebních úborech. Dále jsme se samozřejmě prezentovali 
i ve dvou hromadných skladbách. Žactvo se představilo v koedukova-
né skladbě Když nemůžeš, přidej … autorek Jany Rosákové a Jany 
Vlčkové. Tato svižná skladba na hudbu skupiny Mirai byla věnována 
památce Emila a Dany Zátopkových. Druhou skladbou byla skladba 
opět koedukovaná s názvem Odhodlaní od autorky Heleny Peerové 
na hudbu skupiny Two steps from hell. 
Celému víkendovému setkání přálo i počasí, vše klaplo, jak mělo, a tak 
se všichni vrátili domů sice unavení, ale spokojení. A těšíme se na 
příští víkend, kdy se podobné setkání jen v trochu menším měřítku 
odehraje v Pardubicích. Už se moc těšíme. 

za TJ Sokol Blovice 
V. Cuplová

SOKOLGYM PARDUBICE 2022
V sobotu 18. června 2022, tedy přesně týden po Sokolgymu v Brně, 
se konala další významná akce – Sokolgym Pardubice. Pardubice 
byly posledním ze tří sokolských měst, která v tomto roce hostila 
Sokolgym. Samozřejmě, že jsme si ani tuto příležitost ke společné-

mu cvičení nemohli nechat ujít a s našimi dvěma skladbami a vlaj-
konoši se slavnostními prapory jsme do města perníku vyrazili.
Protože nácviky probíhaly od sobotních dopoledních hodin, vyrá-
žela naše výprava z Blovic už v pátek odpoledne. Do Pardubic je 
to i pendolinem dlouhá cesta, a tak po příjezdu následovalo už 
jen ubytování a večeře. Od soboty ráno už v hale Enteria aréna 
probíhaly zkoušky všech hromadných skladeb a odpoledne násle-
dovaly tři bloky vystoupení. Na začátku i na konci každého bloku 
byl slavnostní nástup praporečníků a krojovaných složek. Skladbu 
Když nemůžeš, přidej… cvičily naše děti ve dvou blocích, skladba 
Odhodlaní měla svoje vystoupení pouze ve druhém bloku.
Večer ještě následovala procházka městem a zpěv při kytaře v pro-
storách ubytování.
V neděli po krásně prožitém víkendu už zbývala pouze cesta domů. 
Naštěstí víme, že toto nebyla naše poslední vystoupení, tak nám 
nemusí být smutno, že Pardubice byly posledním „Sokolským 
městem“. Obě skladby představíme blovické veřejnosti i v září na 
městských slavnostech. A nacvičovat začneme i skladbu novou, 
která je určena na Světovou gymnaestrádu v Amsterodamu 2023 
a zároveň i na další Všesokolský slet v roce 2024.

za TJ Sokol Blovice 
V. Cuplová
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BLOVICE A OKOLÍ, PRO SPORT JAKO 
STVOŘENÉ
Blovice jsou s nejrůznějšími druhy sportová-
ní spojeny už po mnoho desetiletí. Od konce 
19. století a v první polovině 20. století zde 
začaly vznikat sportovní spolky – roku 1889 
Sokol, 1912 DTJ, 1932 Table- tenis club. Tento 
klub se vedle tenisu věnoval i házené, lehké 
atletice, kopané a lednímu hokeji. Dále zde 
fungoval oddíl házené a Sportovní klub, který 
byl zaměřen na kopanou. Sportoviště vznikala 
na nejrůznějších místech a nebylo jich málo. 
V současné době je v Blovicích a okolí míst, 
kde je možné věnovat se nejrůznějším dru-
hům sportu, také hodně. Největší koncentraci 
hřišť najdeme bezpochyby v areálu sokolovny. 
V této klidové zóně, kde si mohou zasportovat 
děti i dospělí, je k dispozici hřiště na kopanou, 
házenou, víceúčelové hřiště na volejbal, nohej-
bal, basketbal. Přímo v areálu jsou také čtyři te-
nisové kurty. V posledním desetiletí zde přibyly 
další možnosti pro trávení aktivního odpočin-
ku. Město Blovice zde zřídilo bikepark se třemi 
překážkami, na kterých se dá jezdit na kolech 
nebo koloběžkách. Dále byla vybudována in-
-line dráha, kterou ocení všichni příznivci jízdy 
na kolečkových bruslích. Na všechny věkové 
kategorie se myslelo při zřízení posilovacích 
prvků. Je zde k dispozici i stůl na stolní tenis. 
Přímo v budově sokolovny je možné si zahrát 
badminton. Sokolu patří i fotbalové hřiště u Ka-
menska, kde se konají nejen tréninky a některá 
utkání, ale i další sportovní nebo kulturní akce. 
Ani příznivci atletiky, sportovní nebo moderní 
gymnastiky, jógy nebo třeba hokejbalu ne-
přijdou v Blovicích zkrátka. V areálu základní 
školy bylo před třemi lety zcela přebudová-
no hřiště. To teď slouží nejen pro žáky školy 
a gymnázia, ale i pro volnočasové aktivity ve-
řejnosti. Nově byla vybudována běžecká dráha 
s umělým povrchem. Uprostřed oválu je hřiště, 
kde trénují hokejbalisté. V tělocvičně probíhají 
pod záštitou Sokola večerní cvičení žactva, 
které je zaměřené na gymnastiku, cvičení ro-
dičů s dětmi, cvičení žen. K dispozici je i malý 
sálek se zrcadly, kde se dá posilovat i cvičit 
a také tělocvična blovického gymnázia. 
V rámci kroužků, které pořádá Dům dětí a mlá-
deže, zde trénují moderní gymnastky. Přímo 
v DDM je také nově opravený sál s jevištěm, 
kde se velmi úspěšně trénuje judo a karate. 
K dalším pohybovým aktivitám, kterým se 
můžete u nás věnovat patří rychlochůze, jóga 
nebo zumba, která už má v Blovicích dlouho-
letou tradici.
Aby svoje motorické dovednosti mohly plně 
rozvíjet i děti od nejútlejšího věku, byla oprave-
na a rozšířena dvě dětská hřiště ve vnitroblo-
cích na sídlišti. Posilovací prvky pro dospělé 
neboli workoutové hřiště, stůl na stolní tenis 
nebo koš na basketbal najdete i v areálu ZŠ. 
Pokud se chce někdo věnovat sportování a po-
hybu neorganizovaně a zcela individuálně, má 
k tomu v okolí Blovic také řadu příležitostí. 
Najdete zde spoustu příhodných cest pro mi-
lovníky turistiky, obzvlášť oblíbené jsou Cesta 
otevřená a Kamensko. Tudy vedou i trasy pro 
příznivce běhání. Cyklistům je v okolí k dispozi-
ci mnoho cyklotras, které vás zavedou na blíz-
ké i vzdálené cíle a atraktivní místa na výlety. 
Kdo se kolům věnuje víc, může se stát členem 

skvělého místního družstva 2V Bikers. Ti od 
města získali pozemek v Cecimě a upravili ho 
svépomocí na úžasný bikepark. Jsou natolik 
úspěšní, že se účastní mnoha soutěží a sami 
také velice úspěšně soutěže pořádají. Přes léto 
je možné se vykoupat ve dvou bazénech na 
biotopu. V areálu koupaliště se nachází i velmi 
oblíbené a hojně využívané hřiště na plážový 
volejbal. V Blovicích má dlouholetou tradici 
i oddíl kanoistiky jehož členové v minulosti do-
sáhli mnoha národních i mezinárodních úspě-
chů a v současné době mají neméně úspěšné 
pokračovatele.
Sportovat se ale dá velmi úspěšně i v obcích, 
které patří pod blovickou samosprávu. Ve Vl-
čicích je fotbalové hřiště, v Hradišťské Lhotce 
pak hřiště na nohejbal.
Při výčtu všech sportovišť a možností sportov-
ních aktivit v Blovicích a okolí je potřeba zmí-
nit, že i nadále Město Blovice se snaží o další 
vylepšování a rozšiřování možností pro volno-
časové aktivity občanů. Na pozemcích bývalé 
cihelny se již začala budovat relaxační zóna 
a v brzké době zde vyroste mimo jiné nové 

pantrekové hřiště, lezecká stěna, dětské hřiště 
a další zařízení, která jistě pomohou zpříjemnit 
volný čas.
Zřizování, provoz a údržba všech těchto spor-
tovišť jsou velmi nákladné a nebylo by možné 
bez velké pomoci Města Blovice. Naštěstí naši 
představitelé velmi podporují všechny pohybo-
vé aktivity a díky tomu máme u nás skutečně 
pestrou škálu možností, jak aktivně trávit volný 
čas.

 za Tělocvičnou jednotu Sokol Blovice 
Valerie Cuplová, náčelnice TJ,

Karel Prokopec, starosta TJ 
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POZVÁNKA NA PŘÁTELSKÉ POSEZENÍ U PŘÍLEŽITOSTI 
100. VÝROČÍ OD SLAVNOSTNÍHO OTEVŘENÍ BUDOVY 
SOKOLOVNY V BLOVICÍCH
V letošním roce Sokol slaví několik vý-
znamných výročí. Mimo jiné v dubnu to bylo 
160 let od založení České obce Sokolské, 
v červnu uběhlo 140 let od I. Všesokolské-
ho sletu. Blovický Sokol nezůstal pozadu 
a oslavil také jedno významné výročí, jelikož 
6. srpna uběhlo právě 100 let od slavnost-
ního otevření budovy naší sokolovny. Za 
současný výbor Tělocvičné jednoty Sokol 
Blovice bych chtěl poděkovat všem, kteří 
se zasloužili o to, že sokolovna zde byla po-
stavena, všem ostatním, kteří v průběhu let 
jakkoli přispěli k postupným rekonstrukcím 
až do současné podoby, ale i všem, kteří 
přispěli a stále jsou nápomocni k údržbě, 
takže budova sokolovny stále slouží nejen 
členům Sokola ke sportování i k různým kul-
turním akcím. 
U příležitosti připomenutí tohoto krásného 
výročí uspořádáme dne 9. září 2022 od 17.00 hodin v sále Sokolovny 
přátelské posezení, kam jsou zváni všichni současní i bývalí členové 
Tělocvičné jednoty Sokol Blovice. Součástí posezení bude předání 
drobných upomínkových předmětů členům Sokola, kteří se v nedávno 
minulé i v současné době nejvíce starají o zachování tradic Sokola 
a o rozvíjení sportu v naší Tělocvičné jednotě. Rovněž si budete moci 
zakoupit většinu upomínkových předmětů a brožuru, která bude k to-
muto výročí vydána.

Karel Prokopec

starosta TJ Sokol Blovice

Datum
28.8.
ne 16,00 1.k. 2.
3.9.
so 1.k.
4.9.
ne 16,00 2.k. 10. 13,30 1.k. 233

10.9.
so 14,30 4.k. 241 13,00 1.k. M701 hlásí 2.k. M406 st.7.9.17,00 1.k.

11.9.
ne 15,00 3.k. 12. 10,00 2.k. 234 hlásí 3.k. M411

17.9.
so 13,00 2.k. M705 hlásí 4.k. M417 st.14.4.17,00 2.k.

18.9.
ne 16,00 4.k. 19. 14,30 3.k. 239 hlásí 5.k. M423

24.9
so 14,30 5.k. 244 hlásí 6.k. M429 hlásí 3.k.

25.9.
ne 9,45 5.k. 23. 10,30 6.k. 248 15,30 3.k. M710

1.10.
so 13,00 4.k. M715 út 27.9.17,00 7.k. M435

2.10
ne 16,00 6.k. 28. 16,00 8.k. 254 hlásí 8.k. M440

8.10.
so 14,30 9.k. 256 13,00 5.k. M720 hlásí 9.k. M444 st.5.10.17,00 4.k.

9.10.
ne 14,30 7.k. 34. 10,30 7.k. 249

15.10.
so 13,00 6.k. M724 hlásí 10.k. M448 po.17.10.17,005.k.5.k.

16.10.
ne 16,00 8.k. 37. 12,30 10.k. 259

23.10.
ne 15,00 9.k. 45. 11,00 7.k. M727 so22.10.hlásí 11.k. M452

28.10.
pá

volno

PODZIM 2022  TJ Sokol Blovice                    Rozpis utkání                       oddíl národní házené   sezóna 2022-2023
mladší žačky  - OPženy A - I.liga dorostenky  - OP starší žačky - OPmuži - OP

Blovice - Nýřany"B"

Blovice - Vřeskovice Blovice - Tymákov Přeštice - Blovice

Blovice - Kyšice Blovice - Nezvěstice"B"

Blovice - Kyšice"B" KNH Litvínov-Blovice

Osek - Blovice Spoje Praha - Blovice Nezvěstice"A"- Blovice

Modřany - Blovice Blovice - Tymákov"B" Blovice - Kyšice

Přeštice"B"-Blovice Blovice-KNH Litvínov Nezvěstice - Blovice

Blovice - Nezvěstice Blovice - Příchovice

Blovice - Záluží Tymákov - Blovice Blovice - Rožmitál

Blovice - Nýřany Plzeň-Újezd - Blovice

Hromnice - Blovice Blovice-Spoje Praha

Blovice - Modřany Přeštice - Blovice Všenice - Blovice

Blovice - Všenice"B" Nezvěstice - Blovice

Blovice - Plzeň-Újezd Blovice - Tymákov"A"

nadstavba

Ždírec - Blovice nadstavba Tymákov"A"- Blovice Tymákov"B"- Blovice

Blovice - Příchovice

Tymákov - Blovice

Blovice - Plzeň-Újezd

Blovice - Nezvěstice

Přeštice - Blovice

ODDÍL NÁRODNÍ HÁZENÉ – PODZIM 2022
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Sport
HOKEJBALISTÉ ZAHAJUJÍ PŘÍPRAVU 
NA DALŠÍ SEZÓNU
V pondělí 15. 8. po téměř dvouměsíční 
pauze vyběhli na hřiště 
hokejbalisté žákovských 
kategorií. Mladší je budou 
následovat 29. 8. Někteří 
z našich hráčů se zúčastní 
hokejbalového kempu HBC 
Plzeň, kde budou pilovat 
svoje dovednosti a získávat 
nové zkušenosti a kamará-
dy z jiných klubů. 

MĚL JSEM STRACH, ŽE SI UŽ NIKDY 
NEZAHRAJI, 
ŘÍKÁ „ZLATÝ“ HOKEJBALISTA
Hvězda hokejbalu vyrůstá v Blovicích na Pl-
zeňsku. Teprve čtrnáctiletý Martin Král získal 
se svým týmem zlatou medaili na Evropském 
poháru reprezentace U16, tedy v kategorii do 
16 let. Navíc obdržel Ocenění pro nejlepšího 
hráče v utkání se slovenským týmem.

Na Evropském poháru, který se konal za-
čátkem července v Pardubicích, jste neměli 
konkurenci. Co vám mimo zlata a ocenění 
přinesl?

Tak určitě nám přinesl krásné zážitky, radost 
a celou řadu zkušeností. Přínosné pro mě 
bylo hrát s nejlepšími evropskými hráči pod 
skvělým vedením plzeňského trenéra Micha-
la Edla. Cítili jsme velkou hrdost, že můžeme 
reprezentovat naši vlast.
Hokejbal  nepatří  mezi  nejpopulárnější 
sporty. Proč jste se rozhodl pro něj?
K tomuto sportu mě přivedl můj otec, který 
ho sám hrál a nyní ho trénuje. V podstatě už 
si život bez tohoto sportu neumím představit, 
protože mu věnuji kromě povinných tréninků 
i každou volnou chvíli.
Vzrůstá o něj v současnosti zájem a přichá-
zejí k vám hráči?
Ano, hokejbal nabývá rok od roku na popula-
ritě, protože se dá hrát takřka kdekoli a není 
na něj třeba žádný speciální povrch, hrajeme 
jak na asfaltu, tak na umělém povrchu. Hrají 
ho kluci i holky.
Kdy a kde jste s hokejbalem začínal?
Začínal jsem na hřišti v Třemošné, kam mě 
rodiče nebo trenér vozili 2× týdně na tréninky 
a 1× týdně na zápasy, protože u nás v Blovi-
cích jsme tehdy ještě neměli hřiště na hokej-
bal a v Třemošné přede mnou začínal i můj 
starší bratr. Na Třemošnou rád vzpomínám, 
protože tam byl mým nejoblíbenějším trené-
rem pan Ladislav Svoboda, který pro hokej-
bal dýchal a i díky němu jsem teď tam, kde 
jsem.

Zažil jste v hokejbalu už i pád na dno?
Ano, poslední sezónu v Třemošné, kdy se 
mi nejvíc střelecky dařilo, tak jsem u nás 
ve městě uklouzl na neuklizeném chodníku 
a vypadalo to, že už si nezahraji, protože 
jsem skončil s komplikovanou zlomeninou 
nohy v sádře. Zkazilo mi to ukončení sezó-
ny i první nástup do reprezentace. Měl jsem 
opravdový strach, že i když bych se dal do-
hromady, už se mi nikdy nebude na hřišti tak 
dařit. V této době se ale ve mně probudil bo-
jovník a hned, jak to bylo možné, opřel jsem 
se do rehabilitací a posilování a v době, kdy 
se u nás v Blovicích otevřelo nové hřiště, už 
jsem znovu nastupoval do hry.
Fandí vám i rodina, chodí na vaše zápasy 
a hodnotí je?
Rodina mi moc fandí, a podporují mě. 
U obou prarodičů máme s bratrem hokej-
balové branky, kde spolu trénujeme. Často 
zapojujeme i širší rodinu.
Čeho byste chtěl v hokejbalu dosáhnout?
Chtěl bych se udržet v reprezentaci ČR, ale 
to záleží především na zdraví, které je ve 
sportu nejdůležitější. Rád bych vyhrál mis-
trovství světa v mužské kategorii. A chtěl 
bych vždycky pomáhat svému týmu k úspě-
chu.

Zdroj: 
Denik.cz

DNE 27. 6.2022 SE V AREÁLU ZŠ BLOVICE KONAL 1. ROČNÍK 
TURNAJE ZÁKLADNÍCH ŠKOL V HOKEJBALU. 
Zúčastnili se hráči ze ZŠ Blovice, ZŠ Spálené Poříčí, ZŠ Nezvěstice 
a ZŠ Chocenice. 
Turnaj zahájili starosta města Blovice Robert Zelenka a paní ředitel-
ka místní základní školy Dagmar Hrubá. 
Hrálo se systémem „každý s každým“. Navzdory tomu, že ten den 
panovalo pravé letní počasí a některé děti hrály úplně poprvé, před-
vedli mladí hokejbalisté pěkné výkony.  Vyzdvihnout musíme odvahu 
dětí, které si oblékly těžkou brankářskou výstroj a postavily se do 
branky v třicetistupňovém vedru. 
Vyhrát může ale jen jeden. První místo obsadila ZŠ Blovice, která 
turnajem prošla bez jediné prohry, hráči dvakrát zvítězili a jednou 
remizovali. 
Poháry obdržely sice jen první tři týmy, ale pro čtvrtý tým byly připra-
veny ceny útěchy. Dále všem dětem byly předány medaile, diplomy, 
dárkové balíčky, a to v duchu Není důležité vyhrát, ale zúčastnit se.
Poděkování patří městu Blovice, ZŠ Blovice, Českomoravskému 

svazu hokejbalu, místním dobrovolným hasičům a klubu SK Inter 
Blovice, bez jejichž podpory, jak finanční, tak materiální by se tento 
turnaj nemohl uskutečnit. 



39

DÚŠA KAP 2022
O víkendu 13. a 14. srpna 2022 pořádal oddíl 2V Bikers Blovice v areálu 
Bikepark Cecima již 20. ročník cyklistických závodů pro amatérské cyk-
listy a širokou cyklistickou veřejnost. Víkendový maraton závodů odstar-
toval v sobotu dopoledne populární „eliminátor“, do kterého se zapojilo 
40 závodníků. Sobotní odpoledne patřilo dětským závodům, které se jely 
v rámci seriálu Talent Capu. Do bojů o nejlepší umístění se ve 12 ka-
tegoriích zapojilo celkem 62 závodníků. Největší zájem a podporu od 
fanoušků vzbudil jako vždy závod nejmenších dětí na odrážedlech a mi-
nikolech. Cyklistický víkend pokračoval nedělními závody MTB Biatlon – 
jedná se o kombinovaný závod v jízdě na horském kole v terénu a střelby 
ze vzduchovky na terče. Závod v Blovicích byl vybrán jako mistrovský, 
vítězové jednotlivých kategorií získali mistrovský dres a mohou se pyšnit 
titulem mistr Plzeňského kraje. V letošním roce byla zařazena do série 
závodů nová kategorie, a to kategorie závodníků na elektrokolech. Cel-
kem se na trati v Bikeparku v neděli prohánělo 79 závodníků.

Nejlepší cyklisté v jednotlivých kategoriích závodů obdrželi z rukou sta-
rosty Města Blovice Roberta Zelenky kromě diplomů, stylových pohárů 
a medailí ještě poukázky na zdravou výživu, knihy s cyklistickou téma-
tikou a mnoho dalších hodnotných cen. Menší děti dostaly za výkony 
na trati balíček s mlsnotami. Sponzorsky se na těchto cenách podílelo 
Město Blovice, MAS Aktivios, z.s., nakladatelství CYKLOKNIHY a Pavel 
Trampota – sportovní výživa.
Zvláštní poděkování patří dvojici moderátorů – Pavlovi Svobodovi a Va-
lerii Cuplové.
Závody proběhly hladce, počasí přálo, všem se v Blovicích opět líbilo. 
Doufáme tedy, že obhájíme cenu za nejvydařenější závod celého seriálu 
MTB Biatlon 2022.
Inter Blovice, z.s. oddíl 2V BIKERS děkuje všem, kteří přispěli ke zdár-
nému průběhu víkendových závodů horských kol v Bikeparku Cecima. 
Obrovský dík patří především Městu Blovice, hlavně panu starostovi 
Robertu Zelenkovi za vydatnou pomoc a podporu nejen během těchto 
závodů, ale i za příkladnou spolupráci v posledních letech.

Tým 2V BIKERS

VÝSLEDKY BLOVICKÝCH ZÁVODNÍKŮ
Talent Cup:
kat. kluci 9–10  Herbolt Matyáš 4. místo
kat. žákyně II  Rabochová Linda 1. místo
kat. odrážedla, 
minikola (účast)  Kozák Kristián, Heřmanová Emma, 
    Říhánek Tomáš, Houdková Viktorie
MTB Biatlon: 
kat. holky 9–10  Blanková Tilly 2. místo
kat. žákyně I  Rabochová Linda 2. místo
    Blanková Sally 3. místo
kat. kluci 9–10  Herbolt Matyáš 1. místo – mistr PK
kat. žáci I   Blank Danny 5. místo
muži I    Hudec Ondřej 3. místo
    Blank Sasha 6. místo
muži II   Vrátník Petr 2. místo
muži III   Houdek Vratislav 1. místo – mistr PK
    Vaniš Václav 4. místo

Děkujeme také všem zúčastněným a doufáme, že byl položen zá-
kladní kámen pro každoroční turnaj základních škol. 
Děti, kterým se hra líbila, tímto zveme do oddílu hokejbalu při SK 
Inter Blovice.  

trenéři SK Inter Blovice
 Láďa Mráz a Jakub Beneš
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Historie blovického kostela a události s ním spjaté
INTERIÉR BLOVICKÉHO KOSTELA
Vážení čtenáři,
dnes Vás chci pozvat na procházku interiérem blovického kostela.
Náš chrám je vybudován na půdorysu latinského kříže (latinský kříž 
má svislé břevno delší než vodorovná ramena; naopak řecký kříž, 
jenž tvoří také mnohdy půdorys chrámů, má všechna ramena stejně 
dlouhá). Kostel je jednolodní. Při vstupu vás určitě zaujme dosti velký 
prostor, zvláštní světlo a pak hlavní oltář situovaný, jak je obvyklé, na 
východní straně stavby. Hlavní oltář zasvěcený sv. Janu Evangelisto-
vi byl umístěn do kostela v roce 1844. Je na něm obraz znázorňující 
sv. Jana Evangelistu a sv. Jana Křtitele. Autor obrazu není znám. Víme 
jen, že obraz byl v roce 1870 restaurován malířem Janem Herzogem, 
autorem mnoha chrámových maleb a obrazů nejen na Plzeňsku (na-
rozen roku 1820 v Božkově u Plzně, zemřel v Plzni roku 1886). Pod 
obrazem je nápis, který se vztahuje k vysvěcení farního kostela a jeho 
povýšení na děkanský chrám.
Po levé straně při pohledu na hlavní oltář se nachází kazatelna, od-
kud dříve kněz přednášel svá kázání. Od druhé poloviny XX. století, 
po II. vatikánském koncilu, se kazatelny přestaly užívat: kněz má být 
blíže shromážděnému věřícímu lidu. Náhradou za kazatelnu, z které 
bylo kázání dobře slyšet, se stal mikrofon. I náš kostel byl ozvučen.                                                        
Po levé straně se vchází do kaple Božího hrobu – v kostelích Boží hrob 
napodobuje skalní hrob v Jeruzalémě, do kterého bylo uloženo tělo 
ukřižovaného Ježíše; toto místo je v chrámech o Velikonocích zdobeno 
květinami a je vystavována ležící socha Ježíše. Boží hrob v Blovicích 
se už nenachází v kapli, ale vpravo od hlavního vchodu do kostela, 
takže je možné si ho snadno prohlédnout. 
Po pravé straně hlavního oltáře vedou dveře do sakristie. Je to míst-
nost, která je určena pro přípravu kněze a ministrantů na mši sv. Jsou 
zde samozřejmě uložena bohoslužebná roucha.
Vpravo od hlavního oltáře si všimneme oltáře Panny Marie s obrazem 
od ak. malíře Antonína Lhoty z Prahy, který byl žákem Mikoláše Alše. 
Na téže straně vidíme oltáře sv. Josefa a Neposkvrněného početí Pan-
ny Marie. Na protější, levé straně, jsou také dva oltáře – Panny Marie 
Sedmibolestné a sv. Izidora.
Vzdušnost kostela podtrhuje jeho západní část, kde klasicistní sloupy 
podpírají kůr. Kůr je místem pro varhany a zpěváky.
Chcete-li se podívat do interiéru kostela, můžete přijít během oslav 
našeho města v neděli 11. září 2022. Kostel bude otevřen od 13 do 
15 hodin. Ve 13.00 a ve 14.00 bude možnost zúčastnit se komentova-
né prohlídky kostela. Se zájemci o komentovanou prohlídku projdu za 
cca 20 minut kostel a okomentuji jednotlivé obrazy a sochy. Po zbytek 
času si kostel můžete prohlížet sami. Těším se osobně na Vás – a také 

v září na stránkách Blovických novin, kdy budeme v procházce koste-
lem pokračovat.

P. Piotr Marek, 
blovický farář

fotografie: Markéta Supíková
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Ostatní
VZPOMÍNKA 
NA KARLA „BIMBA“ BEČVÁŘE
Dne 18. srpna 1942 uplynulo 80 let od se-
střelení blovického rodáka, letce, navigátora, 
pan Karla Bečváře, přezdívaného „Bimbo“. 
Se svou posádkou 
byl sestřelen ko-
lem 12.34 hodin, 
kdy se jeho letoun 
vedený Janem Len- 
cem ozval na-
posledy. Během 
války byl několi-
krát vyznamenán. 
Jedním z nejvyš- 
ších vyznamenání 
byl záslužný letec-
ký kříž, který získal 
jako jeden z prv-
ních z celkového počtu 56 důstojníků. Dále 
obdržel třikrát Československý válečný kříž 
a Československou medaili Za chrabrost. 
V roce 1946 byl in memoriam povýšen do 
hodnosti štábního kapitána a po revoluci 
v roce 1991 byl in memoriam jmenován plu-
kovníkem.

Čest jeho památce!
Zina Homanová,

neteř Karla Bečváře

MLADÝ ZAHRÁDKÁŘ 2022
35. ročník republikové vědomostní soutěže se konal 18. a 19. června opět ve Střední škole 
informatiky a poštovnictví v Brně. Soutěžící přijeli přivítat předseda ČZS Stanislav Kozlík 
a předsedkyně Komise pro práci s mládeží Vlasta Ambrožová. Za město Brno přivítaly sou-
těžící starostky městské části Komín a Žabovřesky. 
Po absolvování přírodovědného testu a poznávačky čekal na všechny zúčastněné do-
provodný program, který byl ještě v podvečer završen společným opékáním buřtů. 
Hned po soutěži se všichni vydali do hvězdárny a na rozhlednu. Druhý den jsme navští-
vili výstavu léčivých rostlin „Zahrada vůní“ v Botanické zahradě Masarykovy univerzity.                                                                                                                      
A jak to vše dopadlo? Komu nejlépe sedly otázky? Kdo poznal nejvíce vzorků bylin, dřevin 
a semen v poznávačce? V mladší i starší kategorii se zúčastnilo 30 okresů. Nejlépe si vedly 
Boskovice, Hodonín a Prostějov. Adéla Sedláková v mladší kategorii byla 18. Filip Michálek 
ve starší kategorii obsadil 13. místo. Petr Juráš a Lucka Jandíková se umístili v druhé polovi-
ně. Eliška Karpíšková v kategorii „Juniorů“ obsadila 8. místo v republice. Všem patří poděko-
vání za reprezentaci okresů Plzeň-jih a město, ZŠ Blovice a Gymnázia Blovice.

Za ZO ČZS
Hana Menclová a Lucie Zemanová

PŘEDÁNÍ DARU MORAVĚ
V roce 2021 byla uskutečněna v Hradišťské Lhotce sbírka pro Moravu. Výtěžek ze vstupného 
minirockového festivalu z 11. září 2021, dobrovolné příspěvky občanů a příspěvky sportovců 
z nohejbalového turnaje daly dohromady částku 25 000 Kč. Tuto iniciativu založil náš kama-
rád Jirka Vlček, zvaný AKA, na kterého všichni vzpomínáme, protože bohužel na konci roku 
podlehl zákeřnému Covidu. I proto jsme chtěli, aby tato jeho iniciativa byla řádně zúročena. 
Lhotecká delegace s penězi vyrazila 2. 7. do obce Hrušky na Moravě a částku 25 000 Kč 
osobně předala. Od paní starostky vyřizujeme VŠEM, kdo přispěli, velké poděkování.
I letos Hradišťská Lhotka pořádá CHARITATIVNÍ AKCI, a to v rámci Rockového festíku. Ten-
tokrát výtěžek z akce půjde na zajištění potřebných pomůcek Honzovi Hemzáčkovi. V loň-
ském roce se mu stal vážný úraz a je odkázán na pomoc svých nejbližších. Výtěžek ze 
vstupného a další příspěvky budou předány přímo na rockovém festíku, na který osobně  
Honza s rodinou dorazí ihned po 
náročném a dlouhém léčení v reha-
bilitačním centru v Kladrubech.
Přijďte se s námi pobavit a svou 
účastí podpořit Honzu. Jak morál-
ně, tak materiálně. Festík se koná 
na hřišti v Hradišťské Lhotce v so-
botu 3. září. Začínáme v 15.30. 
Zahrají skupiny Absolutní Neklid, 
Chicken Hell, Drtimosaz a Joker.  
Děkujeme předem za účast a těší-
me se.
Tato akce je součástí Blovických 
slavností a je maximálně podporo-
vána městem Blovice.

VZPOMÍNKA 
NA IVANA BYSTŘICKÉHO
Dne 20. září uplynou tři roky od úmrtí naše-
ho syna Ivana Bystřického.

Vzpomínají rodiče 
a celá rodina.
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NOHEJBAL V HRADIŠŤSKÉ LHOTCE
I letos se konal v Hradišťské Lhotce už le-
gendární nohejbalový turnaj LAZAR-CUP, 
o který je pokaždé velký zájem. Letos byla 
kapacita turnaje opět naplněna. 10 muž-
stev ze širokého okolí se utkalo o krále 
turnaje. V letošním roce se tým Hr. Lhot-
ky probojoval až do finále, kde v krásném 
sportovním boji podlehl Snajprům ze Sta-
rého Plzence. Třetí bylo mužstvo z Vací-
kova. Velké poděkování patří sponzorům, 
kteří přispěli do turnaje skvělými cenami 
a pozvedli už tak vynikající sportovní akci. 
Sponzoři: pivovar ZLATÁ KRÁVA, dřevo-
výroba HEPA, masáže TONIKTUKA, řez-
nictví GRUZSKA.

 

Company INTERNAL 

Akce v rámci Blovických slavností. 

vystoupí skupiny: 

Začínáme v 15:30                          vstup 200Kč 

 

PODĚKOVÁNÍ 
Rádi bychom ze srdce poděkovali paní Zden-
ce Palacké, vedoucí blovické pečovatelské 
služby, za pomoc, kterou nám vždy poskytla 
a byla nápomocna, kdykoliv jsme potřebovali. 
Velice si této pomoci vážíme je to žena s vel-
kým „Ž“. Je nám nesmírně líto, že paní Palac-
ká odchází na vlastní žádost ze své funkce 
a opouští řady Diecézní charity Plzeň, proto-
že podobných lidí s dobrým srdcem, kteří se 
snaží dělat svoji práci co nejlépe, je stále míň. 
Jsme si jistí, že za ty roky, kdy v Blovicích 
působila, dokázala vybudovat dobře fungující 
službu, která tady dosud chyběla.
Velice jí děkujeme a přejeme mnoho dalších 
úspěchů, nyní jako zdravotní sestřičky.
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50 LET SEJFU
Nejznámější a nejúspěšnější blovická kapela SEJF existuje už 50 
let. Je nejstarší dosud hrající rockovou skupinou v Plzeňském kraji 
a patří tak k nejstarším i v České republice. Premiéru měla 8. 4. 1972 
v sále Lidového domu (tehdy Závodního klubu ROH ŠKODA BLO-
VICE, jenž byl i jejím zřizovatelem). Skupinu SEJF založil blovický 
rodák Jan KVÍDERA (kytara) s Romanem JIRÁSKEM (baskytara) 
na podzim 1971. V původní sestavě byli ještě Karel SYKA (kytara, 
zpěv), Jiří JIRÁSKO (bicí), Jaroslav TLUSTÝ (klávesy) a zpěvačky 
Jaroslava a Miroslava RYBAŘOVY ze Šťáhlav. V počátcích zde pů-
sobil Pavel OTTA jako zvukový technik a Alois KUGLER se Zdeňkem 
HONZEM jako manažeři, než převzal organizaci plně do svých ru-
kou kapelník KVÍDERA. Pro přepravu na produkce kapela zakoupila 
skříňový automobil GARANT, o nějž se starali Josef ZMEŠKAL, Vla-
dimír REDLICH a Jan SUCHÝ. Už na podzim 1972 se podařilo na-
hrát 3 skladby ve studiu Čs. rozhlasu PLZEŇ. Po odchodu zpěvaček 
v roce 1973 se skupina přeorientovala na klasický rock a hard rock. 
Postupně SEJF získal velkou popularitu a zanedlouho patřil k nejob-
líbenějším rockovým kapelám v západních Čechách. V roce 1975 při 
kvalifikačních přehrávkách získal 90 % a stal se tak oficielně nejlepší 
rockovou skupinou v Zpč. kraji. 
Blovická mládež ráda dojížděla za produkcemi své oblíbené hudby, 
ať už to byl Klub přátel SEJFU St. ŘÍKOVSKÉHO nebo B TEAM bra-
trů ŠPAČKOVÝCH. Výrazná byla vlastní tvorba členů skupiny (Karel 
SYKA, Ivan HRADSKÝ, Karel KOPEJTKO, Vladimír KUBA a Jan 
KVÍDERA). Řadu jejich skladeb nahrál a vysílal Čs. rozhlas PLZEŇ 
(např. LETECKÝ DEN, KANÁL LA MANCHE, DĚTSTVÍ, ČLOVĚK, 
ŽIVOT aj.). SEJF úspěšně reprezentoval město BLOVICE na různých 
přehlídkách a soutěžích. V letech 1972–1988 absolvoval 1 600 her, 
převážně na tanečních zábavách a čajích pro mladé. Účinkoval nejen 
v západních, jižních a středních Čechách, ale i v PRAZE a TRIPTISU 
(NDR). Pravidelnou činnost ukončil SEJF koncertem 29. 6. 1988 tam, 
kde začínal – v sále LD BLOVICE.
V roce 1995 kapela obnovila svoji činnost, ale hrála jen ojediněle. 
Pořádání oblíbených vzpomínkových vystoupení v BLOVICÍCH se 
ujali Miroslav TRHLÍK a Josef ŠŮLA ve spolupráci s Ladislavou  

 
KRŇOULOVOU (MKS) a s podporou firmy ARTEO Miroslava SÝKO-
RY, za což jim patří dík. Poslední samostatnou produkci odehrál SEJF 
1. 4. 2017 tradičně v LD BLOVICE za účasti téměř 500 návštěvníků.
Po více než 4 letech od poslední hry využila kapela nabídku bývalého 
zpěváka skupiny Jaroslava SOUKUPA a 22. července 2022 odehrála 
v zahradě za LD BLOVICE dvouhodinový koncert. Oblíbené skladby 
zazněly v provedení Jana KVÍDERY (kytara), Vladimíra KUBY (bicí), 
Petra STEIDLA (baskytara) a Jaroslava SOUKUPA (zpěv). Akce 
proběhla za pěkného počasí a téměř 300 návštěvníků vytvořilo pří-
jemnou atmosféru vzpomínkového vystoupení, které potěšilo mnohé 
přítomné pamětníky. Po koncertu SEJFU pokračoval Jaroslav SOU-
KUP se svojí současnou skupinou EXTRA BAND REVIVAL. Spoko-
jení návštěvníci se rozcházeli až po půlnoci, kdy taneční večer končil 
(fotografie z koncertu na následující straně).

Jan Kvídera
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MAS AKTIVIOS, Z.S. A PŘÍMĚSTSKÉ TÁBORY 2022
Pro letošní rok jsme opět připravili řadu příměstských táborů roz-
místěných po celém území naší místní akční skupiny – na Přeš-
ticku, Blovicku, Staroplzenecku a Mirošovsku. Hlavním cílem pro-
jektu byla podpora rodičů pro sladění pracovních a rodičovských 
povinností. Připraveno bylo 18 pětidenních běhů – v Blovicích, 
v Přešticích, v Nebílovech-Prusinech, v Kornaticích, v Nezdicích, 
v Seči, v Týništi a v Žákavé. Tábory byly svým zaměřením, místem 
i časem konání velmi pestré, aby si každý mohl vybrat podle svého 
gusta. Na své si přišli milovníci koní, přírody, turistiky, keramiky, 
šití, sportu, snílci i badatelé. Fotografie z táborů vám zajisté přiblíží 
ty krásné prázdninové dny.

11.–15. 7. 2022 Život v trávě – Prusiny, Nebílovy
Děti prozkoumaly luční trávu a život v ní, dozvěděly se o životě 
drobných tvorů a naučily se rozpoznat některé léčivé bylinky. Ne-
chyběla zábava v podobě procházek, her, tvoření, nebo malování 
vlastních triček.

11.–15. 7. 2022 Léto v přírodě – Týniště
Táborové aktivity nabídly dětem možnost koupání, výletů po okol-
ních lesích, kde je doprovázela i vozila Wellinka (poník), tvorbu ke-
ramiky i poznávání bylinek, či života lesních tvorů.

11.–15. 7. 2022 Tykejme si s angličtinou – 
KKC Přeštice
Děti se výborně zapojovaly do her a soutěží 
provázaných s angličtinou, bavily se a zároveň 
se učily i nová slovíčka.

11.–15. 7. 2022, 15.–19. 8. 2022, Turistika I. a II.– KD Kornatice
Cílem turistických výletů malých táborníků byly nejen hrady a zám-
ky v regionu, kam putovali jak pěšky, tak autobusem, či vlakem, ale 
i zábavné hry a soutěže. 
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11.–15. 7. 2022 Tábor šití a sportovních her, Centrum J.A.K. 
Přeštice
Tábor byl rozdělen do dvou programů současně, na sportovní hry 
a šití originálních šatů. Také pilné švadlenky se ale koupaly v řece 
nebo si zahrály společně nějakou hru. 

18.–22. 7. 2022, 1.–5. 8. 2022, 22.–26. 8. 2022 
Týden s koňmi pro začátečníky i pokročilé, Blovice 

Mladí milovníci koní strávili týden plný jezdeckého výcviku, výletů 
a táboření s koňmi včetně oblíbeného plavení koní.

25.–29. 7. 2022 Kouzlo keramiky, Žákava
Základnou tábora byla opět keramická dílna „Medírna“, kde děti mohly 
vyrábět přímo na hrnčířském kruhu, hrát si spolu i se zvířátky a vychá-
zet odtud do tábořiště u řeky, kde je čekala další dobrodružství.

25.–29. 7. 2022 Letopisy Narnie: Stříbrná židle, Centrum J.A.K. 
Přeštice
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Pomocí tematicky zaměřených her a soutěží prošly děti celým příbě-
hem knihy C.S. Lewise „Narnie“ a nakonec osvobodily prince Riliana. 

25.–29. 7. 2022 Pohybem ke zdraví, KKC Přeštice
Všechny děti si z tábora odnesly medaile z olympiády, zážitky 
z JUMP-arény, ceny za bodové umístění, spoustu krásných vzpomí-
nek na dobrodružství a pevných kamarádství. 

25.–29. 7. 2022 Světem povolání, Seč
Děti si každý den vyzkoušely různá povolání a sbíraly „řády“. Zís-
kaly řád za osobité umění, řád první pomoci, řád zlaté vařečky, řád 
poctivého řemesla nebo řád přátel přírody. 

1.–5. 8. 2022 Letem světem, Nezdice

Děti proletěly a navštívily všechny kontinenty, cizokrajná zvířata 
mohly pozorovat na celodenním výletě v ZOO Plzeň. 

8.–12. 8. 2022 Cestujeme po filmovém světě, KKC Přeštice
Děti se dozvěděly, jak vzniká skutečný film, od scénáře přes tvorbu 
až po distribuci do kin a samy se jako herci skvěle zhostily svých 
rolí ve vlastním filmu Slunce, seno, tábory. 

8.–12. 8. 2022 Animační soustředění, Přeštice
Týdenní workshop tvorby animovaného filmu s profesionály. Pod 
jejich vedením děti vytvořily tři krátké animované filmy. Letošní 
téma bylo „netopýří“ . Ale stihli jsme si během týdne vyrobit 
vynikající bylinkovou pomazánku i osvěžující limonádu a pomá-
du na rty, navštívili jsme výstavu Vzhůru do oblak v plzeňském 
DEPO2015, zažili jsme na vlastní ruce bubnování na pravé africké 
bubny a spoustu dalšího. A samozřejmě společně tvořili a animo-
vali a smáli se. 
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15.–19. 8. 2022 V korunách stromů, Prusiny, Nebílovy
Děti na táboře poznávaly, objevovaly, hledaly a poslouchaly, co se 
děje v korunách našich stromů a také si hrály a tvořily z přírodních 
materiálů na toto téma.

22.–26. 8. 2022 Barevný týden, KKC Přeštice
Červené dobrodružné pondělí, žluté filmové a divadelní úterý,  
zelená kreativní středa, modrý taneční čtvrtek a duhový pátek plný 
překvapení už čeká na děti poslední prázdninový týden.

Ing. Hana Bouchnerová, 
koordinátor projektu Příměstské tábory na území MAS Aktivios II.

www.mas-aktivios.cz, fb@masaktivios1
Nezdice 46, 334 01 Přeštice

Děkujeme všem přátelům a známým, kteří se přišli rozloučit s naším 
drahým manželem, tatínkem a dědečkem Emilem Koutským. Vaše 
upřímné kondolence byly pro nás pohlazením, darem.

S vděčností
rodina Koutských

ŘIDIČ POD VLIVEM ALKOHOLU
BLOVICKO – Policisté zastavili k silniční kontrole vozidlo, jehož 
řidič nadýchal přes 3 promile alkoholu.
Policisté z obvodního oddělení Blovice 16. srpna letošního roku 
ve 13.30 hodin v ulici Husova v Blovicích předepsaným způso-
bem zastavili vozidlo Škoda Fabia k silniční kontrole. Třiatřice-
tiletý cizinec policistům předložil všechny doklady předepsané 
k provozu a řízení vozidla. Při dechové zkoušce řidič nadýchal 
hodnotu 3,1 promile. Muž se následně podrobil lékařskému vy-
šetření spojenému s odběrem krve. Policisté ve věci zahájili úko-
ny trestního řízení pro podezření ze spáchání přečinu ohrožení 
pod vlivem návykové látky. 

DCERA VYDÍRALA MATKU
BLOVICKO – Za užití nože požadovala po matce peníze, několik 
hodin ji držela v jejím bytě a následně ji bodla do ruky.
Policisté na tísňovou linku 158 přijali oznámení o napadení no-
žem ze strany dcery, ke kterému došlo 5. srpna 2022 na Blovicku 
v odpoledních hodinách. Na místo události ihned vyjeli policisté 
z obvodního oddělení Blovice a zjistili, že třiašedesátiletou ozna-

movatelku držela její dcera několik hodin v bytě a požadovala po 
ní peníze. Oznamovatelka odmítla finanční hotovost dceři vydat 
a ta se jejich vydání domáhala i za pomoci nože, kterým matce 
hrozila a nakonec jí způsobila bodné zranění na ruce. Celému 
incidentu byly přítomny dvě nezletilé děti. Dcera nakonec z bytu 
odešla a na základě zjištěných skutečností ji policisté následně 
zadrželi. Celou věc si převzali kolegové z oddělení obecné krimi-
nality z územního odboru Plzeň-venkov, od kterých si sedmadva-
cetiletá žena převzala usnesení o zahájení trestního stíhání ze 
spáchání zločinu vydírání. Ze strany policejního komisaře byl po-
dán podnět k podání návrhu na vzetí obviněné do vazby a soud 
tento návrh akceptoval.

por. Eva Červenková
oddělení tisku a prevence 

Informace Policie ČR
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Přijímáme objednávky
Brambory na uskladnění 

Cibule, česnek
Křimické zelí

Blovice - Za Spořitelnou
Chválenice - u benzínky www.ovozel.cz

pavel@ovozel.cz

Dále u nás najdete:
Kompletní sortiment ovoce a zeleniny
Kysané zelí, zelné saláty a zelnou šťávu

Žampiony a hlívu
Koření, hořčice, omáčky, zálivky a dressingy

Prémiové marmelády s kousky ovoce
Výběrovou kávu a čaje 

a spoustu dalšího

Navštivte některou z našich prodejen nebo náš online obchod

celé hlávky i krouhané

Využijte možnost dovážky až k vám domů

Domov pro seniory Vlčice p.o., Vlčice 66, 336 01 Blovice, IČO: 49180380

Kuchař/kuchařka 
(popř. pomocná kuchařka)

Požadujeme:

• pracovitost
• dochvilnost
• vstřícné jednání

Nabízíme:

• 5. platová třída (3. platová třída)
• smlouva za zástup po dobu mateřské dovolené / HPP
• příspěvek z FKSP
• 5 týdnů dovolené
• zvýhodněné stravování
• jednosměrný provoz
• nástup možný ihned

Zájemci mohou volat: p. Chottová Vendula 778 443 372

RAKETOVÝ INTERNET
na 6 měsíců zdarma!

Rychlost 300 Mb/s

Instalace zdarma!

Ceny od 350 Kč měsíčně.
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NABÍRÁME
NOVÉ KOLEGY

Zkušební elektromontér
Obsluha obráběcího stroje

Obsluha formátovací pily na plasty
Svářeč plastu / Montér

Elektromontér
Svářeč oceli / nerezu

Skladník

BLOVICE

Hledáte změnu? Bydlíte v okolí Letin a chcete ušetřit za dojíždění? Nebojíte se manuální 
práce?  Máme pro vás aktuální nabídku otevřených pozic v naší společnosti v Letinech.

Hledáme:

- Svářeč
- Skladník
- Seřizovač a obsluha frézovacího stroje
- Seřizovač a obsluha soustruhu
- Montáž a pomocné práce
Pokud vás oslovila některá z našich pozic, nebo víte o někom, koho by naše pracovní místa 
zajímala, prosím kontaktujte naše personální oddělení Kateřina Hefertová tel.: +420 601 367 285,  
k.hefertova@verwo.com

BLANKA
HRDINOVÁ

• výkup a likvidace kovového odpadu, 
odpadu kategorie O

• ekologická likvidace autovraků 
včetně potvrzení

• pneuservis, prodej pneu

Provozovna:
SEČ u BLOVIC (seník)

Provozní doba:
 Po–Čt    8.30–12.00 hodin
  13.00–16.30 hodin
 Pá–So   8.30–12.00 hodin

Při větším množství 
(min. 2000 kg) možný odvoz

371 520 349
602 414 219

www.kovoodpad.cz
www.pneusec.cz

PRODEJ SLEPIČEK
Červený Hrádek 
prodává slepičky 
typu Tetra hnědá, 

Dominant všechny barvy, 
Green Shell – typu Arakauna 

a Dark Shell – typu Maranska.

Stáří 16–20 týdnů. 
Cena 220–269 Kč/ks. 

Prodej: 15. 9. 2022, 
Blovice – u vlak. nádraží ve 12.30 hod.

Výkup králičích kožek, cena dle poptávky.

Informace: Po–Pá 9.00–16.00 hod. 
tel.: 601 576 270, 728 605 840

www.drubezcervenyhradek.cz
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Upravili jsme dvůr naší prodejny v Blovicích a vytvořili tak prostor pro nový sortiment. Nyní u nás najdete vý-běr základních stavebních materiálů. Přijďte si vybrat!

STAVEBNÍ 
MATERIÁL

NOVĚ  

  BLOVICE  

▬ SUCHÉ MALTOVÉ,
    BETONOVÉ SMĚSI

▬ ŠTUKY, LEPIDLA

▬ ZTRACENÉ BEDNĚNÍ

▬ OSB DESKY

▬ SÁDROKARTON

▬ OBRUBNÍKY

▬ BETONOVÉ DLAŽBY

▬ PÓROBETONOVÉ 
    TVÁRNICE  A PŘÍČKOVKY

▬ STŘEŠNÍ LATĚ

▬ PALUBKY

▬ NOPOVÉ FOLIE

DEN OTEVŘENÝCH DVEŘÍ
V ÝROBNÍHO AREÁLU VE DVORCI

PŘEDSTAVENÍ NOVÉ PILNICE

Více informací na www.klaustimber.cz
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Blovické noviny

Naše inzerce

Obec Měcholupy NABÍZÍ k pronájmu zave-
dený hostinec situovaný přímo na hlavním 
tahu Plzeň – Písek. Vybavená kuchyň, zre-
konstruovaný výčep, letní terasa, možnost 
bydlení.
Volný od 1. 10. 2022. Více informací na OÚ 
Měcholupy (čt 17.30–18.30; tel. 371 591 506; 
obecniurad@mecholupyublovic.cz).

HLEDÁME obsluhu časomíry na hokejbalové 
zápasy! Znalost práce na PC a vztah ke sportu 
výhodou! Odměna jistá! Tel.: 606 314 263.

PRONAJMU bezbariérový byt 1+1 v Blovicích 
od 1. 10. 2022. Tel.: 604 284 138.

PRONAJMU byt 2+1 v Blovicích na náměstí 
o podlahové ploše 92 m2. Tel.: 606 172 986.

HLEDÁM: 43letý muž s vyřešenou minulostí, 
finančně zabezpečený, hledá ženu pro společ-
ný život (Blovice a okolí). Tel.: 728 965 012.

PRODÁM kultivátor Vari pony II se čtyřtakt-
ním motorem a bržděným vozíkem “Vares”. 
Příslušenství: orební návleky, náhradní mo-
tor, řemen a spojovací řízení na nářadí. Tel.: 
732 501 547.

HLEDÁM sadaře, který ostříhá 2 jabloně na 
Kamensku, ať se ozve na tel. 603 701 902. Za 
práci zaplatím.

KDO si seštěpkuje na otop hromadu větví, asi 
5 m3. Štěpka zdarma + finanční odměna. Za-
hrada u Blovic. Tel.: 608 367 250.

KOUPÍM lištovou sekačku mf70 nebo bub-
novou sekačku či teru vari honda s nářadím 
i horší stav. Dále koupím hoblovku s pro-
tahem a tesařský hoblík na 380 V. Tel.:  
603 429 372.

HLEDÁ: Důchodkyně hledá kamarádku na 
vyšší duševní úrovni. Zájem o vesmír, přírodu, 
ruční práce, Tel.: 607 142 552.

PRODÁM domácí vajíčka, cena za kus 4 Kč, 
telefon 607 645 369.

BEZPLATNÁ 
ŘÁDKOVÁ INZERTNÍ RUBRIKA

Zde můžete inzerovat prodej, koupi, 
darování, výměnu a další. Týká se in-
zerátů do velikosti 5 × 2 cm. Vaše 
nabídky můžete zaslat mailem: info@
ldblovice.cz, telefonem: 371 522 236, 
737 740 174 nebo je přijít zadat osobně. 
Řádkovou inzerci naleznete také on-
-line na našich webových stránkách 
www.lidovydumblovice.cz – vpravo 
dole na úvodní straně nebo v sekci 
Blovické noviny.

PEDIKÚRA 
 

LIBUŠE BAUMRUKOVÁ
5. KVĚTNA 663, BLOVICE 
BUDOVA DPS – SUTERÉN

 
OBJEDNÁVKY NA TELEFON

737 318 647

PRONAJMU: Byt – nabízím k proná-
jmu, nová zóna Blovice, 2KK se zahra-
dou, měsíčně 11 tis. + energie ca. 2.500,-. 
Tel.: 602 555 041.

PRODÁM stavební míchačku na 380 V. Ob-
jem 2 kolečka. Plně funkční. Bez problémů. 
Skladovaná v garáži. Po stavbě jednoho 
domu. Cena 7.000,-. Tel.: 721 367 298.

PRODÁM novou elektrotříkolku, cena doho-
dou. Tel.: 732 204 884.

PRODÁM trekové kolo Jamis Cross Country, 
cena 3.000,-. Tel.: 724 111 788.

PRODÁM levně starší, funkční plynový kotel 
pro vytápění a ohřev vody zn. Protherm.
Cena dohodou. Volejte tel. č. 721 950 719.

PRODÁM 2 ks plynové bomby na Pb 33 kg po 
1.000 Kč, 1 ks plynové bomby na Pb 10 kg za 
500 Kč. Tel.: 733 798 010.

PRODÁM řadovou garáž – Blovice (Hájek) 
27 m2. Tel.: 602 254 667.

PRODÁM byt v Blovicíh 2+1 (zrekonstruova-
ný na 3+kk) 59 m2, cihlový. Tel.: 723 818 566.

HLEDÁME: Doručovatele novin – roznáší/
rozváží po přidělené trase. Roznos je PO–SO 
na 2–3 h. ráno. Nejpozději do 7.30 h. máte ho-
tovo. Brigáda na DPP/DPČ. Tel: 725 961 603, 
e-mail: kariera@pns.cz.

Zahrádkářka HLEDÁ kamaráda nekuřáka 
68–71 let na vzájemnou výpomoc. Stačí sms. 
Tel.: 607 142 552.


